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Σε κατάσταση «πολιορκίας» 
τα νοσοκομεία τηςΑτπιαίς
Νέα άνοδος διασωληνωμένων- Εντείνειαι η ανησυχία ίων ειδικών

Τις 365 έφτασαν χθες οι εισαγωγές νέων ασθενών με Covid-19 
στα νοσοκομεία της επικράτειας (ημερήσια μεταβολή -7,36%).

Της Ανθής Αγγελοπούλου
aagel@naftemporiki.gr

Ε
ντείνεται η ανησυχία ίων 
επιστημόνων, καθώς τα 
κρούσματα δεν λένε να 
μειωθούν, ενώ αύξηση παρα- 

τηρείται και σας μεταλλάξεις, με 
677 κρούσματα να φέρουν τη 
βρετανική μετάλλαξη και 21 τη 
νοιιοαφρικανική. Οι επιστή
μονες προβλέπουν πιθανή εκτό
νωση της κατάστασης από την 
επόμενη εβδομάδα, αλλιώς πρέ
πει όλη η χώρα να μπει στον 
«πάγο», προκειμένου να στα
ματήσει η ανεξέλεγκτη δια- 
σπορά.

Το ΕΣΥ λυγίζει κάτω από το 
βάρος της πανδημίας, που δεν 
λέει να κοπάσει. Το τρίτο «κύμα» 
χτυπάει αλύπητα τα νοσοκο
μεία της Αττικής, μετά δύσκο
λα να μην έχουν έρθει ακόμα, 
παρόλο που οι MEO-Covid 
έχουν ήδη γεμίσει.

Τα νέα επιβεβαιωμένα κρού
σματα χθες στη χώρα έφτασαν 
τα 2.219, έκτων οποίωντα 1.051 
ήταν στην Αττική, 257 στη Θεσ
σαλονίκη και 102 στην Αχάΐα. 
Ο συνολικός αριθμός των κρου
σμάτων ανέρχεται σε 199.496. 
Οι νέοι θάνατοι ασθενών με Co- 
vid-19 ήταν 35, ενώ από την 
έναρξη της επιδημίας έχουν 
καταγράφει συνολικά 6.632 θά
νατοι.

Ο αριθμός των ασθενών που 
νοσηλεύονται διασωληνωμέ- 
νοι ανήλθε στους 449, κρούον- 
τας τον κώδωνα του κινδύνου 
για μία ακόμη φορά στους ει
δικούς, αφού οι εισαγωγές νέ

ων ασθενών Covid-19 στα νο
σοκομεία της επικράτειας έφτα- 
σαντις 365 (ημερήσια μεταβο
λή -7,36%). Ανησυχία όμως πρσ 
καλούν και οι μεταλλάξεις, κα
θώς μέχρι στιγμής έχουν ταυ- 
τοποιηθεί συνολικά στη χώρα 
1.667 κρούσματα της βρετανι
κής μετάλλαξης και 48 της νο- 
τιοαφρικανικής. Τα 48 κρού
σματα της νοτιοαφρικανικής 
είναι όλα εγχώρια, έκτων οποί
ων 41 προέρχονται από την Πε
ριφερειακή Ενότητα Θεσσαλο
νίκης, 2 από την Περιφερειακή 
Ενότητα Ιωαννίνων και 5 από 
την Περιφέρεια Αττικής.

Την ίδια στιγμή, σύμφωνα 
με το Mega, ένα βρέφος 3 μηνών 
από την Ηλεία και ένα μωράκι 
11 μηνών από το Αγρίνιο με
ταφέρθηκαν στο νοσοκομείο 
του Ρίου θετικά στονκορονοΐό 
και νοσηλεύονται στην παι

διατρική κλινική σε καλή κα
τάσταση μέχρι στιγμής.

Ο καθηγητής Υγειονομικής 
και Περιβαλλοντικής Μηχανι
κής ΑΠΘ Δημοσθένης Σαρη- 
γιάννης πρότεινε την εφαρμσ 
γή καθολικού lockdown άμε
σα, όπως είπε, αν θέλουμε να 
μειώσουμε πραγματικά τους 
αριθμούς. Αναγνώρισε μεν την 
κούραση των πολιτών, εξήγησε 
δε πως πλέον «δεν τηρούμε σω
στά τα μέτρα» και τόνισε πως η 
χώρα μας έχει δύο επιλογές: εί
τε να εφαρμόσει ένα καθολικό 
lockdown, του οποίου τα μέ
τρα θα τηρούνται πιστά, είτε να 
ανοίξει τα πάντα και να λει
τουργήσει με τρόπους για τη 
μεγαλύτερη δυνατή ασφάλεια. 
Εξήγησε πως αν αποφασιστεί 
αυστηρό lockdown πρέπει να 
έχει διάρκεια πάνω από δύο 
εβδομάδες. Ωστόσο, ο καθη
γητής προβλέπει αποκλιμά- 
κωση της κατάστασης από την 
επόμενη εβδομάδα στην Αττική.

Στο μέτωπο των εμβολια
σμών τα πράγματα είναι υπό 
έλεγχο, σύμφωνα με τον υπου ρ- 
γό Υγείας Βασίλη Κικίλια, ο οποί
ος χθες μαζί με τον αντιπρό
εδρο της Ευρωπαϊκής Επιτρσ 
πής Μαργαρίτη Σχοινά και τον 
υφυπουργό Πολιτικής Προ
στασίας Νίκο Χαρδαλιά, επι- 
σκέφθηκαν το mega εμβολια- 
στικό κέντρο «Προμηθέας». Ο 
αντιπρόεδρος της Ε.Ε. επεσή- 
μανε ότι η Ελλάδα είναι «πρω
ταθλητής Ευρώπης» στον εμ
βολιασμό, γιατί λειτουργεί με 
οργάνωση και προγραμματι
σμό. [S1D:14157127]
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Βραβείο «Τιμής και Ευγνωμοσύνης 
2020» σε νοσηλευτριες της Κρήτης

ΑΠΟΤΗΝ 
ΙΣΤΟΡΙΚΗ 

ΛΑΟΓΡΑΦΙΚΗ 
ΕΤΑΙΡΕΙΑ 
Ν. ΛΑΣΙΘΙΟΥ
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1  Βραβείο «Τιμής και Ευγνωμοσύνης 2020» σε νοσηλεύτριες της Κρήτης
Πηγή: ΡΕΘΕΜΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Βραβείο «Τιμής και Ευγνωμοσύνης 2020» 
σε εθελόντριες νοσηλεύτριες της Κρήτης
ΑΠΟ ΤΗΝ ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΛΑΟΓΡΑΦΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ Ν. ΛΑΣΙΘΙΟΥ

Στις νοσηλεύτριες απ' όλη την 
Κρήτη που εθελοντικά και αψηφώ
ντας κάθε κίνδυνο έσπευσαν τον 
περασμένο Νοέμβριο να προσφέ
ρουν βοήθεια και να συνδράμουν 
το έργο συναδέλφων τους σε νο
σοκομεία της δοκιμαζόμενης από 
τον κορονοίο Θεσσαλονίκη, απο
νέμει η Ιστορική Λαογραφική Εται
ρείας Νομού Λασιθίου Τιμητικό Δί
πλωμα «Τιμής και Ευγνωμοσύνης 
2020».

Στο σχετικό κείμενό της, η Ιστορική 
Λαογραφική Εταιρεία Νομού Λασιθί
ου, αναφέρει τα παρακάτω:

«Το 2020 συμπληρώθηκαν πενήντα 
χρόνια από την ίδρυση της Ιστορικής 
Λαογραφικής Εταιρείας Νομού Λασι
θίου. Καθ'όλη τη διάρκεια τηςδραστη- 
ριότητάς της ο Στρατής Κουρουπάκης 
υπήρξε ενεργό μέλος του Διοικητικού 
της Συμβουλίου, από διάφορες θέσεις. 
Τα τελευταία δεκατρία χρόνια από τη 
θέση του αντιπροέδρου.

Η συμμετοχή του όλα αυτά τα χρό
νια στα συμβούλια υπήρξε πάντα δη
μιουργική, ενώ με τον συναινετικό του 
χαρακτήρα και την εμπειρία του αποτε
λεί εγγύηση για την εύρυθμη λειτουρ
γία της Εταιρείας.

Τία τις εξαιρετικές του υπηρεσίες και 
τη συνεχή ενεργό παρουσία του στις 
δραστηριότητες της Ιστορικής Λαο- 
γραφικής Εταιρείας και του περιοδι
κού «Αμάλθεια» στη συνεδρίαση της 
16η( Δεκεμβρίου 2020 το Δ.Σ. αποφά
σισε ομόφωνα να του απονείμει δίπλω
μα και τιμητική πλακέτα «Τιμής και Ευ
γνωμοσύνης 2020».

Το 2020 ήταν αδιαμφισβήτητα μία 
από τις δυσκολότερες χρονιές που 
έχουμε ζήσει τα τελευταία χρόνια. Κά
ποιοι έχασαν αγαπημένα τους πρόσω
πα, άλλοι έμειναν άνεργοι, αρρώστη- 
σαν, ενώ όλοι αναγκαστήκαμε να δού
με την ζωή μας διαφορετικά. Συγχρό
νως αυτή την ιδιαίτερη χρονιά νιώσαμε 
ευγνώμονες για ανθρώπους που ίσως 
ούτε το όνομά τους να μην γνωρίζου
με. Είναι άνθρωποι που με τις πράξεις 
καλοσύνης τους κατάφεραν και έκαναν 
τον κόσμο λίγο καλύτερο και γέμισαν 
με κουράγιο τις σκοτεινές μας μέρες.

Η αλληλεγγύη έχει επικρατήσει στο 
πολιτικό λεξιλόγιο ως έννοια διαμαρ
τυρίας. Περισσότερο ως εγγύτητα με 
τον άλλον που έχεις τα ίδια συμφέρο
ντα και στόχους. Ο εθελοντισμός, ύψι- 
στη αξία του δυτικού πολιτισμού, εμπε
ριέχει το «θέλω» και την «ελεύθερη 
βούληση».

Σύμφωνα με στοιχεία των εργαζομέ
νων στο ΕΣΥ (ΠΟΕΔΗΝ), 2.000 υγειονο
μικοί λείπουν από τα νοσοκομεία είτε 
γιατί επιβεβαιωμένα νοσούν με λοί
μωξη Covid-19, είτε επειδή έχουν χα
ρακτηριστεί «στενές επαφές» και άρα 
βρίσκονται υπό κατ' οίκον περιορισμό 
(21/11/2020). Εξ'αυτών οι 700 εργάζο
νται σε νοσοκομεία της Βόρειας Ελλά
δας, εκεί όπου το «σφυροκόπημα» του 
SARS-CoV-2 μαινόταν τον Νοέμβριο 
του 2020 ανεξάντλητο. Ο φονικός ιός, 
όπως διαπιστώσαμε, δεν γνωρίζει από 
εξαιρέσεις σε καμία επαγγελματική κα
τηγορία, ειδικά το 2020 κατά τη διάρ
κεια του οποίου δεν είχαν ξεκινήσει οι 
εμβολιασμοί.

Μέσα σ' αυτό το κλίμα πρώτες έδω
σαν το παράδειγμα της εθελοντικής 
προσφοράς στον αγώνα για την κατα
πολέμηση της πανδημίας του κορονο- 
ϊού οι νοσηλεύτριες από την Κρήτη. Οι

«ηρωίδες της πρώτης γραμμής», όπως 
τις χαρακτήρισαν οι εφημερίδες:

Ευαγγελία Αποκορωνιωτάκη, του 
Γενικού Νοσοκομείου Ρεθύμνου, 

Βασιλική Γιαννούση, του Γενικού 
Νοσοκομείου Ρεθύμνου,

Ανθή Καριοφύλλη, του Γενικού 
Νοσοκομείου Χανιών,

Αικατερίνη Μιχαηλίδου, του ΠΑ- 
ΓΝΗ-Γενικού Νοσοκομείου Ηρακλεί
ου,

Μαλαματή Μπάνιά, του Γενικού 
Νοσοκομείου Αγίου Νικολάου, 

Άρτεμη Νικηφόρου, του Γενικού 
Νοσοκομείου Ρεθύμνου,

Ολυμπιάδα Τζιανά, του Γενικού 
Νοσοκομείου Ρεθύμνου 

Ευφροσύνη Τσουράκη, του Γενι
κού Νοσοκομείου Χανιών.

Γία τις εθελόντριες νοσηλεύτριες από 
την Κρήτη που πρώτες στην Ελλάδα 
έδωσαν το παράδειγμα του εθελοντι
σμού, διακινδυνεύοντας την προσωπι
κή τους υγεία, δηλώσεις έκαναν μετα
ξύ άλλων και ο πρωθυπουργός Κυριά
κος Μητσοτάκης, ο οποίος χαρακτή
ρισε την πράξη τους «βαθιά πατριωτι
κή». Ο δε υπουργός Υγείας Β. Κικίλιας 
αναφερόμενος σ' αυτές είπε χαρακτη
ριστικά ότι: «υποκλινόμαστε στο μεγα
λείο της ψυχής τους. Δεν έχεις πολλά να 
πεις. Ένα τεράστιο ευχαριστώ».

Το παράδειγμά τους είχε απήχηση, 
αφού στη συνέχεια το ακολούθησαν 
και άλλοι νοσηλευτές από την υπόλοι
πη Ελλάδα, (Άργος, Κομοτηνή, Κόριν
θο, Γιάννενα, Κέρκυρα και Σπάρτη) 
υπενθυμίζοντας ότι η προσφορά στον 
συνάνθρωπο είναι μια έννοια πολύ οι

κεία για το ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό της χώρας μας.

Για την Ιστορική Λαογραφική Εται
ρεία Νομού Λασιθίου είναι η πέμπτη 
συνεχόμενη χρονιά κατά την οποία 
προσπαθούμε να αναδείξουμε θετικά 
πρότυπα από την κοινωνία μας. Πρό
σωπα που με το έργο τους αναδεικνύ- 
ουν κοινωνικές αξίες και υποδεικνύουν 
συμπεριφορές υψηλής σημασίας.

Το προηγούμενο έτος τιμήσαμε με 
ανάλογη πράξη τους καθηγητές Πανε
πιστημίου Βασίλειο Φθενάκη, Μιχά- 
λη Κασσωτάκη, Χριστόφορο Χαρα- 
λαμπάκη και Κωνσταντίνο Δεμέτζο, 
τον λόγιο τέως δήμαρχο Σητείας Νίκο 
Πετράκη και την ενδυματολόγο Αν- 
δριανή Νεοφύτου.

Εφέτος επιλέξαμε να τιμήσουμε 
την αυταπάρνηση, την αυτοθυσία 
και τον εθελοντισμό στα πρόσω
πα των νοσηλευτριών από την Κρή
τη, οι οποίες άφησαν τις οικογένειες 
τους και αψηφώντας τον κίνδυνο 
έσπευσαν εθελοντικά να συνδρά
μουν το έργο των συναδέλφων τους 
στην δοκιμαζόμενη από τον κορο- 
νοϊό Θεσσαλονίκη.

Η Ιστορική Λαογραφική Εταιρεία Νο
μού Λασιθίου στη συνεδρίαση της 16ης 
Δεκεμβρίου 2020 αποφάσισε ομόφω
να να απονείμει τιμητικό δίπλωμα «Τι
μής και Ευγνωμοσύνης 2020» στις πα
ραπάνω νοσηλεύτριες, οι οποίες εθε
λοντικά μετέβησαν στην Θεσσαλονί
κη για να προσφέρουν τον Νοέμβριο 
του 2020 τις υπηρεσίες τους στα νοσο
κομεία που δοκιμάζονταν σκληρά από 
την πανδημία του κορονοϊού».
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1  Αναγκαία η άμεση λειτουργία εμβολιαστικών
κέντρων για την ομαλή εμβολιαστική διαδικασία

Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

223.26 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αναγκαία η άμεση λειτουργία 
εμβολιαστικών κέντρων για την 
ομαλή εμβολιαστική διαδικασία
Την άμεση λειτουργία εμβολιαστικών κέντρων με έμ
φαση τις απομακρυσμένες περιοχές της Κρήτης ζητεί 
από το αρμόδιο Υπουργείο Υγείας ο Περιφερειάρχης 
Σταύρος Αρναουτάκης, επισημαίνοντας παράλληλα τα 
προβλήματα που παρατηρούνται στην εμβολιαστική 
διαδικασία στο νησί.

Ο Περιφερειάρχης Κρήτης με επιστολή του στον αναπληρωτή 
Υπουργό Υγείας Βασίλη Κοντοζαμάνη, στον Γεν. Γραμμ.

Πρωτοβάθμιας Υγείας Μάριο Θεμιστοκλέους και την εθνική 
επιτροπή εμβολιασμών, ζητεί την ικανοποίηση των αιτημάτων 
Δημάρχων και φορέων της Κρήτης για την λειτουργία των 
εμβολιαστικών κέντρων ώστε να αντιμετωπιστούν τα 
προβλήματα, οι κίνδυνοι μετάδοσης του Covid-19 αλλά και να 
αντιμετωπιστεί η ταλαιπωρία που παρατηρείται στην μεταφορά 
ηλικιωμένων και ευάλωτων πολιτών σε μακρινές περιοχές όπου 
λειτουργούν εμβολιαστικά κέντρα.

Ειδικότερα στην επιστολή του ο κ. Αρναουτάκης αναφέρει:
«Αναφορικά με την εμβολιαστική διαδικασία στη Κρήτη, σας 

παρακαλώ να εξετάσετε τη δυνατότητα ικανοποίησης των αιτη
μάτων Δημάρχων και φορέων της Κρήτης, για την άμεση λει
τουργία εμβολιαστικών κέντρων στις απομακρυσμένες περιοχές 
του νησιού μας. Στόχος μας είναι να αντιμετωπιστούν τα προ
βλήματα και οι κίνδυνοι μετάδοσης του COVID-19, αλλά και να 
αντιμετωπιστεί η ταλαιπωρία που παρατηρείται στην μεταφορά

ηλικιωμένων και ευάλωτων πολιτών σε μακρινές περιοχές, όπου 
λειτουργούν εμβολιαστικά κέντρα.

Από τους Δημάρχους και τους φορείς οι οποίοι καταγράφουν 
τις τοπικές ανάγκες και εκφράζουν το αίτημα των τοπικών κοι
νωνιών, κρίνεται αναγκαία η άμεση λειτουργία εμβολιαστικών κέ
ντρων στην Κάντανο του Δήμου Καντάνου- Σέλινου, στο Δήμο 
Σφακίων Χανίων, στο Σπήλι Δήμου Αγ. Βασιλείου Ρεθύμνου, στα 
Ανώγεια Ρεθύμνου, στο Δήμο Βιάννου, στο Τυμπάκι του Δήμου 
Φαιστού, στην Αγ. Βαρβάρα του Δήμου Γόρτυνας, στις Αρχάνες 
και στον Χάρακα του Δήμου Αρχανών Αστερουσίων, στο Αρκα- 
λοχώρι του Δήμου Μινώα, στο Τζερμιάδο Δήμου Οροπεδίου Λα- 
σιθίου, στους Δήμους Ιεράπετρας και Σητείας».

ΕΠΙΣΗΜΑΙΝΕΙ ΜΕ ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΤΟΥ 
ΠΡΟΣ ΤΟ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ Ο 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΚΡΗΤΗΣ Σ. ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ
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1  ΠΑΙΔΟΝ «ΑΓΙΑ ΣΟΦΙΑ» Ανατριχιασπκές μαρτυρίες
για την υπόθεση σεξουαθικής κακοποίησης παιδιών
Παρέ ...

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

242.19 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΙΔΟΝ «ΑΓΙΑ ΣΟΦΙΑ»
Ανατριχιασπκές μαρτυρίες 
για την υπόθεση σεξουαθικής 
κακοποίησης παιδιών
ΤΡΕΙΣ γιατροί του νοσοκομείου Παίδων «Αγία Σοφία» 
ήταν αυτοί που έδωσαν τα στοιχεία προκειμένου να 
ξεκινήσουν οι έρευνες για τον 50χρονο τραυματιο
φορέα που καταγγέλλεται για σεξουαλική κακοποίη
ση δύο ανήλικων παιδιών ηλικίας 6 και 8 ετών. Στην 
περίπτωση του όχρονου κοριτσιού, μια ειδικευόμε
νη γιατρός και η επιμελήτριά της είδαν τον 50χρο- 
νο τραυματιοφορέα, που τα αρνείται όλα, να αγγί
ζει το κορίτσι ενώ αυτό βρίσκονταν σε αναισθησία.

«Ενώ το παιδί ήταν υπό γενική αναισθησία και 
ακάλυπτο και η ίδια βρισκόταν σκυφτή σε θέση δεξι- 
όθεν πλαγίως της ασθενούς, όταν όρθωσε το σώμα 
της είδε τον τραυματιοφορέα να αποσύρει γρήγορα το 
χέρι του από την περιοχή των γεννητικών οργάνων 
του παιδιού» λένε και τα λόγια τους προκαλούν σοκ.

«Κατόπιν, της δημιουργήθηκε η αίσθηση πως η 
απότομη απόσυρση του χεριού του τραυματιοφορέα 
οφείλεται στο γεγονός ότι το μάτι της είχε πέσει πάνω 
στο χέρι του. Αυτές λοιπόν οι σκέψεις την οδήγησαν 
να παρατηρεί τις κινήσεις των χεριών του και να επο
πτεύει το παιδί μέχρι το τέλος της επέμβασης» συμπλή
ρωσε. Ακόμη πιο σοκαριστική ήταν η δεύτερη φορά 
που έπιασαν επ’ αυτοφώρω τον φερόμενο ως δράστη, 
με θύμα αυτή τη φορά ένα 8χρονο κοριτσάκι λίγο πριν 
διασωληνωθεί. Σύμφωνα με τα λεγάμενα τους, μετά τη 
διασωλήνωση εντόπισαν μια κηλίδα αίματος. «Η νοση- 
λεύτρια αφαίρεσε την ποδιά και το εσώρουχο του παι
διού και ανήγγειλε την παρουσία αίματος, στο σημείο 
των γεννητικών οργάνων της μικρής». Όπως καταγ
γέλλουν οι ίδιες, το ένα από τα γάντια που φορούσε ο 
τραυματιοφορέας είχε κι αυτό ίχνη αίματος.

Παρέμβαση εισαγγελέα
Την παρέμβαση της Δικαιοσύνης προκάλεσαν οι απο
καλύψεις, καθώς όσα περιγράφονται στο πόρισμα της 
ΕΔΕ προκαλούν σοκ και ανατριχίλα. Η προϊστάμενη 
της εισαγγελίας πρωτοδικών της Αθήνας κινήθηκε 
άμεσα για την υπόθεση.Διέταξε τη διενέργεια προ
καταρκτικής εξέτασης προκειμένου να διερευνηθεί 
αν έχουν τελεστεί αξιόποινες πράξεις που αφορούν 
προσβολή της γενετήσιας ελευθερίας των δύο κορι- 
τσιών, 6 και 8 ετών, και στη συνέχεια να αποδοθούν 
ευθύνες. Ελέγχεται ακόμη αν αυτά ήταν τα μοναδικά 
περιστατικά ασέλγειας, καθώς ο τρίτος γιατρός που 
τον κατήγγειλε υποστηρίζει πως και ο ίδιος λίγους 
μήνες πριν, είχε παρατηρήσει παρόμοιο περιστατι
κό με ανήλικη ασθενή. Ο τραυματιοφορέας, ο οποίος 
έχει τεθεί σε αναστολή, εργαζόταν για σχεδόν τρεις 
δεκαετίες στο συγκεκριμένο νοσοκομείο, ενώ σήμε
ρα εξετάζεται το θέμα στο Πειθαρχικό Συμβούλιο.

Από την πλευρά του ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, 
Μιχάλης Γιαννάκος τονίζει: «Το περιστατικό συνέβη 
στις αρχές Φεβρουάριου. Τρεις γιατροί κατήγγειλαν το 
συνάδελφο και ο διοικητής του νοσοκομείου παρήγγει- 
λε αμέσως ΕΔΕ. Ο καταγγελόμενος μπήκε αμέσως σε 
διαθεσιμότητα. Η ΕΔΕ κράτησε 15- 20 ημέρες, έδω
σε αποτέλεσμα και ο φάκελος απεστάλη στην ΥΠΕ». 
Το πόρισμα της ΕΔΕ που διατάχθηκε από τη διοίκη
ση του νοσοκομείου, έδειξε ότι υπάρχουν σοβαρό
τατες ενδείξεις για την τέλεση πράξεων με ανάρμο
στη συμπεριφορά, ενώ σήμερα ο 50χρονος τραυμα
τιοφορέας θα περάσει από το πειθαρχικό συμβούλιο.

Kepauvos εν αιθρία
Μιλώντας στο MEGA, ο Δήμος Κωνσταντόπουλος, 
πρόεδρος Εργαζομένων Παίδων «Αγία Σοφία», σημεί
ωσε ότι το προσωπικό του νοσοκομείου είναι σοκαρι- 
σμένο. Ο κ. Κωνσταντόπουλος σημείωσε ότι ο συγκε
κριμένος τραυματιοφορέας δεν είχε δώσει «ποτέ δικαί
ωμα στο παρελθόν», ενώ όταν μαθεύτηκε το γεγονός 
δεν μπορούσαν να πιστέψουν στα αυτιά τους.«Εγώ, 
το προσωπικό και το διοικητικό συμβούλιο δεν έχου
με στα χέρια μας τίποτε, αυτό το διαβάσαμε από τα 
μέσα» είπε ο κ. Κωνσταντόπουλος ο οποίος και ανα
μένει τις εξελίξεις.
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1  Plan b για νέα νοσοκομεία COVID-19 την επόμενη
εβδομάδα

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1025.04
cm²

Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΚΡΗΖΗ ΚΡΟΥΣΜΑΤΩΝ
Plan b για νέα 
νοσοκομεία COVID-19 
την επόμενη εβδομάδα

ΙΣΕΑ.8-9
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1  Plan b για νέα νοσοκομεία COVID-19 την επόμενη εβδομάδα
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Plan b yin νέα νοσοκομεία C0VID-19
2.219 ΝΕΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ, 

35 ΘΑΝΑΤΟΙ, 449 
ΑΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΟΙ ΚΑΙ 

365 ΝΕΕΣ ΕΙΣΑΓΩΓΕΣ 
ΣΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ - 

ΖΑΝΑ ΠΑΝΩ ΑΠ01.000 
ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΣΤΗΝ 

ΑΤΤΙΚΗ - «ΒΡΑΖΕΙ» ΚΑΙ Η 
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Μ
ε στόχο να τιθασευτεί η επέ
λαση του κορωνοϊού που 
οδήγησε σε νέα έκρηξη 
κρουσμάτων τα οποία έφτασαν την 

Τετάρτη τα 2.702, η κυβέρνηση προ
χώρησε σε νέα αυστηροποίηση των 
μέτρων του lockdown, μήπως και... 
σωθεί η 25η Μαρτίου, σε πρώτη φάση. 
Η εθνική επέτειος που συμπίπτει με τα 
200 χρόνια από την επανάσταση του 
1821, η οποία οδήγησε στην απελευ
θέρωση της Ελλάδας από τον οθωμα
νικό ζυγό, στην προ - COVID εποχή 
θα ήταν μια λαμπρή τελετή. Έχει προ
γραμματιστεί ένας διαφορετικού τύπου 
εορτασμός με πολύ αυστηρά πρωτό
κολλα. Υψηλοί καλεσμένοι όπως ο 
Μακρόν, ο Πούτιν και ο Κάρολος είναι 
στην short list. Εάν, όμως, η χώρα 
βρίσκεται με τον COVID-19 στα ύψη, 
πιθανόν να υπάρξουν ανατροπές. Για 
παράδειγμα ο διάδοχος του αγγλικού 
θρόνου στην τηλεφωνική επικοινω
νία που είχε πρόσφατα με τον Κυριά
κο Μητσοτάκη αποδέχθηκε την τιμη
τική πρόσκληση σε συνάρτηση, όμως, 
με τις εξελίξεις στο πεδίο της πανδημί
ας. To lockdown θεωρείται βέβαιο ότι 
θα κρατήσει και πέραν της 16ης Μαρ
τίου, δηλαδή, τουλάχιστον μέχρι πς 21 
Μαρτίου. Αλλά η εικόνα θα αρχίσει να 
διαμορφώνεται νωρίτερα.

Νοσοκομεία COVID-19
Οι μεταλλάξεις του κορωνοϊού έχουν 
αυξήσει τον δείκτη μεταδοτικότητας 
σε όλον τον κόσμο και στην Ευρώ
πη όπου ο εμβολιασμός συνεχίζει να 
πηγαίνει με ρυθμούς χελώνας. Στην 
Ελλάδα αισίως εμβολιάστηκε περί
που το 10% του πληθυσμού. Αλλά δεν 
είναι αρκετός αριθμούς για το τείχος 
της ανοησίας. Η κόπωση των πολιτών 
οδήγησε στην μη τήρηση των μέτρων 
σε μεγάλο βαθμό. Τι αυτό ενώ δεν δια
φέρουν από εκείνα του περασμένου 
Μαρτίου, δεν απέδωσαν με αποτέλε
σμα την έξαρση του τρίτου κύματος.

Το σχέδιο για τα νοσοκομεία
Η μεγάλη πίεση στις ΜΕΘ ιδιαίτερα 
της Αττικής έθεσε σε εφαρμογή εθνι
κό σχέδιο ενίσχυσης του ΕΣΥ το οποίο 
ανακοίνωσε ο υπουργός υγείας Βασί
λης Κικίλιας με την μετατροπή νοσο
κομείων αποκλειστικά για ασθενείς 
COVID ή το αντίθετο ώστε να είναι

free COVID. Σύμφωνα με κυβερνη
τικές πηγές, την επόμενη εβδομάδα 
εφόσον υπάρξει ανάγκη υπάρχει στο 
τραπέζι και plan Β με την προσθήκη 
και νέων νοσοκομείων ή ΜΕΘ ιδιω
τικών νοσοκομείων, στην αντιμετώ
πιση των ασθενών από τον κορωνο- 
ϊό. Μέχρι στιγμής δεν έχει συζητηθεί 
το ενδεχόμενο επίταξης υπηρεσιών 
υγείας του ιδιωτικού τομέα διότι στην 
Αθήνα, σε αντίθεση με την Θεσσαλο
νίκη, υπήρξε συνεργασία μεταξύ της 
κυβέρνησης και των ιδιωτικών νοσο
κομείων. Το Ντυνάν και το ΝΙΜΤΣ θα 
δέχονται ασθενείς εκτός COVID-19 
για να αποσυμφορηθούν τα δημό
σια νοσοκομεία. Το υπουργείο Υγεί
ας ήδη είναι σε συζητήσεις με αλυσί
δες ιδιωτικών νοσηλευτικών ιδρυμά
των (Υγεία, Ιατρικό, ΙΑΣΩ, Μετροπό- 
λιταν κα) για τις δυνατότητες που θα 
μπορούσαν να υπάρξουν προκειμέ- 
νου να καλυφθούν έκτακτες ανάγκες 
που τυχόν προκόψουν υπερβαίνοντας 
τον υπάρχοντα σχεδίασμά.

ilpos αποφυγήν 
ms Πορτογαλίας
Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτά- 
κης στο πρωινό μήνυμα του προς τους 
πολίτες επισήμανε ότι «πολιορκείται 
το Εθνικό Σύστημα Υγείας». «Στην επί
θεση αυτή απαντούμε συνεχίζοντας να 
ενισχύουμε ακόμα πιο πολύ τα νοσο
κομεία μας» δήλωσε. «Πρωτίστως στην 
Αττική, όπου έχουμε και το μεγαλύτε
ρο πρόβλημα» συνέχισε. «Και το γεγο
νός ότι πήραμε νωρίς περιοριστικά 
μέτρα, κάνει την κατάσταση, παρά τις 
δυσκολίες, διαχειρίσιμη. Αλλιώς, θα 
είχαμε γίνει Πορτογαλία ή Τσεχία» 
τόνισε. Υπενθυμίζεται ότι στην Πορ
τογαλία χάθηκε η μπάλα διότι λόγω 
εκλογών που έγιναν, για να είναι όλοι 
ευχαριστημένοι ο επανεκλεγείς Κόστα, 
τα άφησε όλα ανοιχτά.

Ρήτρα διαφυγής
Μέσα στα κακά νέα υπάρχουν και 
κάποια καλά και αφορούν τους δημο

σιονομικούς περιο
ρισμός το 2022. Tc 
πλήγμα που δέχτηκε 
η ευρωπαϊκή οικονομία 
και οι εθνικές οικονομίες 
φέρνουν κοντά το ενδεχόμενο 
να πάρουν το πράσινο φως οι προτά
σεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για 
την παράταση των μέτρων στήριξης 
αλλά και τη συνέχιση της δημοσιονο
μικής ευελιξίας το 2022. Η Ιταλία, η 
Ελλάδα, η Ισπανία, η Πορτογαλία και 
η Γαλλία προτάσσουν την συνέχιση 
των χαλαρών δημοσιονομικών κανό
νων αφού η πανδημία οδήγησε σε 
βαθιά ύφεση και εκτόξευση του χρέ
ους. «Ήταν μεγάλη μου χαρά το γεγο
νός ότι συμφωνήθηκε για το 2022 
να επικαλεστούμε την Γενική Ρήτρα 
Διαφυγής, σχετικά με τους περιορι
σμούς σε θέματα προϋπολογισμού, 
καθώς ήταν ξεκάθαρο για μένα πως 
δεν μπορούμε να περάσουμε από την 
υφιστάμενη κατάσταση, σε μια φυσι
ολογική κατάσταση με τρόπο στιγμι-

Ακόμα 702 στεΟέχη 
με μεταΟΟάξεις στη 
χώμα

ΣΥΝΟΛΙΚΑ 944 δείγματα επέλεξε να αναλύσει ο Ε0ΔΥ 
για την περίοδο από 22 Ιανουάριου έως 1 Μαρτίου. Από 
τα συγκεκριμένα δείγματα, αναδείχθηκαν συνολικά 702 
στελέχη με μεταλλάξεις ειδικού ενδιαφέροντος Τα δείγ
ματα προέρχονται από ns Περιφέρειεε Κεντρικής Μακε
δονίας Ηπείρου. Ιονίων Νήσων, Θεσσαλίας Κρήτης Αττι
κής και τις Περιφερειακές Ενότητεε Φθιώτιδας Βοιωτίας. 
Εύβοιας Κορινθίας, Αιτωλοακαρνανίας Αχαΐας Μυτιλή
νης και Σύρου. Αναλυτικά η ενημέρωση του Ε0ΔΥ: «Ολο
κληρώθηκε η γονιδιωματική ανάλυση σε 944 επιλεγμέ
να νέα δείγματα που αφορούν στην περίοδο 22 Ιανουά
ριου έως 1 Μαρτίου 2021. Τα δείγματα προέρχονται από 
τις Περιφέρειες Κεντρικής Μακεδονίας, Ηπείρου. Ιονί- 
ων Νήσων, Θεσσαλίας. Κρήτης, Αττικής και τις Περιφε-
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1  Plan b για νέα νοσοκομεία COVID-19 την επόμενη εβδομάδα
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

την επόμενη εβδομάδα

αίο» δήλωσε ο πρω
θυπουργός Κυριάκος 

Μητσοιάκης, σε δια
δικτυακά συζήτηση που 

διοργάνωσε το Ευρωπαϊ
κό Λαϊκό Κόμμα (ΕΛΚ) με θέμα 

«Δημιουργώντας θέσεις εργασίας 
για την οικονομική ανάκαμψη της 
ΕΕ στην εποχή μετά την πανδημία». 
«Αυτό θα πρέπει να συμβεί σταδια
κά, γιατί μας ανησυχεί όλους το ποια 
θα είναι η πραγματική επίδραση στην 
αγορά εργασίας, όταν αρχίσουμε να 
απομακρύνουμε τα προγράμματα στή
ριξης που είναι τώρα σε ισχύ» τόνισε. 
Στη συζήτηση έλαβαν επίσης μέρος η 
Πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής 
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν και ο επι
κεφαλής της Κοινοβουλευτικής Ομά
δας του ΕΛΚ στο Ευρωκοινοβούλιο 
Μάνφρεντ Βέμπερ. Οι τελικές απο
φάσεις για την ρήτρα διαφυγής ανα
μένονται τον Μάιο ώστε να συμπέ- 
σετ και με τις εαρινές προβλέψεις της 
ΕΕ για όλα τα κράτη μέλη.

2.219 νέα κρούσματα
Μικρή πτώση κατέγραψαν τα νέα 
κρούσματα του κορωνοϊού με τον 
ΕΟΔΥ να ανακοινώνει 2.219 νέες 
μολύνσεις, ενώ κατέληξαν 35 ασθε
νείς από επιπλοκές της νόσου. Επι
πρόσθετα καταγράφηκαν και 365 
εισαγωγές στα νοσοκομεία. Από το 
σύνολο των νέων κρουσμάτων του ιού 
στη χώρα 24 είναι εισαγόμενα και 21 
εντοπίστηκαν κατόπιν ελέγχων στις 
πύλες εισόδου. Σύμφωνα με τη χαρ
τογράφηση στη Θεσσαλονίκη κατα- 
γράφηκαν 257 νέες μολύνσεις, ενώ 
αναφορικά με την Αττική (1.051), η 
κατανομή είναι η εξής:
• Ανατολική Αττική 103
• Βόρειος Τομέας Αθηνών 130
• Δυτική Αττική 50
• Δυτικός Τομέας Αθηνών 144
• Κεντρικός Τομέας Αθηνών 254
• Νότιος Τομέας Αθηνών 144
• Πειραιάς 195
• Νήσοι 31.

Τα νέα εργαστηριακά επιβεβαιω
μένα κρούσματα της νόσου που κατα- 
γράφηκαν τις τελευταίες 24 ώρες είναι 
2.219, εκ των οποίων 21 εντοπίστη
καν κατόπιν ελέγχων στις πύλες εισό
δου της χώρας.

Ο συνολικός αριθμός των κρου
σμάτων ανέρχεται σε 199.496 (ημε
ρήσια μεταβολή +1.1%), εκ των οποί
ων 51 .7% άνδρες. Με βάση τα επιβε
βαιωμένα κρούσματα των τελευταίων 
7 ημερών, 70 θεωρούνται σχετιζό- 
μενα με ταξίδι από το εξωτερικό και 
2.695 είναι σχεπζόμενα με ήδη γνω
στό κρούσμα.

Οι νέοι θάνατοι ασθενών με 
COVID-19 είναι 35, ενώ από την 
έναρξη της επιδημίας έχουν κατα
γράφει συνολικά 6.632 θάνατοι. Το 
95.7% είχε υποκείμενο νόσημα ή/ 
και ηλικία 70 ετών και άνω.

Ο αριθμός των ασθενών που 
νοσηλεύονται διασωληνωμένοι είναι 
449 (69.5% άνδρες). Η διάμεση ηλι
κία τους είναι 68 έτη. Το 85.1% έχει 
υποκείμενο νόσημα ή/και ηλικία 70 
ετών και άνω. Από την αρχή της παν
δημίας έχουν εξέλθει από τις ΜΕΘ 
1.389 ασθενείς. Οι εισαγωγές νέων 
ασθενών Covid-19 στα νοσοκομεία 
της επικράτειας είναι 365 (ημερή
σια μεταβολή -7.36%). Ο μέσος όρος 
εισαγωγών του επταημέρου είναι 316 
ασθενείς.

ρειακέε Ενότητεε Φθιώτιδαε. Βοιωτίαε, Εύβοιαε, Κοριν- 
θίαε, ΑιτωΑοακαρνανίαε. ΑχαΤαε. Μυτιλήνηε και Σύρου. 
Από τον έλεγχο των 944 δειγμάτων, αναδείχθηκαν συνο
δικά 702 στελέχη με μεταλλάξειε ειδικού ενδιαιρέρο- 
ντοε (variant8 of concern). Από τα 702 στελέχη, τα 677 
βρέθηκαν με τη μετάλλαξη Β. 1.1.7/UK lineage (Variant 
VOC_202012) και 21 στελέχη βρέθηκαν με τη μετάλλα
ξη Lineage Β.1.351 /South Africa (Variant 501V2). Συνο
λικά έχουν ταυτοποιηθεί 1.667 θετικά για την παρουσία 
μετάλλαξηε Β. 1.1.7/UK lineage (Variant VOC_202012) 
και 48 θετικά για την παρουσία μετάλλαξηε Β.1.351/ 
South Africa (Variant 501V2) από την έναρξη λειτουργίαε 
του Εθνικού Δικτύου Γονιδιωμστικήε Επιτήρησηε για τιε 
μεταλλάξειε του SARS- CoV-2 έωε σήμερα. Τα 48 θετι

κά για την παρουσία μετάλλαξηε Lineage Β.1.351 /South 
Africa (Variant 501V2) είναι όλα εγχώρια, εκ των οποί
ων 41 προέρχονται από την Περιφερειακή Ενότητα θεσ- 
σαλονίκηε, 2 από την Περιφερειακή Ενότητα Ιωαννίνων 
και 5 από την Περιφέρεια Αττικήε. Απόλυτη και σχετική 
συχνότητα θετικών δειγμάτων για μετάλλαξη του SARS- 
CoV-2 ανά τύπο στελέχουε από την έναρξη λειτουργίαε 
του Εθνικού Δικτύου Γονιδιωματικήε Επιτήρησηε για τιε 
μεταλλάξειε του SARS-CoV-2 μέχρι σήμερα. Απόλυτη 
συχνότητα θετικών δειγμάτων για τη μετάλλαξη Β. 1.1.7/ 
UKlineage(VariantVOC_202012) του SARS-CoV-2 ανά 
είδοε κρούσματοε (εγχώριο-εισαγόμενο) από την έναρξη 
λειτουργίαε του Εθνικού Δικτύου Γονιδιωματικήε Επιτή- 
ρησηεγια τιε μεταλλάξειε του SARS-CoV-2 μέχρι σήμερα.
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1  Επαναλειτουργούν μετά τις κινητοποιήσεις τα
ιατρεία του Κέντρου Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

90.81 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΗΛΙΟΥΠΟΛΗ

Επαναλειτουργούν 
μετά τις κινητοποιήσεις 
τα ιατρεία του Κέντρου Υγείας

Επαναλειτουργεί το Κέντρο Υγείας Ηλιούπολης μετά το μπαράζ 
αγωνιστικών παρεμβάσεων που έγιναν από σωματεία και μαζικούς 
φορείς το προηγούμενο διάστημα. Οπως αναφέρεται σε κοινή α
νακοίνωσή τους, «οι πολύμορφες λαϊκές κινητοποιήσεις ανάγκασαν 
την κυβέρνηση και το αρμόδιο υπουργείο να επαναφέρουν τη λει
τουργία των ιατρείων». Από τις 2 Μάρτη ξεκίνησαν να προσφέρουν 
ξανά τις υπηρεσίες τους ιατροί διαφόρων ειδικοτήτων. «Κάναμε το 
πρώτο θετικό βήμα», σημειώνουν,«και συνεχίζουμε τον αγώνα για 
λειτουργία όλων των αναγκαίων ιατρείων στο ΚΥ της πόλης με την 
πρόσληψη όλου του αναγκαίου μόνιμου υγειονομικού προσωπικού 
και την πλήρη 24ωρη λειτουργία του (...) Οι τραγικές μέρες που ζού- 
με εν μέσω πανδημίας μάς επιβάλλουν να τραβήξουμε μπροστά (...) 
απαιτώντας εδώ και τώρα την πλήρη στελέχωση και χρηματοδότη
ση του ΕΣΥ και των δομών της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας».

Την ανακοίνωση υπογράφουν το Σωματείο Εργαζομένων στον δή
μο, ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών «Μ. Παπαμαύρος», το Παράρτημα του 
Συνδικάτου Οικοδόμων, η Ενωση ΕΒΕ Ηλιούπολης, τα Σωματεία Συ
νταξιούχων ΙΚΑ, ΟΑΕΕ, ΔΥ Αθήνας, η Ενωση Γονέων, ο Σύλλογος 
Γυναικών, ο Σύλλογος «Αγγελος Σικελιανός» και η Κίνηση Πολιτών.
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1  ΠΑΝΔΗΜΙΑ nt 'Λ ]3 Να επιταχθούν πλήρως, χωρίς
αποζημίωση, τα μεγάλα ιδιωτικά θεραπευτήρια
«Πανηγυ ...

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

999.87 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΟΕΝΓΕ

ΠΑΝΔΗΜΙΑ nt 'Λ ]3
Αγώνας για την υγεία και irrpfeou λαού?

Να επιταχθούν πλήρως, χωρίς αποζημίωση, 
τα μεγάλα ιδιωτικά θεραπευτήρια
Ανακοίνωση για τις εξαγγελίες του υπουργείου Υγείας περί «ενίσχυσης του ΕΣΥ»

Η
 κυβέρνηση δεν ανακοίνωσε κανένα α

πολύτως ουσιαστικό μέτρο ενίσχυσης 
του δημόσιου συστήματος Υγείας, αλλά 
την πλήρη μετατροπή του σε σύστημα 

μίας νόσου, τονίζει σε ανακοίνωσή της η Ο
μοσπονδία Ενώσεων Νοσοκομειακών Για

τρών Ελλάδας σχετικά με τις ανακοινώσεις 
του υπουργού Υγείας περί «ενίσχυσης» των 
νοσοκομείων.

«Σχεδιάζουν την πλήρη μετατροπή του Σι- 
σμανόγλειου και του Τζάνειου Νοσοκομείου 
σε νοσοκομεία μίας νόσου, μεθοδεύουν την 
πλήρη μετατροπή της Μονάδας Εμφραγμά
των του Ασκληπιείου και της Καρδιοχειρουρ
γικής Μονάδας του "Ευαγγελισμού" σε μο
νάδες Covid», σημειώνει και προσθέτει ότι 
δεν εξαγγέλθηκε καμία απολύτως νέα πρό
σληψη υγειονομικού προσωπικού. Καταγγέλ
λει την κοινοποίηση στα νοσοκομεία της Ατ
τικής της εντολής του αναπληρωτή υπουρ
γού Υγείας για μείωση 80% των χειρουργι
κών επεμβάσεων (με ημερομηνία εγγράφου 
2/3), εντολή για την οποία ο υπουργός Υγεί
ας δεν έκανε καμία απολύτως αναφορά κατά την τηλεο
πτική του παρουσία.

Ακόμα επισημαίνει ότι «το περίφημο "σχέδιο ενίσχυσης" 
του ΕΣΥ, την ώρα που τα δημόσια νοσοκομεία είναι στο 
"βαθύ κόκκινο", αφήνει ανέγγιχτους τους μεγάλους ιδιω
τικούς ομίλους να θησαυρίζουν σε βάρος του λαού μας».

Κανένα ουσιαστικό μέτρο 
ενίσχυσης του ΕΣΥ

Ολόκληρη η ανακοίνωση της ΟΝΕΓΕ έχει ως εξής: 
«Εστω και τώρα, αυτές τις τόσο κρίσιμες μέρες για την 

Αττική, τη λοιπή Νότια Ελλάδα αλλά και συνολικά τη χώ
ρα, η κυβέρνηση δεν ανακοίνωσε κανένα απολύτως ουσι
αστικό μέτρο ενίσχυσης του δημόσιου συστήματος Υγείας.

Αντί για το πολυαναμενόμενο σχέδιο ενίσχυσης του ΕΣΥ, η κυ
βέρνηση ανακοίνωσε σχέδιο πλήρους μετατροπής του ΕΣΥ σε 
σύστημα μίας νόσου. Σχεδιάζουν την πλήρη μετατροπή του Σι- 
σμανόγλειου και του Τζάνειου Νοσοκομείου σε νοσοκομεία μί
ας νόσου, μεθοδεύουν την πλήρη μετατροπή της Μονάδας Εμ
φραγμάτων του Ασκληπιείου και της Καρδιοχειρουργικής Μονά
δας του Ευαγγελισμού σε μονάδες Covid.

Ο υπουργός Υγείας κ. Κικίλιας στην πραγματικότητα ο

μολόγησε πως οι όποιες ενέργειες της κυβέρνησης το τε
λευταίο 20ήμερο στην Αττική είναι "εκ των ένδον" σε βά
ρος της αντιμετώπισης της λοιπής νοσηρότητας (μετα
τροπή 449 απλών κλινών νοσηλείας non-Covid ασθενών 
σε απλές κλίνες νοσηλείας Covid ασθενών και μετατροπή 
90 κλινών non-Covid ΜΕΘ σε ΜΕΘ Covid), ενώ εξήγγειλε 
συνέχεια τέτοιων "εκ των ένδον" μετατροπών τις επόμε
νες μέρες. Καμία απολύτως νέα πρόσληψη υγειονομικού 
προσωπικού δεν εξήγγειλε (ούτε καν στα λόγια), παρά μό
νο τη "συνεπικουρία 20 ιδιωτών γιατρών".

Ταυτόχρονα με αυτές τις ανακοινώσεις του υπουργού Υ
γείας κ. Κικίλια, κοινοποιείται σήμερα στα νοσοκομεία της 
Αττικής εντολή του αναπληρωτή υπουργού Υγείας κ. Κο- 
ντοζαμάνη για μείωση 80% των χειρουργικών επεμβάσε
ων (με ημερομηνία εγγράφου 2/3), εντολή για την οποία "ε- 
ξύπνως" ο κ. Κικίλιας δεν έκανε καμία απολύτως αναφο
ρά κατά την τηλεοπτική του παρουσία. Είναι άλλη μια τρα
νταχτή απόδειξη πως η κυβέρνηση αδιαφορεί πλήρως για 
το τι θα απογίνουν χιλιάδες ασθενείς της λοιπής νοσηρό
τητας. Πρόκειται για ομολογία ότι στην πράξη καμία απο
λύτως "θωράκιση" του δημόσιου συστήματος Υγείας δεν 
έχει υπάρξει εδώ και έναν ολόκληρο χρόνο. Αντίθετα, για 
μια ακόμα φορά θα χρησιμοποιήσει το ιατρικό και νοση

λευτικό προσωπικό των χειρουργείων στα ΤΕΠ, τις ΜΕΘ 
και τις πτέρυγες νοσηλείας Covid, αντί για τις προσλήψεις 
που ΔΕΝ έκανε.

Ανέγγιχτοι οι μεγάλοι ιδιωτικοί όμιλοι
Οσο για την περίφημη "συστράτευση των ιδιωτικών θε

ραπευτηρίων", τα οποία δεν παρέλειψε να ευχαριστήσει 
για τη "συμβολή" τους, ξεκαθαρίστηκε για μια ακόμα φο
ρά από την κυβέρνηση πως τα ιδιωτικά θεραπευτήρια ΔΕΝ 
θα νοσηλεύουν ασθενείς Covid αλλά μόνο non-Covid πε
ριστατικά.

Το περίφημο "σχέδιο ενίσχυσης" του ΕΣΥ, την ώρα που 
τα δημόσια νοσοκομεία είναι στο "βαθύ κόκκινο", αφήνει 
ανέγγιχτους τους μεγάλους ιδιωτικούς ομίλους να θησαυ
ρίζουν σε βάρος του λαού μας.

Ισχυρίζονται ότι τα ιδιωτικά θεραπευτήρια δε διαθέτουν 
την τεχνογνωσία για να αντιμετωπίζουν Covid περιστατικά.

Αναρωτιόμαστε, οι διακεκριμένοι επιστήμονες, μέλη της 
επιτροπής σοφών, της "κρατικής επιτροπής ειδικών του κο- 
ρονοϊού" του υπουργείου, που συνεργάζονται με μεγάλους 
ιδιωτικούς ομίλους, δεν ξέρουν από κορονοϊό; Δεν μπορούν 
να συνδράμουν ώστε να ενταχθούν πλήρως και όχι "α λα 
καρτ" στην αντιμετώπιση της πανδημίας;

Αναρωτιόμαστε, είναι περισσότερο "ειδικός" ο ειδικευό
μενος Γενικής Ιατρικής του Τζάνειου, ο ειδικευόμενος Ου
ρολογίας του Σισμανόγλειου και γενικά οι νέοι γιατροί ό
λων των ειδικοτήτων που αναγκάζονται να εφημερεύουν 
στις πτέρυγες νοσηλείας Covid;

Αναρωτιόμαστε, ποια υποδομή ακριβώς (από αυτές που 
πολλές φορές δυστυχώς ακόμα ΔΕΝ διαθέτουν τα δημόσια 
νοσοκομεία) λείπει από τα μεγάλα ιδιωτικά θεραπευτήρια 
της Αττικής για να νοσηλεύουν ασθενείς Covid;

Απαιτούμε:
• Να επιταχθούν πλήρως, χωρίς αποζημίωση των ιδιοκτη
τών τους, τα μεγάλα ιδιωτικά θεραπευτήρια ("Metropolitan", 
"Ερρίκος Ντυνάν", "Ιασώ", "Υγεία" κ.λπ). Με το σύνολο των 
υποδομών τους και του προσωπικού τους να ενταχθούν στο 
σύστημα των εφημεριών, και να νοσηλεύουν και Covid και 
non-Covid περιστατικά.
• Ολοι οι γιατροί που έχουν πτυχίο Ιατρικής και τίτλο ει
δικότητας, και είναι υποψήφιοι για τις θέσεις που έχουν 
προκηρυχθεί, να διοριστούν με κατεπείγουσες διαδικα
σίες και χωρίς καμία άλλη προϋπόθεση.
• Ολοι οι γιατροί που είναι στη λίστα αναμονής για ει
δικότητα, να ξεκινήσουν άμεσα».

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

«Πανηγυρισμοί» την ώρα που κλείνουν μονάδες και κλινικές νοσοκομείων

Σ
τους εμβολιασμούς - που γίνονται με ρυθ
μούς χελώνας... - και στη βελτίωση του και
ρού εναποθέτει η κυβέρνηση τις ελπίδες 
για μείωση των κρουσμάτων κορονοϊού, ελλεί

ψει ουσιαστικών μέτρων προστασίας που θα έ
πρεπε να πλαισιώνουν το νέο σκληρό lockdown 
αλλά θεωρούνται «κόστος».

Με αφορμή τη συμπλήρωση ενός εκατομ
μυρίου εμβολιασμών, αριθμός που απέχει έ
τη φωτός από τα δύο εκατομμύρια εμβολια
σμούς που - με βάση όσα οι ίδιοι οι κυβερνη
τικοί έλεγαν - υποτίθεται ότι θα γίνονταν κά
θε μήνα προκειμένου να επιτευχθεί ένα τεί
χος ανοσίας το καλοκαίρι, ο Κυρ. Μητσοτά- 
κης πανηγύριζε χτες πως στη χώρα μας η δι
αδικασία του εμβολιασμού «προχωρά οργανω
μένα και πιο γρήγορα από τα πιο πολλά ευρω
παϊκά κράτη». Ενώ μαίνονται δε οι ενδοϊμπε- 
ριαλιστικές κόντρες και οι ανταγωνισμοί του 
κεφαλαίου πάνω στο Φάρμακο, προσπάθη
σε να καθησυχάσει ότι από τον Απρίλη «θα έ
χουμε πολύ περισσότερες δόσεις στη διάθε
σή μας. Και όσο ο καιρός βελτιώνεται, θα γί

νεται σύμμαχος μας».
Οσο για τα νοσοκομεία της Αττικής, που έ

χουν πάθει «έμφραγμα», επέμεινε να παρου
σιάζει ως «ενίσχυσή» τους τα μέτρα που ανα
κοίνωσε προχτές η κυβέρνηση. Την ίδια στιγ
μή τα νοσοκομεία με εντολές των Υγειονο
μικών Περιφερειών μετατρέπονται σε νοσο
κομεία μίας νόσου, κλείνουν κλινικές και μο
νάδες, ασθενείς που έχουν σοβαρά προβλή
ματα και νοσηλεύονται μεταφέρονται αλλού.

Η κυβερνητική εκπρόσωπος Αριστοτελία 
Πελώνη έθεσε ως προϋπόθεση, για να ανοί
ξουν στις 16/3 λιανεμπόριο και σχολεία, τη 
«μείωση του επιδημιολογικού φορτίου», την 
«επιδημιολογική εξέλιξη».

Την ίδια ώρα, και ενώ τα νοσοκομεία είναι 
στο «κόκκινο», επιβεβαίωσε ότι η κυβέρνηση 
αρνείται να προχωρήσει σε σειρά αναγκαίων 
μέτρων. Χαρακτηριστικά, ερωτηθείσα αν δεδο
μένης της κρισιμότητας της κατάστασης σκο
πεύει η κυβέρνηση να προχωρήσει, έστω τώ
ρα, στις αναγκαίες μόνιμες προσλήψεις υγει
ονομικών, στην επίταξη ιδιωτικών νοσοκομεί

ων χωρίς αποζημιώσεις για τους κλινικάρχες 
και σε αύξηση της κρατικής χρηματοδότησης 
για την υγεία του λαού, παρέπεμψε στο «σχέ
διο έκτακτης ανάγκης» που ανακοίνωσε προ
χτές ο υπουργός Υγείας, συμπληρώνοντας η 
ίδια ότι «προχωρά η συνεργασία δημόσιου και 
ιδιωτικού τομέα, και ό,τι άλλο χρειαστεί ή κρι- 
θεί απαραίτητο να γίνει, θα γίνει». Μέχρι τότε, 
βέβαια, προσθέτει πελατεία στους κλινικάρ- 
χες, αφού χιλιάδες αποκλεισμένοι ασθενείς α
πό άλλα νοσήματα τρώνε «πόρτα» από τα δη
μόσια νοσοκομεία της μίας νόσου. Οι δε κλί
νες που «προσφέρουν» οι καρχαρίες της Υγεί
ας στο ΕΣΥ χρυσοπληρώνονται από την τσέπη 
του λαού, στο πλαίσιο της πολιτικής εμπορευ- 
ματοποίησης και ιδιωτικοποίησης της Υγείας.

Παραπέρα, μπροστά στον συνωστισμό που 
παρατηρείται καθημερινά στα ΜΜΜ και την α
πουσία ελέγχων στους μεγάλους εργασιακούς 
χώρους για την τήρηση των υγειονομικών πρω
τοκόλλων, η εκπρόσωπος παρουσίασε μια μα
γική εικόνα, υποστηρίζοντας ότι «όλοι οι έλεγ
χοι έχουν εντατικοποιηθεί και θα γίνουν ακό

μη αυστηρότεροι», επίσης ότι «έχει αυξηθεί ο 
στόλος των λεωφορείων κατά 40% από τον Ι
ούλιο του 2019» και ότι «έχουμε περίπου 3.000 
περισσότερα δρομολόγια στην Αθήνα καθημε
ρινά, και βεβαίως λαμβάνονται και μέτρα προ
στασίας». Δεν έλειψαν και οι «παραινέσεις» 
για ...αποφυγή κινητοποιήσεων, την ώρα που 
η κυβέρνηση αφενός δεν θωρακίζει τη δημό
σια Υγεία και αφετέρου επιταχύνει τη λήψη 
αντεργατικών και αντιδημοκρατικών μέτρων.

Τέλος, η κυβέρνηση αρνείται να ικανοποιή
σει τα αιτήματα των αυτοαπασχολούμενων που 
τονίζουν ότι τα εξαγγελθέντα μέτρα δεν επαρ
κούν, υπό την έννοια ότι είναι προσωρινά, ο
ριζόντιου χαρακτήρα, ευνοούν τις μεγαλύτε
ρες επιχειρήσεις, ενώ όσα μικροποσά προβλέ- 
πονται για τους ίδιους δεν καλύπτουν τις τρέ
χουσες υποχρεώσεις τους. Ερωτηθείσα χτες η 
εκπρόσωπος αν η κυβέρνηση σκέφτεται κά
ποιες ρυθμίσεις (απόδοση μηνιαίας αποζημί
ωσης, μετατροπή των δανεικών της επιστρε- 
πτέας προκαταβολής, διαγραφή χρεών κ.λπ.), 
απέφυγε να αναλάβει οποιαδήποτε δέσμευση.
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΩΜΑΤΕΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ ΣΤΑ ΔΗΜΟΣΙΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

fiantj] Πάρτε μέτρα ενίσχυσης!
Επιτάξτε τον ιδιωτικό τομέα Υγείας
Α. Κουτσούμπας: Η κατάσταση είναι εξαιρετικά κρίσιμη και το ενδεχόμενο να επιδεινωθεί

ΔΙΕΚΔΙΚΟΥ ΜΕ
- Μαζικέι npooflniptis 
υγαονομικού προσωπικού

Μέσα Aiopmfi! Hpooiaoias 

mt‘n* ιπίιαξπ to»
H"moi ™μέο uycias

ακόμα περισσότερο είναι ήδη ορατό. Με την προστασία και την υγεία του λαού δεν έχει 
κανένας το δικαίωμα να παίζει!

• Σήμα κινδύνου και κραυγή αγωνίας από τους εργαζόμενους 
στα δημόσια νοσοκομεία μιας νόσου της Αττικής, όπου η 
κατάσταση έχει ξεπεράσει κάθε όριο, με την κυβέρνηση να 
ανακατεύει ελλείψεις και μπαλώματα

• ΟΕΝΓΕ: Εστω και τώρα, αυτές τις τόσο κρίσιμες μέρες για 
την Αττική, τη λοιπή Νότια Ελλάδα και συνολικά τη χώρα, 
η κυβέρνηση δεν ανακοίνωσε κανένα απολύτως ουσιαστι
κό μέτρο ενίσχυσης του δημόσιου συστήματος Υγείας και 
αφήνει ανέγγιχτους τους μεγάλους ιδιωτικούς ομίλους να 
θησαυρίζουν σε βάρος του λαού μας.

ΠΑΛΙ

Μι 1
ΣΕΛ. 13 - 15



12;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  fiantj] Πάρτε μέτρα ενίσχυσης! Επιτάξτε τον ιδιωτικό τομέα Υγείας
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,14 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

ΔΗΜΟΣΙΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΣΤΗΝ ΑΤΤΙΚΗ
Ανιση μάχη δίνουν οι υγειονομικοί με τις τραγικές ελλείψεις 
και την επικίνδυνη κυβερνητική πολιτική
«Πώς να διαχειριστούμε αυτό το αίσχος;»: Κραυγή αγωνίας από γιατρούς και νοσηλευτές για την κατάσταση

Σ
ήμα κινδύνου εκπέμπουν οι υγειονομικοί και τα σω
ματεία τους από τα δημόσια νοσοκομεία της Αττι
κής, που βλέπουν την κατάσταση μέρα με τη μέ
ρα να επιδεινώνεται και να έχει πια ξεπεράσει κά
θε όριο στοιχειώδους διαχείρισης ως αποτέλεσμα της 
κυβερνητικής πολιτικής.

Οι καταγγελίες, που γενικεύονται πια για όλα τα νο
σοκομεία, αποτυπώνουν το γεγονός ότι η κυβέρνηση με 
το «σχέδιο έκτακτης ανάγκης» που παρουσίασε προχτές 
κάνει ακόμα χειρότερη την κατάσταση, αφού με την ίδια 
συνταγή της ανακύκλωσης των κενών και των μπαλω
μάτων, των μετακινήσεων και των μετατροπών κλινικών 
και ΜΕΘ σε COVID, της προσφοράς «πελατείας» στους 
ιδιωτικούς ομίλους της Υγείας επιχειρεί να αντιμετωπί
σει ένα ακόμα κύμα που όλο και φουσκώνει.

Αποτέλεσμα; Η εξουθένωση του προσωπικού, που έ
χει ήδη στην πλάτη του έναν χρόνο αγωνίας, κούρασης, 
μετακινήσεων κι απειλών. Οι υγειονομικοί βλέπουν μια 
διαρκή πορεία σε «τεντωμένο σχοινί», καθώς δίνουν ά- 
νιση μάχη από θέσεις που διαρκώς υπονομεύονται α
πό την κυβέρνηση και τις διοικήσεις των νοσοκομείων.

Τα σωματεία τους αποκαλύπτουν διαρκώς τις τραγι
κές συνέπειες που έχουν τα κλεισίματα και οι μετατρο
πές όλων των κλινικών σε «μιας νόσου», τη γενίκευση 
των κινδύνων, την αύξηση της νοσηρότητας και της θνη
τότητας του πληθυσμού.

Καταγγέλλουν το γεγονός ότι αντί η κυβέρνηση να προ
χωρήσει στην επίταξη όλου του ιδιωτικού τομέα και την 
ένταξή του στον σχεδίασμά αντιμετώπισης της πανδη
μίας, προχωράει στο «μοίρασμα» δουλειάς στους επιχει
ρηματικούς ομίλους, πάντα με το ...αζημίωτο, βοηθώντας 
ακόμα περισσότερο στην αύξηση της κερδοφορίας τους.

Μέσα σε αυτήν την κατάσταση, δεκάδες είναι οι κλι
νικές και τα τμήματα που κλείνουν και προστίθενται σε 
όσα έχουν ήδη κλείσει από τον περασμένο Οκτώβρη, 
όπως για παράδειγμα οι 8 Πνευμονολογικές Κλινικές 
στο «Σωτηρία».

Κλείνει η καρδιοχειρουργική κλινική 
στον «Ευαγγελισμό»

Εγγραφο του διοικητή του νοσοκομείου «Ευαγγελι
σμός» επιβεβαιώνει το κλείσιμο της καρδιοχειρουργικής 
κλινικής του νοσοκομείου, προκειμένου να μετατραπεί 
σε κλινική covid. Οπως αναφέρεται στο σχετικό έγγρα
φο «λόγω της εξέλιξης της πανδημίας» από σήμερα θα 
κάνει μόνο εφημερίες «για την αξιολόγηση και διαλογή 
των περιστατικών και όποιο εξ αυτών χρήζει άμεσης χει
ρουργικής επέμβασης, θα μεταφέρεται κατόπιν επικοι
νωνίας και συνεννόησης, στο Ωνάσειο Καρδιοχειρουργι
κό Κέντρο». Ως αποτέλεσμα, δεν θα χειρουργούνται πλέ
ον τα περιστατικά, ούτε τα τακτικά, ούτε τα επείγοντα.

Σημειώνεται ότι μόνο στη συγκεκριμένη κλινική χει- 
ρουργούνταν κατά μέσο όρο 70 - 80 περιστατικά τον μή
να, συνολικά 800 το χρόνο, πάνω από το 1/3 είναι επεί
γοντα, ενώ είχε στην ευθύνη της και τις ανάγκες ...όλης 
της Νότιας Ελλάδας.

Στττιΐ πραγματικότητα, ο «σχεδιασμός» αυτός θέτει σε 
άμεσο κίνδυνο όλους τους ασθενείς, θέτει σε κίνδυνο 
όλους όσοι χρήζουν άμεσης χειρουργικής επέμβασης 
και θα πρέπει να διακομίζονται από νοσοκομείο σε νο
σοκομείο, ψάχνοντας διαθέσιμο κρεβάτι ΜΕΘ. Το Ωνά- 
σειο έχει μόλις 15 κρεβάτια ΜΕΘ, κάτι που κάνει απί
θανο το να μπορεί να ανταποκριθεί στον αυξημένο όγκο 
των περιστατικών.

Οσο για τη «δωρεά» κρεβατιών γενικής ΜΕΘ στον «Ευ
αγγελισμό»; «Από τα 12 άνοιξαν τα 8, για να λειτουργή
σουν με το υπάρχον εξουθενωμένο προσωπικό», δηλώ
νει ο γραμματέας της ΕΙΝΑΠ Ηλίας Σιώρας. Και εξηγεί: 
«Οι νέες ανάγκες θα πρέπει να καλυφθούν με το ίδιο 
προσωπικό που βρίσκεται σε καραντίνα, νοσεί, κάνει εμ
βολιασμούς. Δεν έγινε ούτε μια πρόσληψη για τη στε- 
λέχωσή τους. Και τα 8 κρεβάτια έγιναν ΜΕΘ covid. Συ
νολικά, στις περίπου 100 ειδικές κλίνες (μεταμόσχευση 
νεφρού, εμφραγμάτων κ.λπ.) αντί για 400 νοσηλευτές υ

ΚΛΛΙΙΜΚΗ «ΙΜΟΚΙ'ΛΚ \ 
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πηρετούν 200, δηλαδή οι μισοί απ' ό,τι προβλέπουν τα 
διεθνή στάνταρ. Η συγκεκριμένη αναλογία νοσηλευτών/ 
κρεβάτι, με μαθηματική ακρίβεια αυξάνει τη θνητότη
τα στους ασθενείς λόγω των ενδονοσοκομειακών λοι
μώξεων και το burn out (επαγγελματική εξουθένωση) 
στο προσωπικό εκτινάσσεται από το 30% στο 80%».

Το «μάρμαρο», βέβαια, πληρώνουν και πάλι οι ασθε
νείς από τα εργατικά - λαϊκά στρώματα, είτε με άμεσες 
πληρωμές στον ιδιωτικό τομέα, είτε μέσω των ασφαλι
στικών τους εισφορών, αφού η κυβέρνηση φρόντισε πριν 
από έναν χρόνο με ΠΝΠ να διπλασιαστεί το ενοίκιο στα 
1.600 ευρώ τη μέρα για κάθε κρεβάτι ΜΕΘ. Ενώ δεν έ
χει αποσαφηνιστεί τι προβλέπεται για όσους ανασφάλι
στους non covid ασθενείς που θα πρέπει να νοσηλευ
τούν. Υπενθυμίζουμε ότι στη Θεσσαλονίκη, κατά τη δι
άρκεια του 2ου κύματος, είχε δοθεί εντολή στο ΕΚΑΒ 
να μη γίνονται διακομιδές ανασφάλιστων στις ιδιωτι
κές κλινικές. Μετά την κατακραυγή, πέρασε τροπολογία 
σύμφωνα με την οποία για τις διακομιδές των ανασφάλι
στων θα έπρεπε να υπογράφει ...ο πρόεδρος του ΕΚΑΒ.

«Δεν χωράει διαχείριση 
αυτή η κατάσταση»

Επισφαλείς είναι οι συνθήκες νοσηλείας και για τους α
σθενείς Covid, αφού τα κρεβάτια μόλις αδειάσουν γεμί
ζουν την αμέσως επόμενη στιγμή και το προσωπικό των 
δημόσιων νοσοκομείων έχει ξεπεράσει τα όριά του, κα
θώς σηκώνει το βάρος της πανδημίας εδώ και έναν χρό
νο, χωρίς ενίσχυση.

Στο Νοσοκομείο «Σωτηρία», παρά τη μετατροπή του ε
δώ και μήνες σε μονοθεματικό, χτες δεν υπήρχε ούτε ένα 
κρεβάτι διαθέσιμο. Το ίδιο και στο «Αττικόν», όπου χτες τα 
ράντζα στους διαδρόμους ξεπέρασαν τα 60.

Στο «Γεννηματάς», μετά από δύο μέρες αναμονής δια- 
σωληνωμένου με Covid εκτός ΜΕΘ, τελικά χτες βρέθηκε 
κρεβάτι, ενώ και εκεί η αναλογία γιατρών - νοσηλευτών ανά 
ασθενή είναι κάτω από το προβλεπόμενο. Για τη δραματική 
κατάσταση που βιώνουν υγειονομικοί και ασθενείς, η Ελένη 
Μπόγια, παθολόγος στα ΤΕΠ του Νοσοκομείου, δηλώνει 
σχετικά: «Ολοι οι ασθενείς που έρχονται με λοίμωξη περ
νούν τον δικό τους Γολγοθά. Τα περιστατικά πλέον έρχονται 
κατά δεκάδες με ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ, ακόμη και με δι
κά τους οχήματα, ενώ όλες οι υπόλοιπες λειτουργίες του 
νοσοκομείου συρρικνώνονται. Αυτό το αίσχος δεν χωράει 
διαχείριση. Οσες καμπάνιες κι αν κάνουν, όσα lockdown κι 
αν εξαγγείλουν, ο λαός κινδυνεύει αν δεν στελεχώσουν τα 
νοσοκομεία με μόνιμο προσωπικό, αν δεν επιταχθούν πλή
ρως, χωρίς αποζημίωση των ιδιοκτητών τους, τα μεγάλα ιδι
ωτικά θεραπευτήρια, με το σύνολο των υποδομών τους και

του προσωπικού 
τους, ώστε να ε
νταχθούν στο 
σύστημα των ε
φημεριών και να
νοσηλεύουν και ______________________________
Covid και ποπ- 
Covid περιστατικά».

Χαρακτηριστικό είναι και το έγγραφο της Επιτροπής Λοι
μώξεων «Θριάσιου» Νοσοκομείου, όπου μέσα από ανατρι- 
χιαστικές λεπτομέρειες αναδεικνύεται ότι«βαδίζουμε ολο
ταχώς προς ανεξέλεγκτη νοσηλεία» και θέτει «αυτονόητες 
απορίες», που αποτυπώνουν την αγωνία του προσωπικού:

«- Αραγε για ποια ασφάλεια και για ποια δυνατότητα τή
ρησης υγειονομικών πρωτοκόλλων ομιλούν, όταν οι ίδιοι οι 
λιγοστοί γιατροί από την αρχή της πανδημίας νοσηλεύουν 
και Covid-19 και μη Covid-19 ασθενείς σε διαφορετικούς 
ορόφους, χωρίς την ελάχιστη βοήθεια;

- Για ποια ασφάλεια ομιλούν, όταν η από πολλών χρό
νων λειψή αναλογία ιατρών Παθολόγων - Πνευμονολόγων 
/ Νοσηλευόμενων έχει ήδη υποδιπλασιαστεί;

- Πόσο ακόμη πρέπει να καταστρατηγηθούν τα ωράρια 
άυπνης εργασίας για να εξασφαλίζονται οι άκρως βασικές 
λειτουργίες των κλινικών μας;

- Πόσο θα αντέξουμε ακόμη, με την υπεύθυνη πολιτεία 
να μας αφήνει στην τύχη μας;

Οπως καταλαβαίνει και ο πλέον άσχετος, δεν υπάρχει 
πλέον καμία εξασφάλιση τήρησης πρωτοκόλλων. Οι κλί
νες Covid-19 αναγκαστικά - σταδιακά θα εκτοπίσουν όλα 
τα άλλα περιστατικά...».

Με αφορμή το έγγραφο, το Σωματείο Εργαζομένων του 
«θριασίου» πραγματοποίησε χτες παράσταση διαμαρτυ
ρίας στη διοίκηση και σημειώνει σε ανακοίνωσή του: «Αν 
και πρόσφατα έχουν αναπτυχθεί 46 επιπλέον κλίνες Covid 
(ΜΕΘ και απλής νοσηλείας), δεν υπήρξε καμία ουσιαστική 
ενίσχυση με προσωπικό και η στελέχωση έγινε με μετακι
νήσεις προσωπικού από υπάρχοντα, ήδη υποστελεχωμέ
να τμήματα, δημιουργώντας σοβαρά προβλήματα στη λει
τουργία τους. Χαρακτηριστικό είναι το παράδειγμα της "α
νάπτυξης" 9 κλινών ΜΕΘ Covid στον χώρο της ΜΑΦ Κέ
ντρου Εγκαυμάτων - με αποτέλεσμα να μην υπάρχει κανέ
να κρεβάτι για νοσηλεία εγκαυματιών στο νοσοκομείο που 
βρίσκεται στο κέντρο μεγάλης βιομηχανικής ζώνης, με 2 
διυλιστήρια και δεκάδες βιομηχανίες επεξεργασίας εύφλε
κτων υλικών - χωρίς να προσληφθεί ούτε ένας γιατρός, νο
σηλευτής, τραυματιοφορέας ή φυσιοθεραπευτής, αλλά 
με τη μετακίνηση 3 γιατρών και 1 νοσηλεύτριας από το Α- 
ναισθησιολογικό, 2 γιατρών και 10 νοσηλευτών από τη Γε
νική ΜΕΘ και 2 νοσηλευτριών από τη ΜΤΝ».

Σημειώνει ακόμα: «Στη Γενική ΜΕΘ έχουν απομείνει μό
νο 6 γιατροί, το ιατρείο Covid του ΤΕΠ στελεχώνεται και με
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Οι αποφάσεις κλεισίματος κλινικών επιβεβαιώνουν τη μετατροπή του συστήματος σε «μιας νόσου»

ορθοπεδικούς, χειρουργούς και καρδιολόγους, με αποτέ
λεσμα όχι μόνο να στερούνται οι ασθενείς με Covid την ε- 
ξειδικευμένη ιατρική φροντίδα από γιατρούς της αντίστοι
χης ειδικότητας με την επιδημία, αλλά και να δημιουργού- 
νται προβλήματα στη λειτουργία των υπόλοιπων ιατρείων. 
Επιπλέον, παραμένουν κενές 89 θέσεις νοσηλευτικού προ
σωπικού, με αποτέλεσμα στα νοσηλευτικά τμήματα να ερ
γάζονται αλλεπάλληλες βάρδιες (απόγευμα - πρωί - νύχτα) 
και συχνά δύο νοσηλευτές ανά βάρδια έχουν την ευθύνη 
για περισσότερους από τριάντα ασθενείς».

Το Σωματείο επισημαίνει και ότι «ανεπαρκέστατο είναι 
το νοσηλευτικό προσωπικό στη Γενική ΜΕΘ αλλά και στις 
δύο ΜΕΘ Covid του νοσοκομείου, όπου οι νοσηλευτές α
ναγκάζονται να παραμένουν πολλές ώρες ντυμένοι με προ
στατευτικές στολές, αφού δεν φτάνουν σε κάθε βάρδια 
για να καλύψουν τις αυξημένες απαιτήσεις νοσηλείας».

«Ασκληπιείο»: Λουκέτο 
στην Καρδιολογική μονάδα, 
στον «αέρα» γιατροί και ασθενείς

Σε αναβρασμό βρίσκεται το ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό και στο «Ασκληπιείο» Νοσοκομείο Βούλας, 
μετά τις ανακοινώσεις της κυβέρνησης ότι θα δημιουρ- 
γηθούν 7 νέες κλίνες ΜΕΘ Covid. Αυτές οι 7 κλίνες θα 
δημιουργηθούν στην Καρδιολογική μονάδα και κατά συ
νέπεια αυτή η μονάδα θα κλείσει, επισημαίνουν.

Σύμφωνα με πληροφορίες του «Ριζοσπάστη», μέχρι 
χτες η διοίκηση του νοσοκομείου δεν είχε πάρει καμία 
σχετική εντολή. Ωστόσο, όπως αποκαλύπτει η εφημερίδα 
μας, η 2η Υγειονομική Περιφέρεια έστειλε την Τετάρ
τη 3 Μάρτη έγγραφο στη διοίκηση του «Ασκληπιείου» 
με τίτλο «Μεταφορά Τμημάτων», σύμφωνα με το οποίο:

«Από σήμερα και στο εξής, δεν θα πραγματοποιείται 
καμία εισαγωγή στα Τμήματα Ειρήνης Β1 και Β2 (σ.σ. ορ
θοπεδικά) και τα περιστατικά των Τμημάτων αυτών που 
ήδη βρίσκονται εκεί θα μεταφερθούν σταδιακά στο κε
ντρικό κτίριο, καθώς και νέα περιστατικά που θα προκό
ψουν, προκειμένου να εκκενωθεί ο συγκεκριμένος χώ
ρος. Τα παθολογικά περιστατικά των Τμημάτων Ειρήνης 
Α1 και Ειρήνης Α2 (σ.σ. παθολογικές) θα μεταφερθούν 
στα Τμήματα Ειρήνης Β, προκειμένου να εκκενωθεί ο εν 
λόγω χώρος και να μετατραπεί σε χώρο νοσηλείας περί-
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που έχει ξεπεράσει
στατικών Covid-19».

Αυτό το έγγραφο σημαίνει πρακτικά ότι η Καρδιο
λογική μονάδα του «Ασκληπιείου» μετατρέπεται σε 
ΜΕΘ Covid. Και εδώ προκύπτουν τα εξής ζητήματα: 
Στο χώρο όπου θα δημιουργηθεί η ΜΕΘ Covid, λί
γο παρακάτω, στο τέλος του διαδρόμου, υπάρχουν η 
Καρδιολογική κλινική και το Αιμοδυναμικό Τμήμα (στε- 
φανιαιογραφίες). Οπως καταλαβαίνει κανείς, αν δεν 
κλείσουν και η κλινική και το Αιμοδυναμικό, θα υ
πάρχουν ΜΕΘ Covid δίπλα σε εμφραγματίες και νο
σηλευόμενους με καρδιακά νοσήματα. Από την άλλη, 
αν φύγει η Καρδιολογική κλινική, τότε ένα έκτακτο 
καρδιολογικό περιστατικό που θα πάει στο «Ασκλη
πιείο» για σταφανιαιογραφία, θα πρέπει μετά να με
ταφερθεί σε άλλο νοσοκομείο, με ό,τι αυτό σημαίνει 
για τη ζωή του ασθενούς.

Με δήλωσή της στον «Ριζοσπάστη» η Δέσποινα 
Τοσουνίδου, πρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων 
ΓΝ «Ασκληπιείου» Βούλας και μέλος της ΕΓ της 0- 
ΕΝΓΕ, τονίζει:

«Οι εξαγγελίες του υπουργού Υγείας Β. Κικίλια σχετι
κά με την "προσθήκη" επτά νέων κλινών ΜΕΘ Covid-19 
στο "Ασκληπιείο" Βούλας αποτελούν ομολογία αποτυ
χίας της κυβερνητικής πολιτικής: Κανένα από τα μέτρα 
που εισηγείται η περίφημη "επιτροπή των ειδικών" δεν 
έχει αποδώσει. Ο αριθμός των διασωληνωμένων μεγα
λώνει, οι ΜΕΘ Covid-19 είναι ήδη ασφυκτικά γεμάτες.

Ταυτόχρονα, οι χτεσινές (σ.σ. προχτεσινές) εξαγγε
λίες αποτελούν ομολογία κυνισμού και αδιαφορίας για 
την υγεία και τη ζωή των κατοίκων των Νοτίων: Η μετα
τροπή της Καρδιολογικής μονάδας του "Ασκληπιεί
ου" σε ΜΕΘ Covid-19 στερεί από το ΕΣΥ επτά κλίνες 

ζωτικής σημασίας για τους εμφραγματίες (κυρίως) α
σθενείς, συμπαρασύροντας ταυτόχρονα και τη λειτουργία 
της Καρδιολογικής κλινικής του νοσοκομείου μας, δυνα
μικότητας 22 κλινών. Αμφότερες, κλινική και ΜΕΠΚ, τί
θενται σε αναστολή λειτουργίας για πόσο χρόνο; Περισ
σεύει αλήθεια χρόνος για τον εμφραγματία;

Στο νοσοκομείο που στερείται πλήθος παθολογικών 
ειδικοτήτων, στο νοσοκομείο όπου από τον Μάρτιο μέ
χρι σήμερα διορίστηκε μόνος ένας (!) ειδικός παθολό
γος, στο νοσοκομείο όπου λειτουργούν ήδη 54 κλίνες 
Covid-19 μόνο χάρη στην αυταπάρνηση γιατρών και νο
σηλευτών, στο νοσοκομείο όπου λειτουργεί πλέον κλι
νική Covid-19 δίπλα στη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού, η 
κυβέρνηση κλείνει την πόρτα του ΕΣΥ πρώτα στους αι- 
μοκαθαιρόμενους, μετά στα παθολογικά περιστατικά, 
τώρα στους καρδιολογικούς ασθενείς. ΕΣΥ μίας νόσου. 
ΕΣΥ απαξιωμένο, υποστελεχωμένο, τροφή για τα κορά
κια της ιδιωτικής Υγείας.

Απαιτούμε την άμεση επίταξη, χωρίς αποζημίωση, των 
μεγάλων ιδιωτικών κλινικών, των περίπου 300 ιδιωτικών 
κλινών ΜΕΘ. Καμία ζωή χαμένη, καμία θυσία στο βωμό του 
κέρδους των μεγάλων επιχειρηματικών ομίλων στην Υγεία».

Τραγική η εικόνα και στο Τζάνειο
«Από τη μία μέρα στην άλλη, αποφασίζεται η μετατρο

πή ολόκληρων Τμημάτων σε κλινικές Covid-19, χωρίς κα
μία πρόβλεψη για προσωπικό και υποδομή. Το νοσηλευ
τικό προσωπικό μετακινείται πρόχειρα από τα ήδη υπο
στελεχωμένα άλλα τμήματα, εξουθενωμένο, με τις δι
πλές βάρδιες να είναι ο κανόνας», σημειώνεται σε από
φαση Συνέλευσης Ειδικευόμενων Γιατρών στο Τζάνειο.

Και όπως εξηγούν: «Η λειτουργία των κλινικών covid 
και η σταδιακή επέκτασή τους μας επιβαρύνουν όλους 
και κυρίως τους συναδέλφους των παθολογικών ειδικο
τήτων και της Γενικής Ιατρικής, καθώς οδηγούμαστε σε 
υπερεφημέρευση και εξάντληση.

Τα περιθώρια ανεύρεσης άλλων εφεδρειών από τον 
παθολογικό τομέα έχουν εξαντληθεί. Καμία παθολογι
κή κλινική δεν αντέχει να δώσει κι άλλους ειδικευό
μενους στις κλινικές Covid.

Αντίστοιχα, οι υπόλοιπες κλινικές, επίσης αδυνατούν 
να διαθέσουν ειδικευόμενους γι’ αυτόν τον σκοπό, α-

κάθε όριο
φού ο φόρτος εργασίας σε όλα τα τμήματα του νοσοκο
μείου παραμένει αυξημένος.

Δηλώνουμε κατηγορηματικά ότι το Νοσοκομείο με 
βάση το προσωπικό που διαθέτει έχει συγκεκριμένο 
όριο χωρητικότητας και δυνατότητας νοσηλείας ασθε
νών Covid και μη. Δεν είναι αποθήκη να ανοιγοκλείνει 
θαλάμους, να διώχνει και να μεταφέρει εν μια νυκτί α
σθενείς, για να μετατραπούν ολόκληρες πτέρυγες σε 
τμήματα Covid».

Και προσθέτουν οι ειδικευόμενοι: «Η ενδονοσοκο- 
μειακή διασπορά είναι εκτεταμένη με αρκετούς συνα
δέλφους να έχουν νοσήσει (...) Τον εμβολιασμό καλού
νται να στελεχώσουν οι ίδιοι εξουθενωμένοι εργαζόμε
νοι που εδώ και μήνες καλύπτουν με ατελείωτες βάρδι
ες τα κενά στα νοσοκομεία, όπως ακριβώς έγινε και στο 
Τζάνειο (...) όλοι εργάζονται και εφημερεύουν πέρα α
πό το μέγιστο επιτρεπτό».

Παράλληλα, τονίζουν πως λόγω των περικοπών στα 
χειρουργεία (αναστολή του 80%), «οι επιπλοκές συσ
σωρεύονται με αποτέλεσμα αρκετοί ασθενείς να προ
σέρχονται τελικά στο ΤΕΠ παραμελημένοι και με αυ
ξημένη νοσηρότητα. Ακόμη και ογκολογικοί ασθενείς 
χειρουργούνται με μεγάλη καθυστέρηση ή αναβάλ
λονται λόγω έλλειψης κλινών ΜΕΘ με κίνδυνο να κρι- 
θούν ανεγχείρητοι τη στιγμή της επέμβασης (...) Καμία 
πρόνοια για τα σοβαρά χειρουργεία της Χειρουργικής 
και της Νευροχειρουργικής. Τι θα γίνουν οι ασθενείς 
που επιβαρύνονται από τις υπόλοιπες κλινικές; Προ
φανώς καταδικάζονται σε αργό θάνατο διασωληνωμέ- 
νοι στο θάλαμο ή να περιφέρονται από ΜΕΘ σε ΜΕΘ».

Σε ράντζα ασθενείς Covid!
Κάτι πρωτόγνωρο συνέβη την περασμένη Τετάρτη στη 

γενική εφημερία του Λαϊκού Νοσοκομείου, όπως κα
ταγγέλλει η «Αγωνιστική Συνεργασία»: «Οι εισαγωγές 
ασθενών θετικών για covid-19 ξεπέρασαν κατά πολύ 
τις δυνατότητες του νοσοκομείου, με αποτέλεσμα, γύ
ρω στους 15 ασθενείς, ακόμη και ασθενείς με ανάγκες 
για υψηλή παροχή οξυγόνου, να νοσηλευτούν/νοση- 
λεύονται σε ράντζα! Φυσικά, τα ράντζα αυτά δεν ήταν 
στο διάδρομο... Ηταν μέσα στα 3κλινα δωμάτια τα ο
ποία άρον άρον έγιναν 4κλινα, με την απλή προσθή
κη μιας φιάλης οξυγόνου, η οποία όμως έχει πεπερα
σμένη διάρκεια ζωής... Ετσι εάν τύχει π.χ. να τελειώσει 
το οξυγόνο της και το λιγοστό ιατρονοσηλευτικό προ
σωπικό, που τρέχει ταυτόχρονα σε δεκάδες ασθενείς 
με σοβαρή αναπνευστική ανεπάρκεια, δεν το πάρει 
χαμπάρι, ο ασθενής θα μείνει χωρίς οξυγόνο. Και τό
τε φυσικά, πάλι, θα κατηγορήσουν τους εργαζόμενους».

Η «Αγωνιστική Συνεργασία» σημειώνει ότι «για να 
μπορέσει να ανταποκριθεί σε αυτήν την κρισιμότατη κα
τάσταση το νοσοκομείο προχώρησε στο κλείσιμο της Β’ 
Χειρουργικής Κλινικής, η οποία θα μετατραπεί σε κλινι
κή covid, χωρίς φυσικά την πρόσληψη προσωπικού για να 
απασχοληθεί σε μία τέτοια κλινική με ειδικές απαιτήσεις.

Είναι απορίας άξιο δε, το γεγονός ότι οι "εκπρόσωποι" 
των γιατρών του Νοσοκομείου μας στην ΕΙΝΑΠ και την 
ΟΕΝΓΕ (οι οποίοι είναι εκλεγμένοι με την κυβερνητική 
παράταξη της ΔΑΚΕ), δηλώνουν ότι είμαστε πολύ καλά 
προετοιμασμένοι, αφού έχουμε εμβολιαστεί και έχου
με καλύτερες γνώσεις για την αντιμετώπιση των ασθε
νών με covid. Τα ίδια δηλαδή που λέει και η κυβέρνη
ση... Κρίμα που η πραγματικότητα διαφωνεί μαζί τους!»

Η «Αγωνιστική Συνεργασία», αναδεικνύει τις ευθύνες 
των συνδικαλιστών της ΔΑΚΕ στο νοσοκομείο που ανα
παράγουν την κυβερνητική προπαγάνδα και προειδοποιεί 
ότι «δυστυχώς, η κατάσταση θα χειροτερέψει και θα γί
νει ακόμη πιο επικίνδυνη και για εμάς αλλά και για τους 
ασθενείς μας. Είναι δεδομένο πια ότι θα χαθούν αν
θρώπινες ζωές οι οποίες θα μπορούσαν να είχαν σω
θεί. Και είναι τραγικό, το ότι η κυβέρνηση και το υπουρ
γείο το αποδέχονται αυτό και μας έχουν αφήσει μόνους 
μας να τα βγάλουμε πέρα, γιατί πολύ απλά γι’ αυτούς εί
μαστε κόστος».

«Ως εδώ!» λένε 
οι εργαζόμενοι 
του «Ευαγγελισμού»
Συγκέντρωση σήμερα για 
τη δραματική κατάσταση 
στο νοσοκομείο

Συγκέντρωση - συνέλευση όλου του 
προσωπικού σήμερα, Παρασκευή, οργα
νώνει το Σωματείο Εργαζομένων του Νο
σοκομείου «Ευαγγελισμός», στις 12.30 
μ.μ. στο προαύλιο του παλιού κτιρίου. 
Στις 2 μ.μ. θα δοθεί συνέντευξη Τύπου 
μπροστά στα ΤΕΠ.

«Αυτό που επιχειρείται στον "Ευαγγε
λισμό" είναι εγκληματικό!», τονίζει το Σω
ματείο και σημειώνει:

«Κλειστά τα 11 από τα 14 χειρουργεία. 
Λουκέτο στην Καρδιοχειρουργική κλινική. 
Μετατροπή κλινών ΜΕΘ σε Covid. Κλεί
σιμο ακόμα 30 κλινών στη Δ' Παθολογική 
και ανάλογη προετοιμασία άλλων 30 της 
Ρ Παθολογικής για κλίνες Covid. Μετα
κινούν προσωπικό σε άλλες δομές, συνε
χίζουν να μπλοκάρουν δεκάδες γιατρούς 
στον εμβολιασμό του γενικού πληθυσμού.

Εχουν 2 μήνες απλήρωτες εφημερί
ες. Ως εδώ!

Είναι άκρως επικίνδυνοι για την υγεία 
του λαού και για τους υγειονομικούς.

Η αγανάκτηση είναι διάχυτη. Το έγκλη
μα πρέπει να σταματήσει».

Το Σωματείο απαιτεί:
- Επίταξη αληθινή, όχι «μαϊμού», των 

ιδιωτικών κλινικών. Είναι κρίσιμη η άμε
ση αξιοποίηση όλων των διαθέσιμων δο
μών και του υγειονομικού προσωπικού.

- Οχι στον αποκλεισμό των non COVID 
ασθενών από παρακολούθηση, χειρουρ
γεία και όλες τις απαραίτητες διαγνωστι
κές και θεραπευτικές πράξεις.

- Ανοιγμα των κλειστών νοσοκομείων 
- ανάπτυξη της ΠΦΥ.

- Μαζικές προσλήψεις μόνιμου προ
σωπικού τώρα. Μονιμοποίηση όλων των 
συμβασιούχων. Οχι στις μετακινήσεις σε 
άλλες δομές και δραστηριότητες.

Στοιχεία 
για την εξέλιξη 
της πανδημίας

Ακόμα 35 άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους 
χτες, με τα νέα κρούσματα να φτάνουν 
τα 2.219 και την Αττική να καταγράφει για 
άλλη μια μέρα τετραψήφιο αριθμό κρου
σμάτων (1.051). Το ποσοστό θετικότη- 
τας υπολογίζεται σε 3,98% (55.702 τεστ).

Ο αριθμός των ασθενών που νοσηλεύ
ονται διασωληνωμένοι είναι 449, οι εισα
γωγές νέων ασθενών (μέσω ΕΚΑΒ) στα 
νοσοκομεία της επικράτειας ήταν 365 και 
316 κατά μέσο όρο το τελευταίο 7ήμερο.

Ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων 
ανέρχεται πλέον σε 199.496 (ημερήσια με
ταβολή +1,1%) και των θανάτων σε 6.632.

Από τον γονιδιωματικό έλεγχο 944 δειγ
μάτων (από 22/1 μέχρι 1/3) αναδείχθη- 
καν συνολικά 702 στελέχη με μεταλλά
ξεις (677 βρέθηκαν με τη μετάλλαξη της 
Μεγάλης Βρετανίας και 21 με αυτήν της 
Νότιας Αφρικής).

Συνολικά έχουν ταυτοποιηθεί 1.715 
κρούσματα των μεταλλάξεων (η πλειο- 
ψηφία τους εντοπίζεται στην Αττική). Τα 
συνολικά 48 θετικά Ν. Αφρικής προέρχο
νται από την Περιφερειακή Ενότητα Θεσ
σαλονίκης (41), από την ΠΕ Ιωαννίνων (2) 
και από την ΠΕ Αττικής (5).
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1  Αυξάνονται οι εισαγωγέ$ στα νοσοκομεία
θεσσα/ΐονίκικ

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 20 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

288.26 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αυξάνονται οι εισαγωγέ$ στα 
νοσοκομεία θεσσα/ΐονίκικ

► Του ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΛΥΚΕΣΑ

ΜΕ ΤΟ ΦΑΣΜΑ του «μαύρου Νοέμβρη» να ίπταται ακόμη πάνω από την 
πόλη, το νέο lockdown -που ερήμωσε εκ νέου το κέντρο της Θεσσαλονί
κης, έριξε σε κατάθλιψη ή γέννησε θυμό στους μικρομαγαζάτορες- επιδέ
χεται πολλές ερωτήσεις, παρατηρήσεις και αμφισβητήσεις. Επιπλέον, αν 
στα νοσοκομεία η κατάσταση δείχνει διαχειρίσιμη, όλοι είναι εξαιρετικά 
επιφυλακτικοί στις τοποθετήσεις τους καθώς οι εισαγωγές ασθενών 
με κορονοϊό αυξάνονται, η πίεση του συστήματος, αργή αλλά σταθερή 
και διαρκής - και με τη δυναμική των μεταλλάξεων να μην έχει ακόμη 
ιχνογραφηθεί.

Αν την προηγούμενη εβδομάδα τα στοιχεία από τις αναλύσεις των 
λυμάτων έδειχναν πτώση του ιικού φορτίου, χθες ανακοινώθηκε ανα

στροφή. Η Ομάδα Επιδημιολογίας 
Λυμάτων του ΑΠΘ ανακοίνωσε ότι 
η μέση τιμή από τη σύγκριση συγκε
κριμένων ημερών δίνει αύξηση 50%. 
Με τη σημείωση ότι τα μεταλλαγμέ
να στοιχεία είναι «αστάθμητος πα
ράγοντας». Ομως εύκολα παρατηρεί 
κανείς ότι τα στοιχεία αυτά συμβαδί
ζουν με την αύξηση στον εντοπισμό 
κρουσμάτων από τον ΕΟΔΥ. Παράλ
ληλα στην τελευταία εφημερία του 
ΑΧΕΠΑ οι εισαγωγές έφτασαν τις 
35 -από 14 στις αρχές Γενάρη- ενώ 
χθες στο «Παπαγεωργίου» εισήχθη- 
σαν για νοσηλεία 15 ασθενείς.

Στα νοσοκομεία η κατάσταση 
δείχνει ελεγχόμενη, ιδίως σε ό,τι 
αφορά τη διαθεσιμότητα ΜΕΘ. Οι 
εισαγωγές στις εφημερίες είναι κατά 
μέσο όρο διπλάσιες σε σχέση με το 
πρώτο δεκαήμερο του Ιανουάριου, 
αλλά λιγότεροι ασθενείς χρειάζονται 
διασωλήνωση. Ο γιατρός του ΑΧΕ

ΠΑ, μέλος του Δ.Σ. της Ενωσης Νοσοκομειακών Ιατρών Θεσσαλονίκης, 
Σάκης Σιούλης, λέει στην «Εφ,Συν.» πως «παρακολουθούμε την εξέλιξη, 
ωστόσο φαίνεται να μην πιεζόμαστε σε ό,τι αφορά τις ΜΕΘ διότι ο μέσος 
όρος της ηλικίας των ασθενών που εισάγονται έχει πέσει πολύ. Μένει 
να δούμε αν αυτό είναι σημάδι που σχετίζεται με τα αποτελέσματα του 
εμβολιασμού των ηλικιωμένων». Οι διαθέσιμες κλίνες ΜΕΘ ήταν χθες 
στη Θεσσαλονίκη 140-150.

Η λύση του lockdown δέχεται πάντως κριτική ως ατελέσφορη, με 
τον Νίκο Καπραβέλο να δηλώνει ότι «όταν ένα φάρμακο δεν πιάνει δεν 
το ενισχύουμε», παρομοιάζοντας την κατάσταση με «δωμάτιο με μο- 
λυσμένο αέρα κι εμείς αντί να τον καθαρίσουμε κόβουμε την αναπνοή 
στους ανθρώπους». Μιλώντας στο «Κόκκινο Θεσσαλονίκης» τόνισε πως 
«επιτέλους πρέπει κάποιοι να συνειδητοποιήσουν ότι η αχίλλειος πτέρνα 
της Ελλάδας είναι ένα ανεπαρκέστατο υγειονομικό σύστημα, αυτό θα το 
πληρώσει η χώρα και το έχουμε πει από την πρώτη στιγμή. Η πολιτική που 
τα κλείνει όλα δεν έχει φέρει αποτελέσματα».

Η Ομάδα Επιδημιολογίας 
Λυμάτων του ΑΠΘ 
ανακοίνωσε ότι η μέση 
τιμή από τη σύγκριση 
συγκεκριμένων ημερών 
δίνει αύξηση 50%
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1  Εμβολιασμοί: «Βαφτίζουν» ως επιτυχία το μέγα
φιάσκο

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

542.81 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμβολιασμοί: 
«Βαφτίζουν» 
(os επιτυχία 

το μέγα φιάσκο
■ Πανηγυρισμοί και αιποθαυμασμόβ από 
Μηισοιάκη για «1.000.000», που απέχει 
πολύ από όσα υποσχόταν τον Ιανουάριο

Σ
αρές και πανηγύ
ρια από τον πρωθυ
πουργό της χώρας 
Κυριάκο Μητσοτάκη 
για τους 1.000.000 
εμβολιασμούς που συμπληρώ
θηκαν χθες, παρότι η συγκε

κριμένη επίδοση θα χαρακτη
ριζόταν μάλλον φτωχή με μέτρο 
σύγκρισης αυτά τα οποία τον... 
Ιανουάριο προέβλεπε ο πρω
θυπουργός. Επιμένοντας στην 
επικοινωνιακή διαχείριση του 
θέματος και μόνο, ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης προσπάθησε με 
κάθε τρόπο να πείσει ότι πρό
κειται περί «επιτυχίας».

Αρκεί όμως να ανατρέ
ξει κανείς στη συνέντευξή του 
στις 12 Ιανουάριου για να δι
απιστώσει ότι η πραγματι
κότητα είναι εντελώς διαφο
ρετική. Γιατί τότε ο πρωθυ
πουργός δήλωνε στον Ν. Χα- 
τζηνικολάου πως «θα έχουμε 
μέχρι τα τέλη Μαρτίου περί τα 
4.000.000 δόσεις, άρα θα μπο
ρέσουμε να εμβολιάσουμε περί 
τα 2.000.000 συμπολιτών μας». 
Αργότερα, στις 10 Φεβρουάρι
ου, αναθεώρησε προς τα κά
τω, δηλώνοντας στον Αλέξη

Παπαχελά ότι «τέλος Μαρτίου 
εκτιμώ ότι θα έχουμε ξεπερά- 
σειτο 1.700.000 εμβολιασμούς, 
θα έχουν εμβολιαστεί όλοι οι 
συμπολίτες μας που το θέλουν 
άνω ίων 75: 75-79, 80-84, 85 
και άνω». Και αυτές οι εκτιμή
σεις, όμως, οι οποίες, με δεδο
μένο ότι μόλις χθες πιάσαμε το 
1.000.000 εμβόλια και συνυ
πολογίζοντας ότι υπάρχει σκο- 
πούμενη ασάφεια στον αριθ
μό των ανθρώπων που έχουν 
κάνει και τις δύο δόσεις, δεί
χνουν πολύ δύσκολο να επιβε
βαιωθούν.

«Τελευταία προσπάθεια»
Το να φτάσουμε σε ενάμιση μή
να από τους 2.000.000 εμβο
λιασμένους σε απροσδιόριστες 
«εκατοντάδες χιλιάδες» σίγου
ρα δεν είναι αιτία για πανηγυ
ρισμούς, όποιες και αν είναι οι 
αντικειμενικές δυσκολίες.

Αυτό όμως δεν εμπόδισε τον 
Κυριάκο Μητσοτάκη να... αυτο- 
στεφανωθεί με τρόπο που δεν 
ταιριάζει στον ηγέτη μιας χώ
ρας που διέρχεται μια τέτοιου 
μεγέθους κρίση, όπως η Ελλά
δα, σε πολλαπλά επίπεδα και να

Ο πρωθυπουργός Κ. Μητσοτάκης. Ενθετες: Από τη γελοία καμπάνια για τους 1.000.000 εμβολιασμούς

δείξει με το δάχτυλο τους πολί
τες ως υπεύθυνους για την ανα
ποτελεσματικότητα των μέτρων 
περιορισμού της πανδημίας, 
καλώντας τους να κάνουν «μια 
τελευταία προσπάθεια». Είχα
με λοιπόν, εκτός από το βίντεο 
που βγήκε και στο οποίο γίνο

νταν αναφορές σε «μεταλλάξεις» 
και στην... Τσικνοπέμπτη, προ- 
κειμένου να απαλλαγεί από τις 
ευθύνες της η κυβέρνηση, και 
σειρά πανηγυρικών αναρτήσε
ων του πρωθυπουργού. «Κάθε 
εμβόλιο είναι ένα ακόμη βήμα 
προς τον στόχο μας. Να νική

σουμε την πανδημία και να εί
μαστε σύντομα όλοι υγιείς και 
προστατευμένοι σε μια ασφαλή 
Ελλάδα. Ηδη 1.000.000 εμβόλια 
έχουν γίνει σε εκατοντάδες χι
λιάδες συμπολίτες μας, και συ
νεχίζουμε οργανωμένα και με 
σχέδιο» ήταν το ένα εξ αυτών.
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1  Η αναζήτηση εναλλακτικών για τα εμβόλια
αναβιώνει τις κόντρες

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1080.01
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ευ
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Η αναζήτηση εναλλακτικών 
για τα εμβόλια αναβιώνει τις κό
Η προσπάθεια για πρόσβαση σε εμβόλια φέρνει άλλη μια φορά στην επιφάνεια τη δυσκινησία 
της ευρω-γραφειοκρατίας και τις εγγενείς αδυναμίες του συγκεντρωτικού 
συστήματος λήψης αποφάσεων των Βρυξελλών

Επιχείρηση 
γοήτρου από 

τον Πούτιν 
καθώς ο 

Ευρωπαϊκός 
Οργανισμός 
Φαρμάκου 
άρχισε την 

αξιολόγηση 
του ρωσικού 

εμβολίου 
Sputnik V

Σ
ε μια ιδιότυπη πολιτικο-δι- 
πλωματική διαμάχη, στο 
περιθώριο της οποίας υπο
φώσκουν εθνικοί ανταγω
νισμοί, φόβοι και ανασφάλειες που 
αναπόφευκτα αναβιώνουν τις 

ευρω-κόντρες, μετατρέπεται η προ
σπάθεια των ευρωπαϊκών κυβερνή
σεων να αποκτήσουν πρόσβαση σε 
εμβόλια κατά της Covid-19 ελπίζο
ντας σε μια όσο το δυνατόν ταχύτε
ρη επάνοδο στην κανονικότητα 
ώστε να διασώσουν τις παραποιού
σες οικονομίες τους.

Η μάχη για το εμβόλιο εξελίσσεται 
παράλληλα σε μια επιχείρηση γοή
τρου και επιρροής καθόσον οι δια
θέσιμες δόσεις είναι ακόμη περιορι
σμένες και αναζητοΰνται εναγω- 
νίως εναλλακτικές πηγές. Η χθεσινή 
αναφορά του Πούτιν ότι τα ρωσικά 
εμβόλια κατά του κορωνοϊού είναι 
«τα πιο ασφαλή και τα πιο αποτελε
σματικά στον κόσμο» και πως χωρίς 
αυτά δεν μπορεί να αντιμετωπιστεί 
ο κορωνοϊός παγκοσμίως, την ώρα 
που ο ΕΜΑ, ο Ευρωπαϊκός Οργα
νισμός Φαρμάκων, άρχιζε την αξιο
λόγηση του ρωσικού εμβολίου 
Sputnik V, δίνει το μέτρο αυτής της 
προσπάθειας.

Μπορεί για τον νυν ένοικο του 
Κρεμλίνου αυτή η «υπενθύμιση» να 
χρήζει επανάληψης, αφού ο κόσμος

σήμερα μάλλον έχει ξεχάσει ότι χάρη 
στις εκστρατείες μαζικών εμβολια
σμών που ξεκίνησαν τη δεκαετία του 
1950 από την τότε Σοβιετική Ένω
ση και τις ΗΠΑ, η ανθρωπότητα κα
τόρθωσε να εξαλείψει οριστικά το 
1977 μια άλλη μολυσματική και φο
νική ασθένεια, την ευλογιά.

Την ίδια ώρα ο ΠΟΥ χτυπάει πάλι 
καμπανάκι για την αύξηση των 
κρουσμάτων στην Ευρώπη, η οποία 
παρατηρείται ύστερα από ένα σημα
ντικό διάστημα σταθερής μείωσης. 
Την περασμένη εβδομάδα τα νέα 
κρούσματα της Covid-19 στον ευ
ρωπαϊκό χώρο αυξήθηκαν κατά 9% 
ξεπερνώντας το ένα εκατομμύριο 
και βάζοντας τέλος σε ελπιδοφόρα 
μείωση έξι εβδομάδων.

Ο υπεύθυνος του Οργανισμού 
για την Ευρώπη Χανς Κλούγκε εκ
φράζει επίσης ανησυχία για την πίε
ση που δέχονται τα συστήματα Υγεί
ας επισημαίνοντας πως δεν θα έπρε
πε να βρίσκονται σε αυτή την κατά
σταση ύστερα από έναν και πλέον 
χρόνο πανδημίας.

Η προσπάθεια για πρόσβαση σε 
εμβόλια φέρνει άλλη μια φορά στην 
επιφάνεια τη δυσκινησία της ευρω- 
γραφειοκρατίας και τις εγγενείς 
αδυναμίες του συγκεντρωτικού συ
στήματος λήψης αποφάσεων των 
Βρυξελλών, που εκ των πραγμάτων

δεν μπορεί να διαθέτει γρήγορα 
αντανακλαστικά και ευελιξία. Η 
τόσο συχνά αναφερόμενη «ενότη
τα» και «αλληλεγγύη» των μελών 
της Ε. Ε. φαντάζει για άλλη μια φορά 
σχήμα λόγου, καθώς κάποιοι απο
φάσισαν να ακολουθήσουν τον δικό 
τους δρόμο.

Αυστρία και Δανία, λαμβάνοντας 
υπόψη την επιτυχημένη εκστρατεία 
εμβολιασμών του Ισραήλ, επιδιώ
κουν σύμπραξη με την κυβέρνησή 
του για προμήθεια εμβολίων, γεγο
νός που προκαλεί την ενόχληση της 
Γαλλίας, η οποία επικαλείται την 
προτεραιότητα του ευρωπαϊκού 
πλαισίου στη διαχείριση της κρίσης.

Ο συντηρητικός καγκελάριος της 
Αυστρίας Σεμπάστιαν Κουρτς και η 
Σοσιαλδημοκράτης Δανή ομόλο
γός του Μέτε Φρέντερικσεν συνα
ντήθηκαν χθες στο Ισραήλ με τον 
πρωθυπουργό Μπενιαμίν Νετανιά- 
χου συμφωνώντας σε μια σύμπραξη 
για τα εμβόλια δεύτερης γενιάς, η 
οποία αφορά τόσο την παραγωγή 
όσο και την έρευνα.

Ο Κουρτς θεωρεί πως ο Ευρω
παϊκός Οργανισμός Φαρμάκων 
(ΕΜΑ) είναι «υπερβολικά αργός» 
στην έγκριση των εμβολίων και πως 
δεν είναι πλέον δυνατόν «να εξαρ- 
τιόμαστε αποκλειστικά από την 
Ε.Ε.» για τα εμβόλια δεύτερης γε

νιάς που προορίζονται να αντιμετω
πίσουν τις πολλαπλές μεταλλάξεις 
του ιού.

40
εκατομμύρια
Συνολικά 40 
εκατομμύρια άνθρωποι 
αναμένεται να έχουν 
εμβολιαστεί στη Ρωσία 
κατά της Covid-19 έως τον 
Ιούνιο με το ρωσικό 
εμβόλιο Sputnik-V. «Θα 
εμβολιάσουμε όλους όσοι 
το εηιθυμούν.Έως τον 
Ιούνιο, πιστεύουμε ότι θα 
έχουν εμβολιαστεί περίπου 
40 εκατομμύρια 
άνθρωποι» δήλωσε 
ο επικεφαλής του Ρωσικού 
Ταμείου Άμεσων 
Επενδύσεων Κιρίλ 
Ντμίτριεφ, σε συνέντευξή 
του στο τηλεοπτικό δίκτυο 
CNN.
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1  Η αναζήτηση εναλλακτικών για τα εμβόλια αναβιώνει τις κόντρες
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

ντρες

Τρεις άλλες χώρες της Ε.Ε., η 
Ουγγαρία, η Σλοβακία και η Τσεχία, 
επέλεξαν επίσης τα ρωσικά και τα κι
νεζικά εμβόλια έξω από κάθε ευρω
παϊκό συντονισμό.

Όμως για τη Γαλλία οι κινήσεις 
αυτές έρχονται σε αντίθεση με το 
πνεύμα αλληλεγγύης που πρέπει να 
διαπνέει την Ε.Ε. Ως εκ τούτου το 
Παρίσι επέκρινε το σχέδιο σύμπρα
ξης Δανίας και Αυστρίας με το Ισ
ραήλ διαμηνύοντας πως το «ευρω
παϊκό πλαίσιο» παραμένει το πλέον 
κατάλληλο για να εγγυηθεί την «αλ
ληλεγγύη» στους κόλπους της Ε.Ε.

«Πεποίθησή μας παραμένει ότι η 
πιο αποτελεσματική λύση ώστε να 
ανταποκριθούμε στις ανάγκες εμβο
λιασμού πρέπει να βασίζεται στο ευ
ρωπαϊκό πλαίσιο» υπογράμμισε η 
εκπρόσωπος του γαλλικού υπουρ
γείου Εξωτερικών. «Στην πραγματι
κότητα αυτό είναι που εγγυάται την 
αλληλεγγύη ανάμεσα στα κράτη - 
μέλη, η οποία είναι περισσότερο 
απαραίτητη παρά ποτέ» πρόσθεσε.

Πάντως, ακόμη και ο Γάλλος 
υπουργός Εξωτερικών Ζαν-Ιβ Λε- 
ντριάν παραδέχθηκε προχθές πως 
υπάρχουν «μερικές βαριές ελλεί
ψεις» στην πολιτική της Ε.Ε. για τα 
εμβόλια, αν και εξέφρασε τη λύπη του 
για τους «πειρασμούς απόσχισης».

Νίκος Κυριακίδης
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1  «Πρωταθλήτρια η Ελλάδα στους εμβολιασμούς στην
ΕΕ»

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

546.68 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΓΧΑΡΗΤΉΡΙΑ ΤΟΥ ΜΑΡΓΑΡΙΤΗ ΣΧΟΙΝΑ

«Πρωταθλήτρια η Ελλάδα 
στους εμβολιασμούς στην ΕΕ»
Εύσημα και θερμά συγχαρητήρια επέδωσε ο αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την 
Προώθηση του Ευρωπαϊκού Τρόπου Ζωής, για «τη σοβαρότητα του ελληνικού κράτους». ΣΕΛ 8-9
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1  «Πρωταθλήτρια η Ελλάδα στους εμβολιασμούς στην ΕΕ»
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Σχοινάς: Πρωταθλήτρια στην Ευρώπη στους εμβολιασμούς η Ελλάδα
Θερμά συγχαρητήρια από τον αντιπρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την Προώθηση του Ευρωπαϊκού Τρόπου Ζωής

Εύσημα και θερμά συγχαρητήρια επέ
δωσε ο αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής για την Προώθηση του Ευρω
παϊκού Τρόπου Ζωής, Μαργαρίτης Σχοι
νάς, για «τη σοβαρότητα του ελληνικού 
κράτους» και «την οργάνωση των αν
θρώπων» που εμπλέκονται στη μεγάλη 
εμβολιαστική προσπάθεια με αποτέλε
σμα, όπως είπε, η Ελλάδα να είναι σήμε
ρα «πρωταθλήτρια Ευρώπης του εμβο
λιασμού», μια ευρωπαϊκή χώρα που τα 
κατάφερε εκεί που άλλες χώρες δεν μπό
ρεσαν. Κατά την επίσκεψή του στο Εμ- 
βολιαστικό Κέντρο «Προμηθέας» στο 
Μαρούσι, στο πλαίσιο της πρώτης ημέ
ρας της επίσκεψής του στην Ελλάδα, ο κ.

Σχοινάς τόνισε ότι «ήξερα πριν έρθω ότι 
η Ελλάδα είναι πρωταθλητής Ευρώπης 
στον εμβολιασμό, αλλά τώρα καταλαβαί
νω το γιατί: Βλέπω ανθρώπους οργανω
μένους, βλέπω ένα κράτος σοβαρό, βλέ
πω ανθρώπους με χαρά να ετοιμάζονται 
να εμβολιαστούν, ό,τι βλέπω μου θυμίζει 
Ευρώπη».

Αξίζουν συγχαρητήρια, προσέθεσε, σε 
όλους «όσοι είναι υπεύθυνοι γι’ αυτό το 
θαύμα. Στην πράξη δείχνουμε ότι η Ελ
λάδα είναι μια ευρωπαϊκή χώρα που μπο
ρεί να τα καταφέρει εκεί που άλλοι δεν 
τα κατάφεραν τόσο καλά».

Ο κ. Σχοινάς επισήμανε τον συμβολι
σμό της σημερινής ημέρας κατά την

οποία «η χώρα ξεπέρασε το ένα εκατομ
μύριο δόσεις, έχοντας εμβολιάσει το 
6,5% του πληθυσμού με μία δόση και το 
3,5% και με τις δύο δόσεις». Επίσης, έχει 
ένα αναπτυξιακό πρόγραμμα για 1.000 
εμβολιαστικά κέντρα και από τα χαμηλό
τερα ποσοστά χαμένων δόσεων στην Ευ
ρώπη». Σημαντικός συντελεστής αυτής 
της επιτυχίας, υπογράμμισε ο αντιπρό
εδρος της Επιτροπής, είναι ότι έχει στη 
διάθεσή της «την τελειότερη τεχνολογι
κή πλατφόρμα για ραντεβού».

Κλείνοντας τη δήλωσή του, είπε ότι 
«έχουμε πολλή δουλειά μπροστά μας», 
αλλά έχει γίνει «μια εξαιρετική αρχή» 
και απηύθυνε και πάλι θερμά συγχαρητή

ρια σε όσους συνέβαλαν σ’ αυτό «το 
θαύμα».

Συνάντηση με Χαρδαλιά 
και Κικίλια

Συνάντηση με τον αντιπρόεδρο της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, Μαργαρίτη 
Σχοινά, είχε σήμερα ο υφυπουργός Πο
λιτικής Προστασίας και Διαχείρισης 
Κρίσεων, Νίκος Χαρδαλιάς, στις εγκα
ταστάσεις της Πολιτικής Προστασίας, 
παρουσία του υπουργού Υγείας, Βασί
λη Κικίλια, του γενικού γραμματέα 
Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας, Μά
ριου Θεμιστοκλέους και του προέδρου

του ΕΟΔΥ, Παναγιώτη Αρκουμανέα.
Ο κ. Χαρδαλιάς, συνοδευόμενος από 

τον γενικό γραμματέα Πολιτικής Προ
στασίας, ξενάγησε τον κ. Σχοινά στο 
Εθνικό Συντονιστικό Κέντρο Επιχειρή
σεων και Διαχείρισης Κρίσεων (ΕΣΚΕ- 
ΔΙΚ), καθώς και στο νέο Εθνικό Κέν
τρο Ανάλυσης Δεδομένων (ΚΑΔ), στο 
οποίο έχει πλέον ενσωματωθεί και το 
Κέντρο Ιχνηλάτησης κρουσμάτων κο- 
ρονοϊού και των στενών επαφών τους. 
Ο Μαργαρίτης Σχοινάς σημείωσε με 
έμφαση τη συνεισφορά της Πολιτικής 
Προστασίας στη διαχείριση της πανδη
μίας στη χώρα μας, συγχαίροντας τον 
Νίκο Χαρδαλιά, ο οποίος από πλευράς
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1  «Πρωταθλήτρια η Ελλάδα στους εμβολιασμούς στην ΕΕ»
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

του, ευχαρίστησε τον αντιπρόεδρο για 
την άριστη συνεργασία με την Ευρω
παϊκή Επιτροπή, καθώς και για την έμ
πρακτη στήριξή της σε όλο το φάσμα 
των πρωτοβουλιών που έχουν αναλη- 
φθεί για την πλήρη αναμόρφωση και 
ουσιαστική αναβάθμιση του συστήμα
τος Πολιτικής Προστασίας. Στη συνέ
χεια, ο αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής μετέβη στο Εμβολιαστικό 
Κέντρο “ Προμηθέας”. Ο κ. Σχοινάς 
ενημερώθηκε διεξοδικά για την πορεία 
των εμβολιασμών στην Ελλάδα, συνο
μίλησε με τα στελέχη του εμβολιαστι- 
κού κέντρου, καθώς και εμβολιαζόμε
νους πολίτες και τόνισε:

«Με χαρά και περηφάνια βρίσκομαι 
σήμερα στο εμβολιαστικό κέντρο “ 
Προμηθέας”, γιατί πριν έρθω, ήξερα 
ότι η Ελλάδα είναι πρωταθλητής Ευ
ρώπης στον εμβολιασμό. Και τώρα 
βλέπω γιατί. Βλέπω την οργάνωση, 
βλέπω ένα κράτος σοβαρό, βλέπω αν
θρώπους με χαρά στα πρόσωπα τους να 
ετοιμάζονται να εμβολιαστούν, ό,τι 
βλέπω μου θυμίζει Ευρώπη. Αξίζουν 
συγχαρητήρια σε όλους όσοι είναι 
υπεύθυνοι για αυτό το θαύμα», ενώ 
προσέθεσε:

«Στην πράξη δείχνουμε ότι η Ελλάδα 
είναι μία ευρωπαϊκή χώρα που μπορεί 
να τα καταφέρει, εκεί που άλλοι δεν τα

κατάφεραν τόσο καλά. Είναι πολύ ση
μαντικό και συμβολικό ότι βρίσκομαι 
εδώ σήμερα, την ημέρα που η χώρα ξε- 
πέρασε το ένα εκατομμύριο δόσεις - 
έχει εμβολιαστεί το 6,5% του πληθυ
σμού με μία δόση και το 3,5% και με 
τις δύο δόσεις. Έχει αναπτύξει ένα 
πρόγραμμα για 1.000 εμβολιαστικό 
κέντρα. Έχει από τα χαμηλότερα ποσο
στά χαμένων δόσεων στην Ευρώπη. Κι 
έχει την τελειότερη τεχνολογική πλατ
φόρμα για ραντεβού. Αυτές οι ιστορίες 
πρέπει να ειπωθούν, να είναι γνωστές. 
Συγχαρητήρια σε όλους. Έχουμε ακόμα 
δουλειά μπροστά μας, αλλά η αρχή εί
ναι ενθαρρυντική, είναι εξαιρετική».
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1  Covid-19
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1082.77
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Κυνική ομολογία Φωστηρόπο 
για εμβολιασμό εκτός σειράς
Με επιστολή του στην ΑΥΓΗ, ο δήμαρχος Παλαιού Φαλήρου παραδέχεται ότι τον κάλεσαν να κάνει 
το τελευταίο εμβόλιο της ημέρας και με γνώμονα, όπως ισχυρίζεται, να μην πάει καμία δόση 
χαμένη το αποδέχθηκε! Έντονες αντιδράσεις από τις αντιπολιτευόμενες 
παρατάξεις και τους εργαζόμενους του δήμου.

ΣΥΡΙΖΑ:
Η λίστα της 

ντροπής 
μεγαλώνει! Τα 

γαλάζια στελέχη 
κάνουν εκτός 

σειράς το 
εμβόλιο γιατί 
θεωρούν το 
κράτος δικό 

τους λάφυρο

Της
ΗΛΕΚΤΡΑ! ΒΙΣΚΑΡΔΟΥΡΑΚΗ

Μ
είζον ηθικό και πολιτι
κό ζήτημα γεννάται 
από τη στιγμή που ο 
εκλεκτός της Νέας Δη
μοκρατίας δήμαρχος Παλαιού Φα
λήρου Γιάννης Φωστηρόπουλος, 

μόλις 53 χρόνων, παραδέχεται δη
μόσια ότι εμβολιάστηκε εκτός σειράς 
την ημέρα που η κακοκαιρία «Μή
δεια» είχε χτυπήσει την Αττική. Η 
παραδοχή του αυτή, μετά το δημοσί
ευμα της ΑΥΓΗΣ, έχει προκαλέσει 
θύελλα αντιδράσεων τόσο στις αντι
πολιτευόμενες δημοτικές παρατά
ξεις όσο και στους εργαζόμενους του 
Δήμου Παλαιού Φαλήρου.

Συγκεκριμένα, ο δήμαρχος Γιάν
νης Φωστηρόπουλος παραδέχεται 
με επιστολή του στην ΑΥΓΗ ότι, ενώ 
υπήρχε χρονικό περιθώριο από τις 8 
μ.μ. της 16ης Φεβρουάριου έως τις

9.31 το πρωί της επόμενης ημέρας, ο 
ίδιος επέλεξε να κάνει το εμβόλιο, 
παρά να εμβολιαστεί κάποιος συ
μπολίτης του που ανήκει στη συγκε
κριμένη ηλικιακή κατηγορία. «Σ’ 
αυτό το χρονικό σημείο τα στελέχη 
του εμβολιαστικού κέντρου Καλλι
θέας με κάλεσαν να κάνω κυριολε
κτικά το τελευταίο εμβόλιο της ημέ
ρας και, με γνώμονα την προσπάθεια 
να μην πάει καμία δόση χαμένη, το 
αποδέχτηκα» ομολογεί ο Γιάννης 
Φωστηρόπουλος προσθέτοντας: 
«Φυσικά, ανάμεσα στους εκτάκτως 
εμβολιαζόμενους υπήρχαν και άλλα 
στελέχη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης 
από τους όμορους δήμους, αυτό 
όμως προφανώς συνέβη λόγω του 
ότι τη δύσκολη εκείνη ημέρα, που η 
συντριπτική πλειονότητα των πολι
τών απέφευγε τις μετακινήσεις, ήταν 
σαφώς πιο άμεσα διαθέσιμοι οι άν
θρωποι που ήταν στο πεδίο αντιμε
τώπισης της κακοκαιρίας, δηλαδή τα

στελέχη των σωμάτων ασφαλείας 
και των ΟΤΑ». Όμως πληροφο
ρούμαστε ότι εκείνη την ημέρα δεν 
διενεργήθηκε εμβολιασμός εργαζό
μενων στις υπηρεσίες πρώτης γραμ
μής του Δήμου Παλαιού Φαλήρου...

Εξηγήσεις ζητάει από τη δημοτική 
Αρχή Φωστηρόπουλου η παράταξη 
«Ριζοσπαστική Αυτοδιοικητική Κίνη
ση» υπογραμμίζοντας ότι «αποτελεί 
αδιαπραγμάτευτο ζήτημα αρχής οι αι
ρετοί άρχοντες και τα στελέχη της Το
πικής Αυτοδιοίκησης, σε κάθε στιγμή 
και ανεξαρτήτως συνθηκών, να αίρο
νται στο ύψος των περιστάσεων, να 
μην αποδέχονται για κανέναν λόγο 
οποιαδήποτε, έστω και συγκυριακή, 
προνομιακή μεταχείριση και να επι
δεικνύουν διαρκώς και εμπράκτως 
την οφειλόμενη κοινωνική αλληλεγ
γύη προς τις ευάλωτες ομάδες».

Το θέμα έφτασε στη Βουλή, με τον 
πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ Αλέξη Τσίπρα 
να καταγγέλλει τις πρακτικές εκτός

σειράς εμβολιασμών τόσο από τους 
τρεις γαλάζιους αντιδημάρχους του 
Δήμου Καλλιθέας, ο ένας εκ των 
οποίων είναι και μέλος του Δ.Σ. της 
ΚΕΔΕ, αλλά και του επίσης γαλάζι
ου δημάρχου Παλαιού Φαλήρου.

«Η λίστα της ντροπής μεγαλώνει!» 
τονίζουν με κοινή δήλωσή τους εκ 
μέρους του Τομέα Εσωτερικών του 
ΣΥΡΙΖΑ οι Κώστας Ζαχαριάδης και 
Μίλτος Χατζηγιαννάκης. «Αυτή εί
ναι η απάντησή τους στους ανθρώ
πους κάτω των 60 ετών που ανήκουν 
στις ευπαθείς ομάδες λόγω κάποιου 
υποκείμενου νοσήματος και περιμέ
νουν, όταν κάποια στιγμή ο κυβερ
νητικός σχεδιασμός δεήσει, να εμβο
λιαστούν. Σ’ αυτούς που έχουν κάνει 
κάποια μεταμόσχευση, που έχουν 
βαριές καρδιοπάθειες ή πνευμονο
πάθειες, στους καρκινοπαθείς, τους 
νεφροπαθείς, τους διαβητικούς, τους 
ανοσοκατεσταλμένους, σε όσους 
έχουν ηπατική ανεπάρκεια».
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1  Covid-19
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

υλου

«Τα γαλάζια στελέχη κάνουν 
εκτός σειράς το εμβόλιο γιατί θεω
ρούν το κράτος δικό τους λάφυρο» 
καταγγέλλουν οι Κώστας Ζαχαρώ
δης και Μ. Χατζηγιαννάκης. «Αυτά 
δυστυχώς συμβαίνουν στην Ελλά
δα επί διακυβέρνησης του Κυριά
κου Μητσοτάκη» στηλιτεύουν, 
υπογραμμίζοντας ταυτόχρονα ότι 
αυτά συμβαίνουν «στη χώρα που 
δεν έχει βρεθεί και αναζητείται επει
γόντως εμβόλιο κατά της κοινωνι
κής αναισθησίας, της αμετροέπειας 
και της πολιτικής γαϊδουριάς».

«Ο πρωθυπουργός οφείλει να 
βρει άμεσα τον τρόπο και να βάλει 
έναν φραγμό στα ‘γαλάζια παλιό
παιδα, τα’ ατίθασα’ που εμβολιάζο
νται συστηματικά παραβιάζοντας 
τη σειρά. Εκτός εάν αυτή είναι η κε
ντρική - τεθλασμένη γραμμή» κα
ταλήγουν στη δήλωσή τους οι Κώ
στας Ζαχαρώδης και Μίλτος Χα- 
τζηγιαννάκης.
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1  Στη Βουλή η άμεση ανάγκη εμβολιασμών του
προσωπικού των ΟΤΑ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

722.42 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στη Βουλή η άμεση ανάγκη 
εμβολιασμών του προσωπικού των ΟΤΑ
Ερώτηση ΣΥΡΙΖΑ με αφορμή το αίτημα της ΚΕΔΕ για κατά προτεραιότητα εμβολιασμό 
των εργαζόμενων στους δήμους από τη Σταματία Τσουμέα (Ε.Ε. της ΠΟΕ - ΟΤΑ):
Η κυβέρνηση δεν μας αναγνωρίζει ως προσωπικό πρώτης γραμμής

Η
 αναγκαιότητα των εμβο
λιασμών στους εργαζό
μενους των ΟΤΑ έρχε
ται ξανά στην επιφάνεια, 

ιδίως μετά τις αποκαλύψεις ότι γα
λάζιοι αιρετοί της Αυτοδιοίκησης 
επιλέγουν να επωφεληθούν όχι 
απλώς επί ζημία των εργαζόμενων, 
αλλά και του κοινωνικού συνόλου, 
καθώς ιδίως για τις ευπαθείς ομά
δες ο εμβολιασμός είναι ζήτημα 
ζωής και θανάτου! Χαρακτηριστι
κό παράδειγμα είναι η παραδοχή 
του δημάρχου Παλαιού Φαλήρου 
Γιάννη Φωστηρόπουλου, που με 
επιστολή του στην ΑΥΓΗ επιβε
βαίωσε ότι εμβολιάστηκε εκτός σει
ράς, μολονότι ο ίδιος είναι μόλις 
53 χρόνων.

Με την επισήμανση ότι η Κεντρι
κή Ένωση Δήμων Ελλάδας έχει ζη
τήσει επανειλημμένα τον κατά προ

τεραιότητα εμβολιασμό των εργαζό
μενων στους δήμους, πράγμα που 
όμως δεν έχει γίνει αποδεκτό από 
την κυβέρνηση, ο ΣΥΡΙΖΑ με ερώ
τηση 24 βουλευτών του, με πρώτο 
ερωτώντα τον Παναγιώτη Κουρου- 
μπλή, θέτει εκ νέου ζήτημα.

«Βιώνουμε ήδη την τρίτη έξαρση 
της πανδημίας και προτεραιότητα 
παραμένει ο εμβολιασμός των ευπα
θών πληθυσμιακών ομάδων, όπως 
άτομα μεγάλης ηλικίας, χρόνιοι πά- 
σχοντες καθώς και άτομα με υποκεί
μενα νοσήματα ανεξαρτήτως ηλι
κίας» τονίζει ο Π. Κουρουμπλής 
απευθυνόμενος στους υπουργούς 
Εσωτερικών και Υγείας Μ. Βορίδη 
και Β. Κικίλια. «Είναι σαφές ότι η 
προτεραιοποίηση του εμβολιασμού 
θα πρέπει να συνεχιστεί με ακόμη 
πιο γρήγορους ρυθμούς στο προσω
πικό των νοσοκομείων και Κέντρων

Υγείας του Εθνικού Συστήματος 
Υγείας, το οποίο δίνει από την πρώ
τη στιγμή πραγματική μάχη απένα
ντι στην Covid-19» υπογραμμίζει ο 
Π. Κουρουμπλής.

«Πρέπει να δοθεί προτεραιότητα 
στον εμβολιασμό και για τους εργα
ζόμενους στους δήμους, που είτε 
ανήκουν σε ευπαθείς ομάδες και εί
ναι υποχρεωμένοι να προσέρχονται 
στην εργασία τους είτε είναι εργαζό
μενοι που από τη φύση τού αντικει
μένου τους εκτίθενται καθημερινά 
στον κίνδυνο διασποράς του ιού» 
επισημαίνει ο Π. Κουρουμπλής εξη
γώντας ότι «στις παραπάνω κατηγο
ρίες εντάσσονται μεταξύ άλλων οι ερ
γαζόμενοι στις υπηρεσίες καθαριό
τητας καθώς και οι υπάλληλοι των 
Κέντρων Εξυπηρέτησης Πολιτών 
(ΚΕΠ), των κοινωνικών υπηρεσιών 
και της δημοτικής αστυνομίας που

λόγω του καθ’ αυτού αντικειμένου 
εργασίας έρχονται καθημερινά σε 
επαφή με μεγάλο αριθμό πολιτών».

Το αίτημα των εργαζόμενων 
στους ΟΤΑ θέτει με παρέμβασή της 
στην ΑΥΓΗ η Σταματία Τσουμέα, 
μέλος της Ε.Ε. της ΠΟΕ - ΟΤΑ λέ
γοντας: «Με αγανάκτηση ακούμετις 
τελευταίες ημέρες ότι αιρετοί της Το
πικής Αυτοδιοίκησης εμβολιάζο
νται εκτός σειράς. Πάγια διεκδίκηση 
των εργαζομένων των ΟΤΑ είναι ο 
εμβολιασμός μας, καθότι οι υπηρε
σίες που προσφέρουμε είναι πρώτης 
γραμμής!».

«Απ’ ό,τι φαίνεται, λοιπόν, ακόμη 
και τώρα η κυβέρνηση δεν μας ανα
γνωρίζει ως προσωπικό πρώτης 
γραμμής που είμαστε πολλαπλά 
εκτεθειμένοι στην υγειονομική κρί
ση» καταλήγει.

Ηλέκτρας Βισκαρδουράκη
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1  Κρεβάτι κρεβάτι η μάχη με τον ιό
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1105.89
cm²

Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κρεβάτι κρεβάτι 
η μάχη με τον ιό
Μεγάλη πίεση στις ΜΕΘ

Σε πλήρη εξέλιξη βρίσκεται το σχέδιο 
αναδιάταξηε των νοσοκομείων ins 
Ατπκήε, προκειμένου να αντιμετω- 
πισθεί η συνεχιζόμενη μεγάλη πίε
ση που δέχεται το σύστημα υγείαε 
από τα αυξημένα κρούσματα κορω- 
νοϊού. Ωε το τέλοε τηε εβδομάδαε 
οι κλίνεε εντατικήε για ασθενείε 
C0VID-19 στα νοσοκομεία του λε
κανοπεδίου θα αυξηθούν από 319, 
που ήταν προχθέε, σε 348. Σελ. 4
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1  Κρεβάτι κρεβάτι η μάχη με τον ιό
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Σε υψηλά επίπεδα κινούνται οι νέες νοσηλείες
Αυξάνεται ο αριθμός των διασωληνωμένων ασθενών με COVID-19- Χθες ανακοινώθηκαν 2.219 κρούσματα κορωνοϊον

Πολίτες σχηματίζουν ουρά στο Λουτράκι για προληπτικό έλεγχο με rapid tests που διενεργούν οι κινητές μονάδες του ΕΟΔΥ.

«Η κούραση έχει επηρεάσει την κρίση όλων»

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Εντείνεται διαρκώε η πίεση του 
νέου επιδημικού Kuyaxos xns 
COVID-19 στο σύστημα υγεχα5 
xns xciipas. Ο αριθμόε των διασω- 
ληνωμένων ασθενών σε μονάδεε 
εντατικήε θεραπείαε αυξάνεται 
μέρα με την ημέρα, ενώ σε υψη
λά επίπεδα κινούνται και οι νέεε 
νοσηλείε3 ασθενών με κορωνοϊό.

XOes ανακοινώθηκαν από τον 
ΕΟΔΥ 2.219 νέα κρούσματα xns 
COVID-19. Ο αριθμό5 των επιβε
βαιωμένων εργαστηριακά κρου
σμάτων από την αρχή xns πάν
δημέ έωε και χθε5 στη χώρα 
pas αγγίζει πλέον xis 200.000 
(199.496). Οι ασθενεί που έχα
σαν τη ζωή xous το τελευταίο 
24ωρο λόγω του κορωνοϊού εί
ναι 35 (6.632).

Στην Αττική εντοπίστηκαν 
1.024 από xis vtes διαγνώσειε, 
με τον Πειραιά να συνεχίζει να 
είναι η πιο επιβαρυμένη περιοχή 
του λεκανοπεδίου (195 κρούσματα 
ή 43,43 ανά 100.000 πληθυσμού). 
Στη Θεσσαλονίκη εντοπίστηκαν 
257 νέα κρούσματα, στην Αχαία 
102 και στη Λάρισα 63.

Στην Αττική 
εντοπίστηκαν 1.024 
από ης νέες διαγνώσεις, 
με τον Πειραιά 
να συνεχίζει να είναι 
η πιο επιβαρυμένη 
περιοχή
του λεκανοπεδίου.

Στην Αττική εντοπίστηκαν οι 
περισσότερεΒ περιπτώσεΐ3 του 
βρετανικού στελέχο^ του SARS- 
CoV-2. Σύμφωνα με την τελευταία 
επιδημιολογική έκθεση του ΕΟΔΥ, 
την τελευταία εβδομάδα ταυτο- 
ποιήθηκαν επιπλέον 675 κρού
σματα θετικά στο συγκεκριμένο 
στέλεχοε (από δείγματα που αφο
ρούν την περίοδο 22 Ιανουάριου 
έω5 1η Μαρτίου), εκ των οποίων 
τα 443 αφορούν την Αττική, 127 
την Κρήτη και 29 τη Θεσσαλονί
κη. Συνολικά έχουν καταγραφεί 
1.667 περιστατικά xns βρετανική5 
μετάλλαξή.

Περαιτέρω αύξηση καταγρά- 
φηκε στον αριθμό των διασωλη- 
νωμένων ασθενών με COVID-19, 
που χθε5 το μεσημέρι ήταν 449. 
Οι νέε3 εισαγωγέ3 ασθενών στα 
νοσοκομεία xns επικράτεια5 ήταν 
365. Σημειώνεται ότι ο μέσθ5 opos 
των νέων νοσηλειών το τελευταίο 
επταήμερο είναι 316 ημερησίου.

XOes ήταν σε εξέλιξη εκτεταμέ
νη επιχείρηση σε νοσοκομεία xns 
Axxums για την αναδιάταξη των 
δυνάμεών xous, ώστε να μπορούν

να ανταποκριθούν axis αυξημένε$ 
ανάγκε3 για την περίθαλψη περι
στατικών COVID-19. Είναι ενδει
κτικό ότι στον «Ευαγγελισμό», 
ασθενείε που νοσηλεύονται σε 
ΜΕΘ non COVID διακομίζονταν 
στην πτέρυγα με xis νέε5 κλίνε3 (8 
συνολικά) που έχουν αναπτυχθεί 
στο πλαίσιο xns δωρεά3 Σταύρου 
Νιάρχου στο νοσοκομείο, προ- 
κειμένου να εξασφαλισθούν 12 
νέε3 κλίνε3 xns «γενική3» ΜΕΘ 
για xous ασθενεί3 με κορωνοϊό. 
Υπενθυμίζεται ότι, σύμφωνα με 
τον υπουργό Υγεία3 Βασίλη Κι- 
κίλια, έω5 το τέλοΞ xns εβδομά- 
6as οι κλίνε3 Evxaxims COVID-19 
στα νοσοκομεία του λεκανοπεδί
ου Axxnais θα αυξηθούν από 319 
(προχθέε) σε 348.

Σύμφωνα με τα στοιχεία που 
συλλέγει καθημερινά η Πανελ
λήνια Ομοσπονδία Εργαζομένων 
Δημόσιων Νοσοκομείων, χθε5 το 
μεσημέρι ήταν γεμάτεε οι ΜΕΘ 
COVID στα νοσοκομεία ΚΑΤ, «Σι- 
σμανόγλειο», «Αγία Ολγα», «Γεν- 
νηματά3», «EpuOpos Σταυρόε», 
«Ελπί3», ΝΙΜΤΣ, «Ευαγγελισμό3», 
«Θριάσιο» και «Ασκληπιείο». «Τα 
νοσοκομεία βρίσκονται σε πόλε
μο, xcopis προετοιμασία», σχο
λίασε ο πρόεδροΒ xns ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλη3 riaw0KOS, ο onoios ση
μειώνει ότι τα νοσοκομεία μετα- 
τρέπονται σε νοσοκομεία COVID 
αποκλειστικά και μόνο. Η Ενω
ση Γιατρών Νοσοκομείων Αθη
νών - Πειραιάν καταγγέλλει ότι 
από xis αρχέ5 xns εβδομάδα3 έχει 
κλιμακωθεί η τακτική διοικητών 
και αναπληρωτών διοικητών των 
νοσοκομείων και xns Ins και xns 
2ns Υγειονομικά ΠερκρέρειαΞ 
«να βομβαρδίζουν με προφορικέε 
εντολέ3 γιατρού3 νοσοκομείων 
xns Axxirns». Η Ενωση ενημερώ
νει xous γιατρού5-μέλη xns ότι, σε 
περιπτώσειε εντολών διαχείρισή 
των ασθενών xns nav6npias οι 
onoios προκαλούν προβλήματα 
στην αντιμετώπιση συμβάντων 
non COVID, αυτέ5 θα πρέπει να 
υποβάλλονται μόνο γραπτά και 
ενυπόγραφα από xous appo6ious.

Δωρεάν έλεγχοβ
Οδηγίεε για xous koxoikous του 

κέντρου xns A00vas που θέλουν 
να υποβληθούν σε δωρεάν έλεγ
χο από xis κινητέ5 ομάδε5 υγείας 
εξέδωσε x0os ο ΕΟΔΥ. Oncos ανα
φέρει, την προσεχή Κυριακή, κινη- 
τέ5 ομάδε3 υγεία3 θα βρίσκονται 
από xis 10 π.μ. έωε xis 3 μ.μ. στην 
πλατεία Συντάγματοε και στον 
σταθμό μετρά «Σύνταγμα». Οσοι 
πολίτε5 επιθυμούν να ελεγχθούν 
θα πρέπει να γνωρίζουν τον ΑΜ- 
ΚΑ xous και να έχουν απαραιτή
του μαζί xous αστυνομική ταυτό
τητα. Για τη μετάβασή xous στο 
Σύνταγμα θα πρέπει να αποστεί- 
λουν γραπτό μήνυμα με τον κω
δικό 1 στο 13033.

Η κούραση xns Koivcovias μετά τη 
μακράε διαρκείαε ισχύ περιοριστι
κών μέτρων λόγω xns navOnpias 
και οι πολύ πιο σοβαρέ5 οικονο- 
μικέε επιπτώσεΐ5 που θα επέφερε 
ένα αυστηρότερο απαγορευτικό, 
που θα σήμαινε και αναστολή λει- 
xoupYias επιχειρήσεων, είναι οι 
λόγοι για xous onoious δεν επελέ- 
γη η λύση ενό5 γενικού lockdown, 
τύπου Μαρτίου 2020, σε όλη τη 
χώρα. Παρά το γεγονό3 ότι είχε 
εξετασθεί αυτό το ενδεχόμενο, 
ειδικοί επιστήμονε5 και κυβέρνη
ση επέλεξαν να προχωρήσουν σε 
παρεμβάσεΐ5 που, εφόσον εφαρ- 
μοσθούν, θα επιφέρουν μείωση 
xns KivnxiKOxnxas των πολιτών 
-ειδικό ενόψει του τριημέρου xns 
Ka0ap0s Δευτέρα3-, ενώ παράλ
ληλα αύξησαν το επίπεδο συνα
γερμού σε περιοχέ3 με σημαντι
κή επιβάρυνση του επιδημικού 
φορτίου. Σύμφωνα δε με τα μέ
λη xns Emxponris, αν και η πίε
ση που ασκείται στα νοσοκομεία 
xns Axxik0s λόγω aux0s xns νέ- 
as έξαρσή xns nav6npias είναι 
πλέον ασφυκτική, το πκό φορτίο

«Παλεύουμε πλέον 
έναν ιό που κινείται 
πιο γρήγορα. Οπότε, 
τα μέτρα αποδίδουν, 
αλλά δεν έχουμε 
τα αποτελέσματα 
που θα θέλαμε», 
λέει στην «Κ» 
ο κ. Εξαδάκτυλος.

στην Αττική έχει σταθεροποιηθεί.
Onus σημείωσε στην «Κ» ο 

πρόεδροε του Πανελληνίου Ιατρι
κού Συλλόγου, μέλθ3 xns Επιτρο- 
n0s Εμπειρογνωμόνων για τον νέο 
κορωνοϊό, A0av0aios Εξαδάκτυ- 
\os, «πρέπει να ξέρουμε ότι ζού- 
με σε μια εποχή που η κούραση 
έχει επηρεάσει την κρίση όλων. 
Εχουμε την αίσθηση ότι τα μέτρα 
δεν αποδίδουν. Δεν είναι ακριβοί 
έτσι. Στην Αττική, ο api0pos των 
νέων κρουσμάτων εδώ και δέκα 
ημέρε3 έχει σταθεροποιηθεί, αν

και υπάρχει aaqms επιβάρυνση 
στο σύστημα υγεία5, η οποία πά
ντα έπεται των νέων διαγνώσε
ων. Αναλογικό με τον πληθυσμό 
xns, η Αττική δεν είναι το μέγι
στο σε αυτή την πανδημία. Τον 
περασμένο Νοέμβριο στη Θεσ
σαλονίκη είχαμε 900 κρούσματα 
ημερησίου. Σε αυτό το επίπεδο, 
αναλογικό, η Αττική δεν έφτασε 
ποτέ. Enians, θα πρέπει να θυμό
μαστε ότι παλεύουμε πλέον έναν 
ιό που κινείται πιο γρήγορα (σ.σ. 
λόγω του βρετανικού στελέχου5). 
Οπότε, τα μέτρα αποδίδουν, αλλά 
σίγουρα δεν έχουμε τα αποτελέ
σματα που θα θέλαμε».

Σύμφωνα με τον κ. Εξαδάκτυ- 
λο, αυτό που ανησυχεί ιδιαίτερα 
είναι το γεγονό3 ότι παράλληλα 
με την «επίθεση» που δέχεται η 
Αττική από τον κορωνοϊό από xis 
αρχέ3 Φεβρουάριου, υπάρχουν και 
άλλε3 περιοχέε xns xcopas axis 
οποίε5 αυξάνεται η επιδημία και 
ανησυχούν xous ειδικού3, που 
«κοκκίνισαν» τον επιδημιολογι- 
κό χάρτη όλη3 xns xcbpas, γεγο- 
v6s που επέφερε και αυστηρότερα

μέτρα. «Η Θεσσαλονίκη σήμερα, 
κατ’ αναλογίαν πληθυσμού, εί
ναι στην ίδια θέση στην οποία 
βρίσκεται η Αττική. Δεν πρέπει 
λοιπόν να είμαστε στο σημείο να 
προσπαθούμε να “θεραπεύσου
με” μία περιοχή και να χειροτε
ρεύει κάποια άλλη. Και θα πρέπει 
να φροντίσουμε ώστε και το σύ
στημα uYcias να έχει υποστήριξη. 
Εάν δηλαδή η πληρότητα φτάσει 
στο 100% oxis μονόδε5 COVID-19 
στην Αττική, να μπορούν να δια- 
κομισθούν περιστατικά σε άλλε3 
περιοχέβ». «Το θέμα είναι η εφαρ
μογή των μέτρων στον μέγιστο 
δυνατό βαθμό για μερικέ3 εβδο- 
μόδε3», σημείωσε ο καθηγητή3 
Iaxpims και npmavns του ΕΚΠΑ, 
A0avaaios Δημόπουλθ5, μιλώντα5 
στον ραδιοφωνικό σταθμό ΣΚΑΪ. 
Onais είπε, «το ΕΣΥ αναγκάζεται 
καθημερινά να ανοίγει νέεε κλί- 
νε3 COVID, νέε3 κλίνε3 ΜΕΘ. Δεν 
είναι απλή υπόθεση αυτό. Πέραν 
του κρεβατιού και του εξοπλισμού, 
χρειάζεται ιατρικό προσωπικό, και 
οι γιατροί είναι στα όριά xous».

Π ΕΝ NY ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

ΑΠ
Ε-

Μ
Π

Ε/
 Β

ΑΣ
ΙΛ

ΗΣ
 Ψ

Ω
Μ

ΑΣ



26;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1 

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1104.64
cm²

Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• 217 εισαγωγέε ασθενών με Covid αέσα σε ένα 24ωαο στα νοσοκοαεϊα ms Δττική.ς 
•Στα 2.219 τα κρούσματα χθεε
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Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία
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ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ No 3

Επιιακπκή η λήψη μέιρων έκτακτης ανάγκης, 
καθώς οι εισαγωγές στις ΜΕΘ αυξάνονται 
ραγδαία, ενώ γιατροί και νοσηλευτές φωνάζουν 
για άμεσες προσλήψεις προσωπικού

Συνθήκες 
πολέμου 
στις Εντατικές 
της Αθήνας

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΙΤΑΝΙΔΗ

Σ
ε ένα μόλις 24ωρο τα νοσο
κομεία της Αττικής μέτρησαν 
217 νέες εισαγωγές ασθενών 
με λοίμωξη C0VID-19, με τον αριθ

μό αυτόν να αποκαλύπτει το μέγε
θος της πίεσης που δέχονται και την 
επιτακτικότατα της λήψης μέτρων 
έκτακτης ανάγκης.

Την ίδια στιγμή οι εργαζόμενοι 
στο ΕΣΥ διαμαρτύρονται, υποστη
ρίζοντας ότι δεν έχουν γίνει οι 
κατάλληλες «τονωτικές» ενέσεις 
με έμφαση στο έμψυχο δυναμικό, 
γεγονός που θα επέτρεπε να δοθεί 
η μάχη αυτή με ίσους όρους. Ιδίως 
δε εάν συνυπολογίσει κανείς ότι 
η C0VID-19 δεν είναι η μοναδική 
νόσος που χρειάζεται ιατροφαρμα
κευτική φροντίδα.

Ενδεικτικό το παράδειγμα του 
Νοσοκομείου Νίκαιας, όπου έως και 
το πρωί της Πέμπτης οι νοσηλευό
μενοι με συμπτώματα που προκαλεί 
ο πανδημικός ιός έφταναν τους 100. 
Ωστόσο το ίδιο πρωί και έπειτα από 
ένα 24ωρο γενικής εφημερίας, ακό
μα 100 ασθενείς non-COVID έλαβαν 
εισιτήριο καθώς κρίθηκε από τους 
γιατρούς αναγκαία η νοσηλεία τους.

ΜΟΙΡΑΙΑ, «πολλοί ασθενείς τόσο 
COVID0oo και ηοη-ΩΟνίϋήδη 
υποθεραπεύονται, με πλήρη και 
αποκλειστική ευθύνη των κυβερνη
τικών αρμοδίων», υπογραμμίζουν 
σε ανακοίνωσή τους οι εργαζό
μενοι. Και συμπληρώνουν ότι το 
Νοσοκομείο Νίκαιας είναι, εκτός 
από υποστελεχωμένο, διαχρονικά 
«επιφορτισμένο με πλήθος επει
γόντων περιστατικών κάθε νοση
ρότητας που κατευθύνονται εδώ 
από πολλές περιοχές όχι μόνο της 
Αττικής αλλά και όλης της νότιας 
και νησιωτικής χώρας».

Εν τω μεταξύ, για σήμερα στις 
12.30 το μεσημέρι έχει προγραμματι
στεί η συνέλευση των εργαζομένων 
του νοσοκομείου «Ευαγγελισμός»,

δεδομένου ότι σταδιακά μετατρέ- 
πεται σε... ίδρυμα «μιας νόσου», 
παρότι αποτελεί «ναυαρχίδα» του 
ΕΣΥ για την παροχή τριτοβάθμιας 
φροντίδας. Μάλιστα, ένα από τα

κεντρικά θέματα διαμαρτυρίας εί
ναι το προσωρινό «λουκέτο» στην 
Καρδιοχειρουργική Κλινική του με
γαλύτερου νοσοκομείου της χώρας,

όπου σημειωτέον διενεργούνται 
800 και πλέον επεμβάσεις τον χρό
νο, εκ των οποίων το 1/3 αφορά 
επείγοντα περιστατικά - ώστε να 
χρησιμοποιηθεί για τις ανάγκες των 

ασθενών 
COVID. 
Επιπλέον 
και σύμ
φωνα με 
πληροφο
ρίες, θα 
μειωθούν 

δραστικά και οι λοιπές επεμβά
σεις (Γενικής Χειρουργικής), με 
μοναδικό γνώμονα την αναζήτηση 
εφεδρειών στις κλίνες Εντατικής

Θεραπείας, μέτρο που σημειωτέον 
ισχύει και στα λοιπά δημόσια νοσο
κομεία της πρωτεύουσας.

ΥΠΟ ΤΙΣ ΕΞΕΛΙΞΕΙΣ ΑΥΤΕΣ, η Ομο
σπονδία Ενώσεων Νοσοκομειακών 
Γιατρών Ελλάδας (ΟΕΝΓΕ) σε μια 
σκληρή ανακοίνωση υπογραμμίζει 
το «κενό» σε αναγκαίες προσλήψεις 
αλλά και την «αδιαφορία για το τι 
θα γίνουν χιλιάδες ασθενείς της 
λοιπής νοσηρότητας».

Επιπλέον, η Ενωση νοσοκομει
ακών γιατρών Αττικής (ΕΙΝΑΠ) 
καταγγέλλει σωρεία προφορικών 
εντολών από διοικήσεις νοσοκομεί
ων προς τους γιατρούς για αντιμε

τώπιση περιστατικών COV1D-19 σε 
βάρος της παρεχόμενης φροντίδας 
σε non-COVID περιστατικά. Υπό τις 
εξελίξεις αυτές ενημερώνει τους 
γιατρούς πως «οι εντολές πρέπει να 
δίνονται μόνο γραπτά και ενυπό
γραφα από τους αρμοδίους».

Σε κάθε περίπτωση, η εικόνα που 
προκύπτει στις ΜΕΘ της πρωτεύ
ουσας παραπέμπει σε συνθήκες 
πολέμου, με την πληρότητα σε ΚΑΤ, 
Σισμανόγλειο, «Γ. Γεννηματάς», 
Αγία Ολγα, Ερυθρός Σταυρός, Ελπίς, 
ΝΙΜΙΤΣ, «Ευαγγελισμός», Θριάσιο 
και Ασκληπιείο Βούλας να είναι 
100%, με αποτέλεσμα οι διαθέσιμες 
κλίνες να μην ξεπερνούν τις 20.

Για σήμερα oils 12.30 το μεσημέρι έχει 
προγραμματιστεί η συνέλευση των εργαζομένων 
του νοσοκομείου «Ευαγγελισμό5», δεδομένου ότι 
σταδιακά μεταιρέπειαι σε... ίδρυμα «μιας νόσου»
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1 

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Ξεπέρασαν ιο 1 εκαι. οι εμβολιασμοί
ΤΟΝ ΣΥΜΒΟΛΙΚΟ ΑΡΙΘΜΟ του 1 εκατομμυρίου εμβολιασμών συμπλήρωσε 
χθες η χώρα, με την κυβέρνηση και τους επιστήμονες να «επενδύουν» στο τείχος 
ανοσίας που δημιουργείται μέρα με τη μέρα. «Από τον Απρίλιο, μάλιστα, θα έχουμε 
πολύ περισσότερες δόσεις στη διάθεσή μας. Και όσο ο καιρός βελτιώνεται, θα 
γίνεται σύμμαχός μας» υπογράμμισε ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης 
σε μήνυμα που απηύθυνε στους πολίτες, επιμένοντας παράλληλα στην ανάγκη 
τήρησης των μέτρων, συμπληρώνοντας ότι «αυτές οι εβδομάδες μοιάζουν με το 
τελευταίο εμπόδιο πριν φτάσουμε στο νήμα της ελπίδας».

Εν τω μεταξύ 1.467.552 ραντεβού έχουν προγραμματιστεί για το ερχόμενο 
διάστημα, πριν δηλαδή από το αναμενόμενο «άνοιγμα» της εμβολιαστικής εκ
στρατείας «Ελευθερία» από τον ερχόμενο μήνα, όταν αναμένεται να αυξηθούν 
θεαματικά οι παραδόσεις εμβολίων. Τέλος, από τα υπάρχοντα στοιχεία προκύπτει 
πως 649.952 εμβολιασμοί αφορούν την πρώτη δόση, ενώ 350.876 πολίτες έχουν 
αναπτύξει πλήρη ανοσία έπειτα από το διπλό τσίμπημα.

Συνεχίζει 
να αυξάνεται 
ο αριθμός των 
διασωΧηνωμένων
Σταθερά τετραψήφιοε παραμένει 
ο αριθμόε των νέων κρουσμάτων 
στη χώρα μαε, καθώε και χθεε 
ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 2.219 νέεε 
λοιμώξειε. Και παρότι το τελευταίο 
24ωρο σημειώθηκε μείωση στιε 
θετικέε διαγνώσειε, ο αριθμόε των 
διασωληνωμένων συνεχίζει να 
αυξάνεται.
Πιο συγκεκριμένα, οι ασθενείε που 
εκδήλωσαν σοβαρά συμπτώματα με 
αποτέλεσμα να κρίνεται αναγκαίο να 
υποβληθούν σε μηχανική υποστήριξη 
αναπνοήε έφτασαν τουε 449 (όταν την 
Τετάρτη δεν ξεπερνούσαν τουε 431). 
Κατά το ίδιο διάστημα 13 ασθενείε 
έλαβαν εξιτήριο από την Εντατική, με 
τον συνολικό αριθμό τουε από την 
αρχή τηε επιδημίαε έωε και χθεε να 
φτάνει τουε 1.389.
Σε ό,τι αφορά τη χαρτογράφηση 
των νέων κρουσμάτων, τα 1.051 
εντοπίζονται στην Αττική (εκ των 
οποίων τα 254 στον Κεντρικό 
Τομέα), τα 257 στη Θεσσαλονίκη 
και τα 102 στην Αχαΐα. Επιπλέον, ο 
ιόε SARS-CoV-2 και οι μεταλλάξειε 
του κυκλοφορούν σε ακόμη 50 
περιφερειακέε ενότητεε τηε χώραε με 
αποτέλεσμα το σύνολο του χάρτη τηε 
επικράτειαε να είναι χρωματισμένο με 
«κόκκινο» ή «Βαθύ κόκκινο».
Εν τω μεταξύ, οι νέοι θάνατοι 
ασθενών με Covid-19 είναι 35, ενώ 
από την έναρξη τηε επιδημίαε έχουν 
καταγραφεί συνολικά 6.632 θάνατοι.
Το 95,7% είχε υποκείμενο νόσημα ή 
ηλικία 70 ετών και άνω.
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1  εκίνήσε η αξιολόγηση για το ρωσικό εμβόλιο
Spotnik-V

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

556.97 cm² Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ill εκίνήσε η αξιολόγηση για το ρωσικό εμβόλιο Spotnik-V
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1  εκίνήσε η αξιολόγηση για το ρωσικό εμβόλιο Spotnik-V
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021
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Γυναίκα εμβολιάζεται με μία δόση Sputnik V κατά τη διάρκεια 
μαζικού εμβολιασμού κατά του κορωνοϊού στην Πόλη του Μεξικού

Ξεκίνησε και από tnv ΕΕ η
ΤΗΣ ΚΙΤΤΥΣ ΞΕΝΑΚΗ

Α
ισιόδοξος πως η ΕΕ θα κα
ταφέρει έως το τέλος του 
καλοκαιριού να εμβολιάσει 
κατά της COVID-19 όλους τους ευ- 

ρωπαίους πολίτες «που το χρειάζο
νται» δήλωσε χθες από τη Ρώμη ο 
ευρωπαίος επίτροπος Εσωτερικής 
Αγοράς, Τιερί Μπρετόν. Ωστόσο ο 
χρόνος, και δη τα νέα στελέχη του 
ιού, πιέζουν: σύμφωνα με τον ΠΟΥ, 
«έπειτα από μια πολλά υποσχόμενη 
μείωση επί έξι εβδομάδες», ο αριθ
μός των νέων κρουσμάτων στην 
Ευρώπη αυξήθηκε την περασμένη 
εβδομάδα κατά 9%. Μπροστά στον 
κίνδυνο ενός τρίτου κύματος, και 
δεχόμενη σταθερά επικρίσεις για 
γραφειοκρατικές αντιδράσεις, η 
ΕΕ στέλνει σημάδια μεγαλύτερης 
ευελιξίας και αποφασιστικότητας

ταυτόχρονα: η Ευρωπαϊκή Υπηρεσία 
Φαρμάκων ανακοίνωσε χθες πως 
ξεκίνησε την κυλιόμενη αξιολό
γηση (rolling review) του ρωσικού 
εμβολίου Sputnik V· παράλληλα, 
ευρωπαϊκές πηγές επιβεβαίωσαν 
πως η Κομισιόν μπλόκαρε την εξα
γωγή ενός φορτίου 250.000 δόσεων 
εμβολίου της AstraZeneca από την 
Ιταλία προς την Αυστραλία - είναι 
η πρώτη φορά από όταν τέθηκε σε 
εφαρμογή ο μηχανισμός ελέγχου 
των εξαγωγών εμβολίων, στις 30 
Ιανουάριου, που προχωρά σε ένα 
τέτοιο μέτρο.

Ο μηχανισμός τέθηκε σε εφαρ
μογή σε μια περίοδο μεγάλης έντα
σης με την AstraZeneca, λόγω των 
ανακοινώσεων της τελευταίας πως 
θα παρέδιδε στην ΕΕ σημαντικά 
λιγότερα από τα αναμενόμενα εμβό
λια τους πρώτους μήνες του έτους.

αξιολόγηση
Κανονικά μάλιστα εκπνέει στα τέλη 
Μαρτίου, αν και η Κομισιόν θέλει 
σύμφωνα με πληροφορίες να τον 
παρατείνει έως και τον Ιούνιο. Με 
βάση το σχήμα αυτό, οι φαρμακο
βιομηχανίες πρέπει να ζητούν και 
να λαμβάνουν άδεια προτού εξά
γουν δόσεις εμβολίων παρασκευ
ασμένες στην ΕΕ, και η τελευταία 
μπορεί να τους αρνηθεί την άδεια 
εφόσον δεν τηρούν παράλληλα τις 
δεσμεύσεις τους απέναντι στα ευ
ρωπαϊκά κράτη. Από τις συνολικά 
150 άδειες που ζητήθηκαν έως τις 
26 Φεβρουάριου για εξαγωγές εμ
βολίων σε 29 χώρες, ανάμεσά τους 
η Βρετανία, τα ΗΑΕ και ο Καναδάς, 
καμία δεν απορρίφθηκε - μέχρι τα 
τέλη της περασμένης εβδομάδας, 
όταν η Ρώμη ενημέρωσε τις Βρυ
ξέλλες πως εμπόδισε την εξαγωγή 
στην Αυστραλία 250.000 δόσεων
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1  εκίνήσε η αξιολόγηση για το ρωσικό εμβόλιο Spotnik-V
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

ίου ρωσικού εμβολίου Sputnik V
εμβολίου της AstraZeneca που είχαν 
εμφιαλωθεί από ιταλική επιχείρηση 
στο Ανάνι -με την Κομισιόν να συ- 
ναινεί στην απόφαση. Οι δόσεις που 
κατασχέθηκαν θα αναδιανεμηθούν 
στα κράτη μέλη.

Παρατηρητές συνδέουν την κίνη
ση αυτή, που αναμένεται να οξύνει 
τις παγκόσμιες εντάσεις αναφορικά 
με την προμήθεια εμβολίων κατά 
της COVID-19, με την ανάληψη 
της ιταλικής πρωθυπουργίας από 
τον «σκληρό» Μάριο Ντράγκι, ο 
οποίος ζήτησε προχθές από την 
πρόεδρο της Κομισιόν, Ούρσου- 
λα φον ντερ Λάιεν, «επιτάχυνση» 
της ευρωπαϊκής απάντησης στην 
πανδημία, «ειδικά αναφορικά με τα 
εμβόλια». Η όλη υπόθεση έγινε σε 
κάθε περίπτωση γνωστή χθες, όταν 
δύο ακόμα χώρες, η Γερμανία και η 
Σουηδία, άλλαξαν στάση σχετικά με

το εμβόλιο της AstraZeneca (το ίδιο 
είχαν κάνει τις προηγούμενες ημέ
ρες Γαλλία και Βέλγιο) επιτρέποντας 
τη χορήγησή του και σε πολίτες άνω 
των 65 χρόνων. Η Γαλλία μάλιστα 
ανακοίνωσε χθες πως από τις 15 
Μαρτίου, όσοι είναι άνω των 50 χρό
νων και έχουν κάποιο υποκείμενο 
νόσημα θα μπορούν να εμβολιάζο
νται στα φαρμακεία, με το σκεύασμα 
της AstraZeneca, χωρίς συνταγή.

Η ΕΕ έχει εμβολιάσει μέχρι στιγ
μής με τουλάχιστον μία πρώτη δόση 
ένα 7% του πληθυσμού της, έναντι 
16% στις ΗΠΑ, 31% στο Ηνωμένο 
Βασίλειο και 56% στο Ισραήλ. Στις 
11 Μαρτίου αναμένεται να προ
σθέσει ένα ακόμα εμβόλιο στη φα
ρέτρα της, το μονοδοσικό εμβόλιο 
της Johnson & Johnson. Από χθες 
όμως προστέθηκε στον κατάλογο 
των εμβολίων που βρίσκονται σε

διαδικασία κυλιόμενης αξιολόγησης 
από τον ΕΜΑ, πέραν των εμβολί
ων της CureVac και της Novavax, 
και το Sputnik V 
- ένα εμβόλιο που 
έχει ήδη εγκριθεί 
μονομερώς ή αξιο
λογείται από τρία 
ευρωπαϊκά κράτη,
Ουγγαρία, Σλοβα
κία και Τσεχία. Αμέ
σως μετά τη σχετική 
ανακοίνωση, η Μό
σχα δήλωσε πως θα 
μπορούσε να παρά
σχει από τον Ιούνιο εμβόλια επαρκή 
για 50 εκατομμύρια Ευρωπαίους, 
σύμφωνα με την Κομισιόν, ωστόσο, 
δεν διεξάγονται επί του παρόντος 
συνομιλίες σε ευρωπαϊκό επίπεδο 
με στόχο την ένταξη του Sputnik 
V στο ευρωπαϊκό χαρτοφυλάκιο.

Μπλόκο ms 
Κομισιόν στην 
εξαγωγή 250,000 
εμβολίων ms 
AstraZeneca από 
mv Ιταλία npos 
mv Αυστραλία
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1  ΠΥΡ ΟΜΑΛΟΝ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2309.84
cm²

Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«ΒΟΥΛΗ Σκληρή κριτική από την αντιπολίτευση 
στην κυβερνητική πολιτική

ΠΥΡ ΟΜΑΛΟΝ
IΟ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ

Μία ημέρα μετά την εξαγγελία των «έξυπνων» μέτρων κατά της πανδημίας, 
ο Κ. Μητσοτάκης επέλεξε να βρίσκεται μακριά από το Κοινοβούλιο 
-αφήνοντας στη θέση του τον Αδ. Γεωργιάδη- την ώρα 
που οι πολιτικοί αρχηγοί ήταν εκεί, σφυροκοπούσαν την πολιτική του 
και ζητούσαν απαντήσεις

4

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ
Καταστρέφετε το Σύστημα 
Υγείας και την οικονομία. 
Είστε κυβέρνηση 
των οικοπεδοφάγων

ΦΩΦΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ
Ομολογία αποτυχίας 
τα νέα μέτρα κατά 
της πανδημίας

ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ
Η κυβέρνηση χτίζει ένα 
κράτος-τρομοκράτη, 
αυταρχικό και 
αρπακτικό

Λ* 4

<

a *.11
TEA Λ-c
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1  ΠΥΡ ΟΜΑΛΟΝ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

ΣΚΛΗΡΗ ΚΡΙΤΙΚΗ ΣΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΑΠΟ ΤΟΥΣ ΠΟΛΙΤΙΚΟΥΣ ΑΡΧΗΓΟΥΣ - ΟΡΓΗ ΓΙΑ ΤΟ «ΠΙΟ ΠΑΡΑΤΕΤΑΜΕΝΟ ΚΑΙ

Επίθεση του Αλ. Τσίηρα κατά του Κυρ. Μητσοτάκη για την καταστροφή 
ίου Συστήματος Υγείας και της οικονομίας · Πυρά και για τη 
«φάμπρικα» των αναθέσεων σε ολόκληρο το φάσμα του δημόσιου τομέα, 
ενώ κατηγόρησε την κυβέρνηση πως συμπεριφέρεται ως «κυβέρνηση 
οικοπεδοφάγων» · Απών ο πρωθυπουργός από τη χθεσινή συζήτηση 
στην Ολομέλεια · Ο υπουργός Ανάπτυξης προσπάθησε να μετακυλίσει 
την αντιπαράθεση στην υπόθεση Κουφοντίνα

ζετε χην πανδημία ως ευκαιρία 
προκειμένου να οργανώσετε το 
πλιάτσικο στα δημόσια ταμεία 
και το αυταρχικό πλαίσιο στην 
ενημέρωση και τη λειτουργία 
της δημόσιας διοίκησης», είπε ο 
κ. Τσίπρας και συνέχισε με δεύτε
ρη αναφορά σε «τσουνάμι», απευ
θείας αναθέσεων αυτή τη φορά, 
που όπως τόνισε, προκαλούν 
το κοινό περί δικαίου αίσθημα. 
Αναφέρθηκε ενδεικτικά και με 
αναλυτικά στοιχεία σε «υπαρκτά 
σκάνδαλα» που επιβαρύνουν τη 
γ.γ. Αντιεγκληματικής Πολιτικής 
Σοφία Νικολάου και σχετίζονται 
με εισροή δημόσιου χρήματος 
σε εταιρείες που είτε ιδρύθηκαν

επί τούτου είτε δεν είχαν καμία 
σχέση με το αντικείμενο. «Θα 
βάλετε φρένο σ’ αυτή την κυρία; 
Εις υγείαν των κορόιδων! Εχετε 
φάει και τα πόμολα πια...», σχολία
σε και επεκτάθηκε σε αντίστοιχες 
υποθέσεις που έχουν εντοπιστεί 
στο υπουργείο Μεταναστευτικής 
Πολιτικής, στα ΕΛΤΑ ή στην Πε
ριφέρεια Αττικής σχετικά με τις 
προμήθειες διαγνωστικών τεστ 
και προστατευτικού, από τον 
Covid, υλικού.

Κατηγόρησε, τέλος, τη Νέα 
Δημοκρατία για νοοτροπία «κυ
νισμού και ανηθικότητας», επι
καλούμενος τα περιστατικά του 
παράτυπου εμβολιασμού «γαλά-

κινδύνου για το «σημείο 0», ο 
Αλέξης Τσίπρας κάλεσε την κυ
βέρνηση να αλλάξει αμέσως το 
μοντέλο αντιμετώπισης της παν
δημίας, με σκληρή κριτική για τις 
πρόσφατες ανακοινώσεις: «Ποια 
«έξυπνα» μέτρα; Μου θυμίζουν 
την παροιμία «κοιλοπονούσε το 
βουνό και γέννησε ποντίκι»...», 
δήλωσε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ-Π.Σ., υποστηρίζοντας πως η 
επικοινωνιακή και μόνο στρατη
γική που, όπως είπε, έχει επιλέξει 
ο πρωθυπουργός δεν πείθει πλέ
ον κανέναν, αντιθέτως επιτείνει 
την ανασφάλεια των πολιτών που 
έχουν φτάσει στα όριά τους.

Πανδημία
«Βρισκόμαστε 12 μήνες μετά 

την έναρξη αυτής της πρωτοφα
νούς πανδημικής κρίσης, τέσσε
ρις μήνες σερί με SMS, με απαγο
ρεύσεις κυκλοφορίας, με κλειστή 
την οικονομία, το λιανεμπόριο, 
τα σχολεία και τι έχουμε κατα
φέρει;», διερωτήθηκε ο κ. Τσί
πρας, κάνοντας λόγο για το «πιο 
παρατεταμένο και αποτυχημένο 
lockdown» σε όλη την Ευρώπη. 
«Δεν γίνεται να συνεχίζετε να 
δίνετε συγχαρητήρια στον εαυτό 
σας ενώ έχει καταστραφεί και το 
Σύστημα Υγείας και η οικονομία»,

είπε, υπενθυμίζοντας τις προτά
σεις της αντιπολίτευσης για ου
σιαστική ενίσχυση του ΕΣΥ και 
της πρωτοβάθμιας φροντίδας, για 
επίταξη των ιδιωτικών κλινών, 
για αποσυμφόρηση των ΜΜΜ, 
για ασφαλή λειτουργία των μεγά
λων εργασιακών χώρων.

Μετατοπίζοντας την κριτική 
του στο αντικείμενο της χθεσι
νής συζήτησης για τις δημόσιες 
συμβάσεις, ο αρχηγός της αξιω
ματικής αντιπολίτευσης αναφέρ
θηκε σε ρυθμίσεις που ενισχύουν 
το καθεστώς της «φάμπρικας» 
των αναθέσεων σε ολόκληρο το 
φάσμα ίου δημόσιου τομέα και 
κατηγόρησε την κυβέρνηση πως 
συμπεριφέρεται ως «κυβέρνηση 
οικοπεδοφάγων». Ειδικότερα για 
την τροπολογία που αναστέλλει 
την κατεδάφιση των παράνο
μων κτισμάτων στον αιγιαλό, 
διερωτήθηκε εάν σχετίζεται με 
πρόθεση του πρωθυπουργού «να 
πάει σε εκλογές διαφυγής από 
το τσουνάμι που έρχεται», οπότε 
και η κυβέρνηση επιδιώκει, με 
«χυδαίο τρόπο» όπως είπε, να μη 
δυσαρεστήσει την εκλογική της 
πελατεία.

«Το πιο εξοργιστικό είναι ότι, 
αντί να αναλάβετε τις ευθύνες 
σας, επιμένετε να αντιμετωπί

Των ΕΛΕΝΑΣ ΒΑΡΙΝΟΥ 
- ΧΑΡΗΙΩΑΝΝΟΥ

ην απολογία του 
Κυριάκου Μητσο
τάκη για την απο
τυχία των περιορι
στικών μέτρων και 
την ασφυξία του 

gggm ,.ν ΕΣΥ ζήτησαν χθες 
στη Βουλή οι πολι

τικοί αρχηγοί, κατηγορώντας την 
κυβέρνησή του για πλήρη ανικα
νότητα στη διαχείριση του τρίτου 
κύματος της πανδημίας.

Ολοι ανεξαιρέτως σκιαγράφη
σαν το «ανέμελο» πορτρέτο τού 
-απόντος από τη χθεσινή συζή
τηση στην Ολομέλεια- πρωθυ
πουργού καθώς κόντρα στα βαριά 
επιδημιολογικά δεδομένα, στη 
διάρκεια του lockdown και την αι
μορραγία της οικονομίας, εξακο
λουθεί να δηλώνει πως «όλα πάνε 
καλά», ζήτησαν την επίταξη του 
ιδιωτικού τομέα για την αποσυμ
φόρηση του Εθνικού Συστήματος 
Υγείας, αλλά και αποτελεσματι
κά και σοβαρά, σε αντιδιαστολή 
με τα «έξυπνα», μέτρα για την 
ασφάλεια των πολιτών μέχρι να 
ολοκληρωθεί η διαδικασία των 
εμβολιασμών.

Κρούοντας τον κώδωνα του

Αυιοσυγχαίρονιαι γι 
την απόλυτη αποτυχ

Προκλητική δικαιολογία για το κορονο-γεύμα Μητσοτάκη στην Ικαρία
ΣΕ ΜΙΑ ΠΡΩΤΟΦΑΝΗ αιτιολόγηση του -εμ- 
φανώς παράνομου- κορονο-γεύματος του 
πρωθυπουργού στην Ικαρία (6.2.2021) προ
χώρησε το υπουργείο Προστασίας του Πολί
τη. Απαντώντας σε σχετική ερώτηση 54 βου
λευτών του ΣΥΡΙΖΑ για τη μάζωξη στο σπίτι 
του βουλευτή Χρ. Στεφανάδη (Ν.Δ.) κατά την 
επίσκεψη του Κυρ. Μητσοτάκη στο νησί, ο υφυ

πουργός Προστασίας του Πολίτη, Λευτέρης Οι
κονόμου, υπενθύμισε αρχικά ότι τα περιοριστι
κά μέτρα δεν ισχύουν για μέλη της κυβέρνησης, 
της Βουλής και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και 
πρόσθεσε χαρακτηριστικά ότι «δεν υφίστατο 
σε ισχύ διάταξη που να απαγορεύει ρητά ή να 
ρυθμίζει ειδικότερα το ζήτημα των επισκέψεων 
σε οικίες»!

Αρνήθηκε μάλιστα να δώσει στοιχεία για το 
πόσοι ακριβώς συνόδευαν τον πρωθυπουργό 
ή για το μέγεθος της φρουράς του, λέγοντας 
ότι είναι «διαβαθμισμένο και μη ανακοινώσιμο 
υλικό».

Το ζήτημα δεν άφησε ασχολίαστο στην ομι
λία του ο Αλέξης Τσίπρας, αναφέροντας ότι ο κ. 
Οικονόμου λέει ψέματα ότι δεν υπήρχε σχετική

διάταξη, την οποία άλλωστε ο πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε στα πρακτικά. «Ζητάτε τώρα 
να πηγαίνει ο αστυνομικός δίπλα στον πολίτη 
να τον ρωτά αν λέει αλήθεια, όταν ο υφυπουρ
γός απαντά με ψέματα στην πιο καραμπινάτη 
παραβίαση περιοριστικών μέτρων σε ζωντανή 
σύνδεση που την έκανε ο πρωθυπουργός; Δεν 
ντρεπόμαστε λιγάκι;», αναρωτήθηκε.
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ΑΠΟΤΥΧΗΜΕΝΟ LOCKDOWN» ΣΕ ΟΛΗ ΤΗΝ ΕΥΡΩΠΗ

ζιων» στελεχών και οικείων τους 
στην Αθήνα, τη Θεσσαλονίκη και 
άλλες περιοχές της χώρας. «Μην 
έχετε την εντύπωση πως αυτά ο 
κόσμος δεν τα βλέπει, σας παρα
κολουθεί. Είναι άλλο να αποτύχει 
κανείς γιατί δεν μπορεί, άλλο να 
κάνει λάθη στην προσπάθεια και 
άλλο να επιδεικνύει ανηθικό- 
τητα, και γι’ αυτό θα κριθείτε...», 
κατέληξε.

Την κυβερνητική τοποθέτηση 
απέναντι στον αρχηγό της αξιω
ματικής αντιπολίτευσης έκανε ο 
υπουργός Ανάπτυξης και Επεν
δύσεων με αυτόματη μετακύλιση 
της αντιπαράθεσης στην υπόθε
ση Κουφοντίνα.

Πλιάτσικο
Χωρίς να απαντήσει επί της 

ουσίας στην κριτική του κ. Τσί- 
πρα για το κυβερνητικό «πλιά
τσικο», για τις καταγγελίες για τη 
γ.γ. Αντιεγκληματικής Πολιτικής 
ή τους εμβολιασμούς των στελε
χών της Ν.Δ., ο Αδωνις Γεωργιά- 
δης επανέλαβε τις πρωθυπουργι- 
κές δηλώσεις πως «όλα θα πάνε 
καλά», ότι «βρισκόμαστε ένα βήμα 
από το τέλος του εφιάλτη» και ότι 
«η Ελλάδα στέκεται όρθια και 
καλύτερα από τις άλλες χώρες» 
και επέμεινε πως οι εκλογές θα 
γίνουν «τον Ιούλιο του ‘23». Σχετι
κά με το νομοσχέδιο δήλωσε πως 
θα σκεφτεί να αποσύρει την τρο
πολογία για τις κατεδαφίσεις «εάν 
ο ΣΥΡΙΖΑ ζητήσει να πάνε αύριο 
οι μπουλντόζες» (καταλογίζο
ντας «υποκρισία» στην πτέρυγα), 
ενώ στην εξέλιξη της συζήτησης 
επανέλαβε τη σχετική αναφορά 
στη Σ. Νικολάου που μεσολάβη
σε, από τον Γιάννη Βρούτση, «αν 
έχετε στοιχεία να τα πάτε στον 
εισαγγελέα».

«Επειδή ο κ. Τσίπρας δεν μπο
ρούσε να μιλήσει για τον Κου
φοντίνα, λέξη δεν βγήκε από τα 
άλαλα χείλη του, χτύπησε την κ. 
Νικολάου γιατί έχει καταλάβει 
τη ζημιά που έχει υποστεί ο ΣΥ- 
ΡΙΖΑ από την υποστήριξη ενός 
καταδικασθέντος τρομοκράτη», 
δήλωσε ο κ. Γεωργιάδης. «Αλλά 
το πικρό ποτήρι θα το πιει μέχρι 
τέλους, γιατί η ελληνική κοινω
νία καταλαβαίνει τι ρόλο παίζουν 
αυτοί που κατεβαίνουν και διαδη
λώνουν υπέρ του Κουφοντίνα...», 
πρόσθεσε.

«Σ’ αυτή την παγίδα δεν πρό
κειται να πέσει ούτε ο πρόεδρος 
ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε κανείς», 
ανταπάντησε ο τέως πρόεδρος 
της Βουλής Νίκος Βούτσης. 
«Εσείς θα βγάλετε το φίδι από την 
τρύπα ενώπιον του νόμου και της 
ελληνικής κοινωνίας», είπε.

Πυρ ομαδόν για τη διαχείριση ins υγειονομία xpions

Γεννήματα: Ομολογία anoujxias τα νέα μέτρα
ΔΡΙΜΕΙΑ ΚΡΙΤΙΚΗ στην κυβέρνηση για τη διαχείριση της υγει
ονομικής κρίσης άσκησε η Φώφη Γεννηματά, τονίζοντας ότι 
«εξαντλήσατε την υπομονή των πολιτών και την αντοχή της 
οικονομίας». Απαντώντας στον Κυριάκο Μπτσοτάκη, η πρόεδρος 
του Κινήματος Αλλαγής υπογράμμισε ότι από τους ένα εκατ. 
εμβολιασμούς μόλις 339.000 αφορούν και τη δεύτερη δόση, 
ενώ παράλληλα ζήτησε προτεραιότητα για τις ευπαθείς ομάδες.

Επέκρινε τους «γαλάζιους» εμβολιασμούς «ημετέρων» σε 
Ρόδο, Καλλιθέα και Θεσσαλονίκη, μιλώντας για «αντίληψη του

κράτους-λάφυρου που προωθεί το Μαξίμου και τα κακά πα
ραδείγματα της Πάρνηθας και της Ικαρίας που έδωσε ο ίδιος 
ο πρωθυπουργός». Η κ. Γεννηματά χαρακτήρισε τα νέα περι
οριστικά μέτρα πρόχειρα και ομολογία αποτυχίας και επέμεινε 
στην ενίσχυση του ΕΣΎ και την επίταξη των ΜΕΘ των ιδιωτικών 
κλινικών. Καταψηφίζοντας το νομοσχέδιο για τις δημόσιες συμ
βάσεις, επισήμανε ότι «δεν είμαστε εναντίον της συμμετοχής 
του ιδιωτικού τομέα. Είναι άλλο πράγμα όμως ο ελεγχόμενος 
να επιλέγει τον ελεγκτή του».

Κουτσούμικκ: ΜΕΘ υπάρχουν στα ιδιωτικά νοσοκομεία
ΝΑ ΕΠΙΤΑΞΕΙ ΤΑ ιδιωτικά νοσοκομεία και 
να σταματήσει να «αφήνει ανενόχλητους 
τους μεγαλοεπιχειρηματίες της Υγείας» 
κάλεσε την κυβέρνηση ο γενικός γραμ
ματέας του ΚΚΕ.

Σχολιάζοντας τα νέα μέτρα, ο Δημή- 
τρης Κουτσούμπας τόνισε μεταξύ άλλων

ότι «κανένα λοκντάουν πάνω στο λοκντά- 
ουν δεν πρόκειται να αντικαταστήσει τα 
αναγκαία μέτρα προστασίας στους χώ
ρους δουλειάς, στα μέσα μεταφοράς κ.α., 
ούτε να γεννήσει επιπλέον νοσοκομεια
κές κλίνες, κλίνες ΜΕΘ και υγειονομικό 
προσωπικό. Ξέρετε καλά πως νοσοκομει

ακές κλίνες, κλίνες ΜΕΘ υπάρχουν και 
βρίσκονται στον ιδιωτικό τομέα υγείας», 
υπογράμμισε. Αναφερόμενος στο νομο
σχέδιο, τόνισε ότι «ουσιαστικά πρόκειται 
για μια ιδιωτικοποίηση λειτουργιών του 
κράτους» με δράση μεγάλων επιχειρήσε
ων σε βάρος των μικρότερων.

Βαρουφάκικ: Χτίζετε ένα κράιοδ-τρομοκράτη
ΜΕ ΒΑΡΙΕΣ ΚΟΥΒΕΝΤΕΣ επιτέθηκε στην κυβέρνηση ο γραμ
ματέας του ΜέΡΑ25, κάνοντας λόγο για «εκπροσώπους κρατι
κοδίαιτων πλιατσικολόγων», με αφορμή το νομοσχέδιο για τις 
δημόσιες συμβάσεις.

Ο Γιάνης Βαρουφάκης κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι χτίζει 
ένα «κράτος-τρομοκράτη, αυταρχικό και αρπακτικό» και πρό
σθεσε χαρακτηριστικά: «Είστε τόσο νεοφιλελεύθεροι όσο σοσι
αλιστικό είναι το ΠΑΣΟΚ και όσο ριζοσπαστική Αριστερά είναι ο

ΣΥΡΙΖΑ» γιατί «ένας νεοφιλελεύθερος δεν θέλει το κράτος και οι 
φορολογούμενοι να φορτώνονται τις ζημιές των ιδιωτών», όπως 
π.χ. με τις τράπεζες. Αναφερόμενος στην υπόθεση Κουφοντίνα 
και τη στάση της κυβέρνησης, ο κ. Βαρουφάκης σημείωσε ότι 
«χωρίς αιδώ πασχίζετε να διαιρέσετε τον λαό μεταξύ εχθρών 
και υποστηρικτών του Κουφοντίνα. Το κράτος δεν έχει βεντέτες, 
δεν σκοτώνει, δεν εκδικείται. Θέλετε νεκρό απεργίας πείνας γιατί 
επιδιώκετε μολότοφ στους δρόμους».

Βελόπουλοδ: Να προμηθευτούμε το ρωσικό εμβόλιο
ΒΟΛΕΣ ΣΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ για τη δι
αχείριση της πανδημίας και τις οικονο
μικές της επιπτώσεις εξαπέλυσε ο Κυ
ριάκος Βελόπουλος. Ζήτησε διαγραφή 
όλων των χρεών που έγιναν επί παν

δημίας, άνοιγμα της εστίασης και των 
τουριστικών καταλυμάτων, να επιτραπεί 
η μετακίνηση από νομό σε νομό με rapid 
test, ενώ κάλεσε εκ νέου την κυβέρνη
ση να προμηθευτεί το ρωσικό εμβόλιο

για τον κορονοϊό. Οσο για την υπόθεση 
Κουφοντίνα, ο πρόεδρος της Ελληνικής 
Λύσης σημείωσε ότι «τα ισόβια είναι ισό
βια και εκπτώσεις στα ισόβια δεν μπο
ρούν να γίνονται».

θ. Apixoas: Αναλαμβάνω την ευθύνη 
για την ασάφεια των δηλώσεων μου

ΕΙΗΓΗΣΕΙΣ ΚΑΙ ΑΠΟ τη βήμα της Βουλής για 
τις ατυχείς δηλώσεις του ότι «κανείς δεν έχει 
τρομοκρατηθεί από τη “17 Νοέμβρη”» έδωσε ο 
βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ Θοδωρής Δρίτσας, μετά 
τον σάλο που προκλήθηκε.

Κάνοντας λόγο για «ανθρωποφάγα πραγμα
τικότητα» και αδυσώπητο πολιτικό ανταγωνι
σμό, ο κ. Δρίτσας παραδέχτηκε την «ασάφεια» 
όσων διατύπωσε. «Αναλαμβάνω την ευθύνη, 
ήμουν παραπάνω χαλαρός απ’ ό,τι έπρεπε, δεν 
φρόντισα ο λόγος μου να είναι απολύτως σα
φής και να μην υπάρχουν δεύτερες ερμηνείες», 
είπε χαρακτηριστικά.

Ο ίδιος δήλωσε ότι σέβεται απόλυτα την 
Ντόρα Μπακογιάννη και όσα έχει βιώσει, ξε
καθαρίζοντας ότι δεν θα αντιδικήσει μαζί της, 
μετά το πρωτοσέλιδο άρθρο της στα «Νέα» με 
τίτλο «Σας κατηγορώ κ. Δρίτσα».

Οπως είπε ο βουλευτής, υπενθυμίζοντας ότι

«Η άτακτη υποχώρηση και η στροφή 
του ΣΥΡΙΖΑ είναι νίκη της 

δημοκρατίας», σχολίασε ο Αδωνις 
Γεωργιάδης για την υπόθεση Κουφοντίνα

έδωσε οκτώ συνεντεύξεις τις τελευταίες δύο 
ημέρες αλλά αγνοήθηκαν, τη φράση «κανείς 
δεν έχει τρομοκρατηθεί από τη “17 Νοέμβρη”» 
τπ μετέφρασαν ότι «η 17Ν δεν τρομοκράτησε 
κανέναν». «Εννοούσα ότι δεν πέρασε η τρο
μοκρατία στην Ελλάδα, στην Ιταλία πέρασε, 
έφτασε στα όρια του εμφυλίου», τονίζοντας ότι

τιμά την ανθρώπινη ζωή και «ούτε διανοείται 
να προσβάλλει τους νεκρούς» της τρομοκρα
τικής οργάνωσης, επειδή είχε αναφέρει ότι οι 
περισσότεροι προέρχονται από τη Δεξιά.

Απαντώντας, ο Αδωνις Γεωργιάδης τον χα
ρακτήρισε «αξιοπρεπή» και πρόσθεσε ότι για 
την υπόθεση Κουφοντίνα «η άτακτη υποχώρη
ση και η στροφή του ΣΥΡΙΖΑ είναι νίκη της δη
μοκρατίας». Πρόσθεσε ακόμη ότι «θα επικρατή
σει το κράτος δικαίου και όχι το καπρίτσιο ενός 
κακομαθημένου τρομοκράτη», με τον Κλέωνα 
Γρηγοριάδη (ΜέΡΑ25) να τον κατηγορεί ότι «η 
κυβέρνησή σας δολοφονεί» τον Κουφοντίνα.
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ΠΟΕΔΗΝ: "Ασθενής με κορωνοϊό 
πέθανε διασωληνωμένος εκτός ΜΕΘ"

Η
 Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργαζο

μένων Δημόσιων Νοσοκομείων 
(ΠΟΕΔΗΝ) καταγγέλλει πως δια- 

σωληνωμένη ασθενής με κορωνοϊό πέ
θανε εκτός Μονάδας Εντατικής Θεραπεί
ας στο "Ασκληπιείο".
Όπως αναφέρει ο πρόεδρος της Ομο
σπονδίας Μιχάλης Γιαννάκος, οι κλίνες 
ΜΕΘ του νοσοκομείου είναι καλυμμέ
νες και η διακομιδή ασθενών είναι αδύ
νατη λόγω της βαρύτητας της κατά
στασής της.
"Οι ΜΕΘ είναι σχεδόν γεμάτες, ενώ ετοι
μάζονται προσωρινές ΜΕΘ στην Αττική, 
που στη Θεσσαλονίκη αντίστοιχες οι για
τροί τις χαρακτήριζαν ο "Θεός να τις κά
νει ΜΕΘ"", τονίζει προσθέτοντας πως τα 
νοσοκομεία βρίσκονται σε "πόλεμο" χω
ρίς προετοιμασία.
Αναφερόμενος στο σχέδιο "εκτάκτου 
ανάγκης" που ανακοίνωσε ο υπουρ
γός Υγείας για το ΕΣΥ, σημειώνει πως 
"τα νοσοκομεία Σισμανόγλειο και Τζά- 
νειο μετατρέπονται σε νοσοκομεία 
κορωνοϊού" αν και "οι εργαζόμενοι 
δεν το ξέρουν.

“Ίσως χρειαστούν ακόμη 
και τρεις εβδομάδες lockdown" 

Πρώτη ημέρα, χθες για τα νέα αυστη
ρότερα μέτρα που επέβαλε η κυβέρ
νηση και όπως εκτιμά ο καθηγητής ε
πιδημιολογίας στο ΕΚΠΑ και μέλος 
της Επιτροπής κ. Δημήτρης Παρα
σκευής, "πολύ πιθανό θα χρειαστεί να 
είμαστε σε αυτό το καθεστώς του ή
πιου απαγορευτικού για τουλάχιστον 
τρεις εβδομάδες".
"Θα μπορούμε να μετράμε αντίστροφα 
από τη στιγμή που θα βεβαιωθούμε ότι 
τα μέτρα είναι αποτελεσματικά" ανέφερε 
αρχικά ο κ. Παρασκευής ερωτηθείς αν εί

ναι ρεαλιστικό να μιλάμε για άρση του 
lockdown στις 16 Μαρτίου.
"Πολλές περιφερειακές ενότητες ανά 
την επικράτεια μπήκαν σε επίπεδο αυ
ξημένου κινδύνου είτε στο κόκκινο, εί
τε στο βαθύ κόκκινο. Στην Αττική βέ
βαια δεν έχουμε δει σημαντική βελτίω
ση. Αν τα μέτρα αυτά είναι αποτελε
σματικά μπορούμε να πούμε ότι από 
τις 15 - 16 Μαρτίου και μετά, η κατά
σταση θα βελτιωθεί, αλλά αυτό δεν εί
ναι βέβαιο, εξαρτάται από τη στάση ό
λων μας και τα μέτρα θα είναι αποτε
λεσματικά" τόνισε.
"Σίγουρα η πίεση στο σύστημα υγείας 
για τουλάχιστον 15 μέρες θα είναι αυξη
μένη και ακόμα και αν δούμε την σταθε
ροποίηση ή τη μείωση στον αριθμό των 
κρουσμάτων. Η πίεση θα συνεχίζει να υ- 
φίσταται. Το ευχάριστο είναι ότι ο ρυθ
μός που αυξάνεται την πίεση δεν είναι ί
διος όπως συνέβαινε στο δεύτερο κύμα" 
πρόσθεσε αναφορικά στην πίεση στο Ε
θνικό Σύστημα Υγείας.
Τα μεταλλαγμένα στελέχη πραγματικά 
είναι αυτά που κάνουν τη διαφορά στο 
τρίτο κύμα, όπως υπογράμμισε.
"Αν δεν είχαμε τα μεταλλαγμένα στελέ
χη ενδεχομένως να μην είχαμε αυτήν 
την έξαρση που παρατηρήθηκε το 
2021. Θεωρώ πολύ πιθανό ότι θα χρεια
στεί να είμαστε σε αυτά το καθεστώς 
του ήπιου απαγορευτικού για τουλάχι
στον τρεις εβδομάδες" σημείωσε. 
Ερωτηθείς τέλος για το αν το παρόν εί
ναι το τελευταίο lockdown, ανέφερε ότι 
κατά πάσα πιθανότητα είναι η τελευταία 
φορά "δεδομένο όμως ότι θα καταφέ
ρουμε να έχουμε μείωση στον αριθμό 
των κρουσμάτων και δεδομένου ότι οι 
εμβολιασμοί αυξάνονται".



36;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Μαύρη τρύπα» η παραγωγή εμβολίων
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

754.47 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΝΑΤΑΡΑΞΕΙΣ ΚΑΙ ΚΟΝΤΡΕΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΑΘΥΣΤΕΡΗΣΗ ΤΩΝ ΠΑΡΑΔΟΣΕΩΝ ΕΝΩ ΑΥΞΑΝΟΝΤΑΙ ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ

«Μαύρη τρύπα» η παραγωγή εμβολίων
Ο

 εφησυχασμός είναι εχθρός 
στη μάχη κατά του κορονοϊ- 
ού, καθώς, παρά τα αυστηρά 

περιοριστικά μέτρα που είναι σε ισχύ 
στις περισσότερες χώρες της Ευρώ
πης, καταγράφεται νέα αναζωπύρω
ση, όπως ενημερώνει ο Παγκόσμιος 
Οργανισμός Υγείας. Η Ανατολική και η 
Κεντρική Ευρώπη σημειώνουν αύξηση 
κρουσμάτων και θανάτων, προειδοποι
εί ο ΠΟΥ, ενώ στο κόκκινο βρίσκονται 
χώρες της Δυτικής Ευρώπης που είναι 
ήδη επιβαρυμένες.

Οι καθυστερήσεις των παραδόσε
ων εμβολίων, εν μέσω της ταχύτατης 
εξάπλωσης των μεταλλάξεων, προκα- 
λούν αναστάτωση στο εμβολιαστικό 
πρόγραμμα. Το πρακτορείο Reuters, 
επικαλούμενο πηγές που γνωρίζουν το 
θέμα, μετέδωσε χθες πως η Κομισιόν 
εμπόδισε την εξαγωγή εμβολίων της 
AstraZeneca που παρασκευάστηκαν 
στην Ιταλία και προορίζονταν για την 
Αυστραλία, καθώς η εταιρία δεν έχει 
υλοποιήσει τις δεσμεύσεις της για πα
ράδοση εμβολίων στην Ε.Ε. Την περα
σμένη εβδομάδα, η σουηδο-βρετανική 
εταιρία ανακοίνωσε πως προσπαθεί 
να παραδώσει 40 εκατομμύρια δόσεις 
του εμβολίου της στην Ε.Ε. μέχρι τέλος 
Μαρτίου, λιγότερες από τις μισές από 
όσες είχε δεσμευτεί.

□
 ΑΘΗΝΑ ΣΟΥΤΖΟΥ

asoutzou@e-typos.com

Ο εκνευρισμός των κυβερνήσεων 
για τις καθυστερήσεις είναι έκδηλος 
πλέον, και κάποιες χώρες αναζητούν 
λύσεις εκτός Ενωσης. Η Γαλλία επέ- 
κρινε το σχέδιο συμμαχίας της Δανίας 
και της Αυστρίας με το Ισραήλ όσον 
αφορά την ανάπτυξη εμβολίων δεύτε
ρης γενιάς κατά της Covid-19, σημει
ώνοντας πως «το ευρωπαϊκό πλαίσιο 
παραμένει το πλέον κατάλληλο για 
να εγγυηθεί την αλληλεγγύη στους 
κόλπους της Ε.Ε.»

Καμπανάκι κινδύνου
Ο Χανς Κλούγκε, επικεφαλής του 
Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας για 
την Ευρώπη, τονίζει πως «οι Ευρω
παίοι οφείλουν να επιστρέφουν στα 
βασικά για να παλέψουν απέναντι 
στον ιό και τα παραλλαγμένα στελέχη 
του, χρησιμοποιώντας τα διαθέσιμα 
εργαλεία και επιταχύνοντας τους εμ
βολιασμούς». Επί του παρόντος στη 
«γηραιό ήπειρο» χορηγούνται τρία 
εμβόλια -αυτά των Pfizer/BioNTech, 
Moderna, AstraZeneca- ενώ εξετά
ζεται και η έγκριση του εμβολίου μίας 
δόσης της Johnson & Johnson που 
έχει ήδη εγκριθεί στις ΗΠΑ.

Αναθεωρώντας προηγούμενη αξι
ολόγηση, οι υγειονομικές αρχές της 
Γερμανίας και της Σουηδίας έδωσαν 
το «πράσινο φως» για τη χορήγηση 
του εμβολίου της AstraZeneca στους 
άνω των 65 ετών. Η Ιταλία στην αρχή 
της εβδομάδας ενέκρινε τη χρήση του 
στους ανθρώπους μεγαλύτερης ηλι
κίας, ακολουθώντας τις οδηγίες της 
Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας Φαρμάκων, 
που ενέκρινε το σκεύασμα για όλες τις 
ηλικιακές ομάδες. Σε μια προσπάθεια 
να επιταχυνθεί η διαδικασία εμβολι
σμών και βάσει των τελευταίων ερευ
νών, η Ιταλία και η Γερμανία ανακοί
νωσαν πως όσοι έχουν νοσήσει με την 
Covid-19 θα λαμβάνουν μόνο μία δόση 
του εμβολίου από όλα τα εγκεκριμένα 
σκευάσματα.

Σύγχυση εν τω μεταξύ επικρατεί για

ΤΟ ΤΟΠΙΟ ΣΤΗΝ Ε.Ε.

Νέα διαμάχη ins Κομισιόν 
με ιην AstraZeneca, 
αναχαράξει από τη 
συμφωνία Aavias, 

Aucrcpias, Ισραήλ και πιθανή 
έγκριση του ρωσικού 
εμβολίου «Sputnik-V»

την πιθανή έγκριση του ρωσικού εμ
βολίου «Sputnik-V» στην Ε.Ε., την ώρα 
που η Ουγγαρία χορηγεί το συγκεκρι
μένο σκεύασμα κι άλλες χώρες βρίσκο
νται σε συνομιλίες με τη Μόσχα.

Η Κομισιόν ανακοίνωσε χθες πως 
αυτή τη στιγμή δεν διεξάγονται συνο
μιλίες για την ένταξη «Sputnik-V» στο 
«χαρτοφυλάκιο» των εμβολίων. Νωρί
τερα, η Ευρωπαϊκή Υπηρεσία Φαρμά
κων (ΕΜΑ) ανακοίνωσε πως ξεκίνησε 
την αξιολόγηση του «Sputnik-V», που 
φαίνεται ότι είναι κατά 91,6% αποτελε
σματικό, με στόχο την πιθανή έγκριση 
για χρήση στην Ε.Ε. Η Ρωσία είχε ανα
φέρει πως αναμένει την έγκριση του 
εμβολίου από πολλές ευρωπαϊκές χώ
ρες, με τη Μόσχα να τονίζει πως μπορεί 
να παρέχει εμβόλια για 50 εκατομμύρια 
Ευρωπαίους αρχής γενομένης από τον 
Ιούνιο.

Καλύτερη ανοσία
Περισσότερα στοιχεία για το «προφίλ» 
των μεταλλάξεων αντλούν οι επιστή
μονες από τις έρευνες που διεξάγουν. 
Προκαταρκτική μελέτη που πραγματο
ποιήθηκε στη Νότια Αφρική δείχνει ότι 
όσοι έχουν μολυνθεί από τη νοτιοαφρι- 
κανική μετάλλαξη του νέου κορονοϊού 
έχουν καλύτερη ανοσία απέναντι στις 
άλλες μεταλλάξεις. Τα αποτελέσμα

τα της επιστημονικής κοινότητας δεν 
έχουν επικυρωθεί ακόμη, ωστόσο οι 
ειδικοί ελπίζουν ότι ένα εμβόλιο που θα 
βασίζεται σε αυτή την παραλλαγή θα 
μπορεί να προστατεύσει από τις μελ
λοντικές μεταλλάξεις του Sars-CoV-2. 
Τα εμβόλια που έχουν εγκριθεί στη 
Δύση παρουσιάζουν μειωμένη απο- 
τελεσματικότητα έναντι της συγκεκρι
μένης μετάλλαξης που προς το παρόν 
εξαπλώνεται κυρίως στην Αφρική και 
είναι περισσότερο μεταδοτική από το 
αρχικό στέλεχος.

Βραζιλία
Εν τω μεταξύ, στη Βραζιλία εξάλλου, 
όπου η νέα παραλλαγή του ιού θε
ρίζει τον πληθυσμό -καταγράφοντας 
περίπου 1.800 θανάτους την ημέρα- 
επιφανείς επιστήμονες έστειλαν επι
στολή στην ομοσπονδιακή κυβέρνηση 
ζητώντας 14ήμερο ολικό λοκντάουν. Το 
«Παρατηρητήριο Covid-19» προειδο
ποίησε την κυβέρνηση Μπολσονάρου 
ότι αν δεν ληφθούν άμεσα μέτρα, θα 
επικρατήσει παντού η παραλλαγή που 
εντοπίστηκε στο Μανάους και η χώρα 
θα θρηνήσει πολλά θύματα. Ηδη, ο 
κυβερνήτης του Ρίο επέβαλε τοπική 
απαγόρευση κυκλοφορίας, προκειμέ- 
νου να σταματήσει η διασπορά του 
νέου στελέχους κορονοϊού. ■

Ο Χανς Κλούγκε, επικεφαλής του 
ΠΟΥ για την Ευρώπη, τονίζει πως οι 
Ευρωπαίοι οφείλουν να επιστρέφουν 
στα βασικά για να παλέψουν απέναντι 
στον ιό και τις μεταλλάξεις και να 
επιταχύνουν τους εμβολιασμούς.
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1  Ανεμβολίαστοι οι µισοί υγειονομικοί
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

217.58 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► ΣΕ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΚΑΙ ΔΟΜΕΣ

Ανεμβολίαστοι οι μισοί υγειονομικοί
Η «ΠΛΗΓΗ» από ανεμβολίαστους υγειονο
μικούς νοσηλευτικών ιδρυμάτων ή προσω
πικό κλειστών δομών και οίκων ευγηρίας 
στοιχίζει σε εστίες επιδημικής έξαρσης που 
«σκάνε» σε υγειονομικούς χώρους, κάποιες 
από τις οποίες έχουν ως αποτέλεσμα νο
σηλείες ή και διασωληνώσεις τη στιγμή 
που το Σύστημα Υγείας πιέζεται σοβαρά. 
Τα χαμηλά ποσοστά εμβολιασμένων υγει
ονομικών είναι γεγονός σε αρκετές δομές. 
Στην περίπτωση γηροκομείου στην Ηλεία, 
μάλιστα, π άρνηση εμβολιασμού δύο εργα
ζομένων οδήγησε στην απόλυσή τους.

Δύο απολύσεις
Με στόχο να προστατεύσει την υγεία των 
ηλικιωμένων που φιλοξενούνται στο Γη
ροκομείο της I. Μ. Ηλείας στη Γαστούνπ, 
καθώς και των εργαζομένων στο ίδρυμα, 
ο μητροπολίτης Γερμανός απέλυσε δύο ερ
γαζομένους που αρνήθηκαν πεισματικά και 
δίχως λόγο να εμβολιαστούν. Αυτά ανέφε
ρε ο ίδιος σε δηλώσεις του στην εφημερίδα 
«Πατρίς».

«Πήγα από τους πρώτους με ραντεβού 
στο νοσοκομείο του Πύργου χωρίς τυ
μπανοκρουσίες και εμβολιάστηκα. Είμαι 
89 ετών και έχω κάνει και τις δύο δό
σεις. Πρέπει να επαινέσω το διοικητή του 
νοσοκομείου γιατί στον Πύργο υπάρχει 
ένα εμβολιαστικό κέντρο που λειτουργεί 
άψογα», δήλωσε. Σύμφωνα με τον ίδιο, 
δόθηκε ένα περιθώριο 1 5 ημερών μέσω 
άδειας στους δύο εργαζομένους είτε για 
να εμβολιαστούν είτε για να προσκομίσουν 
ιατρική βεβαίωση πως δεν ενδείκνυται ο

εμβολιασμός γι’ αυτούς. Τίποτα από τα δύο 
δεν συνέβη.

1 7 κρούσματα
Η άρνηση εμβολιασμού δεν συναντάται 
μόνο στην επαρχία ή σε οίκους ευγηρίας 
και κλειστές δομές. Ακόμη και σε μεγάλα 
νοσοκομεία της Αττικής, το ποσοστό της 
εμβολιαστικής κάλυψης ειδικά σε νοση
λευτικό και λοιπό προσωπικό είναι χαμηλό. 
Οπως είναι σε θέση να γνωρίζει ο «Ε.Τ.» 
στο Ευγενίδειο Θεραπευτήριο έχουν κα
ταγράφει 17 κρούσματα σε προσωπικό, 
ενώ τουλάχιστον ένας ασθενής κόλλησε 
και χρειάστηκε νοσηλεία σε Εντατική. Σύμ
φωνα με τις πληροφορίες, το ποσοστό εμ
βολιασμού του νοσηλευτικού προσωπικού 
του θεραπευτηρίου είναι σχεδόν μηδενικό. 
Αυτό έχει ως αποτέλεσμα κίνδυνο ευρείας 
διασποράς καθώς το νοσοκομείο διαθέτει 
πανεπιστημιακές κλινικές, που σημαίνει ότι 
οι γιατροί βλέπουν και αλλού ασθενείς και 
μπαινοβγαίνουν.

Το ποσοστό εμβολιαστικής κάλυψης των 
υγειονομικών στο δημόσιο Σύστημα Υγείας 
ανέρχεται, όπως προκύπτει από πληροφο
ρίες, σε 50%. Σε ό,τι αφορά στο ιατρικό 
προσωπικό, το ποσοστό είναι αρκετά με
γαλύτερο. Πλέον υπάρχει υγειονομικό προ
σωπικό που επιθυμεί τον εμβολιασμό του, 
παρότι τον Ιανουάριο αρνούνταν. Σύμφωνα 
με πληροφορίες, υπάρχει λίστα αναμονής 
100 ατόμων σε νοσηλευτικό ίδρυμα που 
αναμένουν να εμβολιαστούν από αδιάθετες 
δόσεις.

Μ.-Ν. Γ.
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1  Χορήγηση εμβολίου της AstraZeneca και στους άνω
των 65

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

430.82 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• AstraZeneca: Την απαγόρευ
ση της εξαγωγής 250.000 δόσεων 
του εμβολίου της AstraZeneoa προς 
την Αυστραλία αποφάσισε η Ιταλία, 
κάνοντας χρήση για πρώτη φορά της 
σχετικής δυνατότητας που παρέχει 
ο μηχανισμός διαφάνειας εξαγωγών 
της Ε.Ε. Ιελ. 9
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1  Χορήγηση εμβολίου της AstraZeneca και στους άνω των 65
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2021

Χορήγηση εμβολίου 
της AstraZeneca 
και στους άνω των 65
Ανησυχία εξέφρασε χθεε ο Παγκό- 
σμιοε Οργανισμόε ΥΥεϊαε (ΠΟΥ) 
για τη ραγδαία αύξηση των κρου
σμάτων κορωνοϊού σε κεντρική, 
ανατολική Ευρώπη και σε πολλά 
κράτη ms δυτικήε, μία έξαρση 
που πιθανώε να οφείλεται και 
στα υπερμεταδοτικά μεταλλαγ
μένα στελέχη.

Την ίδια στιγμή, σταδιακή 
μεταστροφή καταγράφεται στη 
στάση των ευρωπαϊκών υγειονο
μικών φορέων έναντι του εμβο
λίου ms AstraZeneca. Ολο και 
περισσότερα κράτη δίνουν πλέ
ον το πράσινο cpcos στη χορήγη
σή του, άνευ ηλικιακών περιο
ρισμών.

Η Σουηδία x0es επέτρεψε τη 
χορήγηση του εμβολίου και σε 
άτομα μεγαλύτερα των 65 ετών. 
Η Σάρα Mnicpops, αξιωματού- 
xos του υγειονομικού φορέα ms 
xcbpas, εξήγησε ότι η απόφαση 
ελήφθη επειδή μελέτε3 από τη 
Βρετανία δείχνουν ότι το εμβό
λιο προσφέρει «πολύ καλή προ
στασία» και στα άτομα άνω των 
65 ετών. Σε παρόμοια απόφαση 
κατέληξε και η επιτροπή εμβο
λιασμών ms Γερμανών, η οποία, 
enians, συνιστά τη χορήγηση 
του εμβολίου ms AstraZeneca 
και σε άτομα άνω των 65 ετών. 
Ο Γερμανό3 υπουργόε Υγεία5 
Γενε Σπαν επισήμανε ότι τα τε
λευταία στοιχεία υποδεικνύουν 
nois το εμβόλιο είναι ακόμα πιο 
αποτελεσματικό όταν η δεύτε
ρη δόση χορηγείται 12 εβδομά- 
6es μετά την πρώτη. Επιπλέον, 
το Βερολίνο τόνισε ότι όταν κά- 
noios έχει νοσήσει θα πρέπει να 
παρέλθουν έξι μήνεε από τη δι
άγνωση προτού εμβολιαστεί με 
την πρώτη δόση.

Στην Αγγλία, το 40% των υπε
ρηλίκων άνω των ογδόντα ετών, 
που έλαβαν την πρώτη δόση του 
εμβολίου κατά ms COVID-19, 
παραβίασε mus κανόνεε περι
ορισμού ms πάνδημέ και συ

ναντήθηκε με άτομα cktos ms 
κοινωνικήε tous φυσαλίδα3, σύμ
φωνα με την Εθνική Στατιστική 
Υπηρεσία.

Στη Γερμανία, ο επικεφαλήε 
του Ινστιτούτου Ρόμπερτ Κοχ, 
Λόταρ Βίλερ παραδέχθηκε ότι 
η παρουσία auis ΜΕΘ COVID-19 
ατόμων από μειονότητε$ είναι 
πολύ μεγάλη. Σε σχετική συζή
τησή του με ιατρούΒ φέρεται να 
δήλωσε nms παρότι οι μουσουλ
μάνοι αποτελούν το 4,8% του 
πληθυσμού ms xcopas, καταλαμ
βάνουν περισσότερο από το 50% 
των κλινών ΜΕΘ COVID-19.

Νέα έρευνα
Σε μία άλλη εξέλιξη, δημο

σίευμα ms Wall Street Journal

Πράσινο φως 
από Σουηδία 
και Γερμανία - 

Το κλιμάκιο του ΠΟΥ, 
που επισκέφθηκε 
τη Γουχάν, πρόκειται 
να αποσύρει το πρώτο 
πόρισμά του.
αναφέρει ότι το κλιμάκιο του Πα
γκόσμιου Οργανισμού Υγείαε, 
που επισκέφθηκε τη Γουχάν ms 
Kivas avarmciivras την προέλευ
ση του κορωνοϊού, πρόκειται να 
αποσύρει το πρώτο πόρισμά του, 
με το οποίο στην πραγματικότη
τα απέκλειε κάθε πιθανότητα ο 
Kopcjvolos να διέφυγε από τον 
Ινστιτούτο Ιολογία5 ms Γουχάν. 
Με ανοικτή επιστολή mus εί
κοσι επιφανείς επιστήμονες αι- 
τήθηκαν την πραγματοποίηση 
v0as έρευνας, unoampirovms 
ότι το κλιμάκιο του ΠΟΥ δεν εί
χε ελεύθερη πρόσβαση για να 
ερευνήσει κάθε πιθανή πηγή του 
κορωνοϊού.

Αξιωματούχος του υγειονομικού φορέα της Σουηδίας εξήγησε ότι η 
απόφαση ελήφθη επειδή μελέτες από τη Βρετανία δείχνουν ότι το εμβό
λιο προσφέρει «πολύ καλή προστασία» και στα άτομα άνω των 65 ετών.
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1  Κατάρρευση στα δημόσια νοσοκομεία φέρνει η
πολιτική Κικίλια

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

714.36 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κατάρρευση στα δημόσια νοσοκομεία 
φέρνει η πολιτική Κικίλια
Συνειδητή κυβερνητική επιλογή η μετατροπή του ΕΣΥ σε σύστημα μίας νόσου προκειμένου να παραμείνει 
Covid free ο ιδιωτικός τομέας

Του
ΤΑΣΟΥ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΥ

Υ
πό λειτουργική κατάρρευ
ση καταγγέλλουν ότι βρί
σκεται το νοσοκομείο της 
Νίκαιας γιατροί που πε
ριέγραφαν χθες την εφιαλτική κατά
σταση, μία ημέρα μετά τις βαρύ

γδουπες ανακοινώσεις του Βασίλη 
Κικίλια περί «ενίσχυσης» του ΕΣΥ: 
100 είναι ασθενείς νοσηλευόμενοι 
με Covid-19, ενώ έγιναν πάνω από 
100 εισαγωγές άλλων ασθενών λοι
πής νοσηρότητας στη γενική εφημε
ρία της Τετάρτης. Έχουν μετατρα
πεί σε (υποτίθεται) «πτέρυγες νοση
λείας κορωνοϊού» (με απλά «βαφτί
σια») οι χώροι της Β’ Παθολογικής, 
της Γ’ Παθολογικής και της Πνευ- 
μονολογικής Κλινικής. Το λειψό ια
τρικό και νοσηλευτικό προσωπικό 
του παθολογικού τομέα είναι εξα
ντλημένο και αποδεκατισμένο.

Σύμφωνα με την καταγγελία, 
«πολλοί ασθενείς, τόσο Covid όσο 
και non Covid, ήδη αποθεραπεύο
νται με πλήρη και αποκλειστική ευ
θύνη των κυβερνητικών αρμοδίων».

Την ίδια στιγμή, έγγραφο του διοι
κητή του Νοσοκομείου «Ευαγγελι
σμός» επιβεβαιώνει το κλείσιμο της 
Καρδιοχειρουργικής Κλινικής του 
μεγαλύτερου νοσοκομείου της χώ
ρας προκειμένου να μετατραπεί σε 
κλινική Covid, ακόμα μια εξέλιξη 
που επιβεβαιώνει ότι το μόνο σχέδιο 
«ενίσχυσης» του δημόσιου συστή
ματος Υγείας από την κυβέρνηση εί
ναι η μετατροπή του σε σύστημα 
«μίας νόσου», με τραγικές συνέπειες 
στους υπόλοιπους ασθενείς.

Όποιο περιστατικό χρήζει άμεσης 
χειρουργικής επέμβασης θα μεταφέ- 
ρεταιστο «Ωνάσειο Καρδιοχειρουρ
γικό Κέντρο». Ως αποτέλεσμα, δεν 
θα χειρουργούνται πλέον ούτε τα τα
κτικά ούτε τα επείγοντα περιστατικά.

Υγειονομικοί σημειώνουν ότι η 
διακομιδή επειγόντων περιστατικών 
από το ένα νοσοκομείο στο άλλο ελ
λοχεύει σοβαρούς κινδύνους για την 
υγεία του ασθενούς γιατί χάνεται πο
λύτιμος χρόνος. Υπενθυμίζεται ότι το 
«Ωνάσειο», που είναι Νομικό Πρό
σωπο Ιδιωτικού Δικαίου επιδοτού
μενο από το κράτος, έχει πεπερασμέ
νες δυνατότητες.

Η περίφημη συμβολή του ιδιωτι
κού τομέα, ο οποίος ακόμα και τώρα 
είναι ούτως ή άλλως Covid free, πα
ραμένει ζητούμενο, αφού το μόνο 
που ακούσαμε από τον Β. Κικίλια 
ήταν η ένταξη του «Ερρίκος Ντυ- 
νάν» στο πρόγραμμα εφημεριών του 
ΕΣΥ και όχι η μετατροπή του σε νο
σοκομείο αναφοράς Covid, όπως ζη
τούσε η αξιωματική αντιπολίτευση 
(ΑΥΓΗ, 28.2.21).

Όπως τονίζει η ΟΕΝΓΕ (3.3.21), 
οι όποιες ενέργειες της κυβέρνησης 
το τελευταίο εικοσαήμερο στην Αττι

κή είναι «εκ των ένδον», σε βάρος 
της αντιμετώπισης της λοιπής νοση
ρότητας (μετατροπή 449 απλών κλι
νών νοσηλείας non Covid ασθενών 
σε απλές κλίνες νοσηλείας Covid 
ασθενών και μετατροπή 90 κλινών 
non Covid ΜΕΘ σε Covid ΜΕΘ), 
χωρίς καμία νέα πρόσληψη υγειονο
μικού προσωπικού.

Για ακόμα μια φορά επιστρατεύε
ται και ανακυκλώνεται το ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό των χει
ρουργείων στα ΤΕΠ, στις ΜΕΘ και 
τις πτέρυγες νοσηλείας Covid.

«Ακόμα και τώρα, που το ΕΣΥ έχει 
χτυπήσει ‘κόκκινο’, η κυβέρνηση αρ- 
νείται να προχωρήσει σε επίταξη των 
ιδιωτικών νοσοκομείων αποδει- 
κνύοντας ότι ούτε έχει την πολιτική 
βούληση ούτε μπορεί να αντιμετωπί
σει το τρίτο κύμα της πανδημίας» 
σχολιάζει μεταξύ άλλων το Τμήμα 
Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική 
Συμμαχία.
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1  Ποιος θα πείσει τους υγειονομικούς να
εμβολιαστούν;

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

288.32 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΠΟΤΕΛΟΥΝ ΤΗΝ 
ΑΝΘΡΩΠΙΝΗ 

ΑΣΠΙΔΑ ΜΕΤΑΞΥ 
ΤΟΥ ΑΣΘΕΝΗ 

ΚΑΙ ΤΟΥ ΚΟΡΟΝΟΪΟΥ

Ποιος θα πείσει τους υγειονομικούς 
να εμβολιαστούν;
Η ΚΙΝΗΣΗ ίου μητροπολίτη 
Ηλείας να απολύσει δύο εργαζο
μένους του Γηροκομείου της Ιεράς 
Μητρόπολης Ηλείας επειδή αρ- 
νήθηκαν να εμβολιαστούν αξίζει 
ιδιαίτερης προσοχής. Οχι επειδή η 
απόλυση είναι η λύση, αλλά επει
δή ίσως λειτουργήσει ως ισχυρό 
μήνυμα προς τους εργαζομένους 
σε νοσοκομεία και δομές προστα
σίας ηλικιωμένων και ευπαθών 
ομάδων. Μια έσχατη υπενθύμισπ 
να πειστούν ότι καθήκον τους εί
ναι να προστατεύουν ασθενείς και 
φιλοξενούμενους και όχι να τους 
εκθέτουν σε θανάσιμο κίνδυνο. 
Οι υγειονομικοί είναι η ανθρώπι
νη ασπίδα μεταξύ των ασθενών 
και του κορονοϊού. Αν η ασπίδα 
αυτή σπάσει, τα αποτελέσματα θα 
είναι ολέθρια για τις πιο ευάλωτες 
ομάδες συμπολιτών μας.

ΤΑ ΣΧΕΤΙΚΑ χαμηλά ποσοστά 
εμβολιασμού ανάμεσα στο νοση
λευτικό και το διοικητικό προσω
πικό δεν εκπλήσσουν, καθώς αυτή 
ήταν η εικόνα και τα προηγούμενα 
χρόνια στους εμβολιασμούς για 
την εποχική γρίπη. Ωστόσο απέ
ναντι στον Covid-19, π άρνηση

ισοδυναμεί με παράγοντα υψηλό
τατου κινδύνου. Αλλωστε, αν αυ
τές οι επαγγελματικές ομάδες δεν 
δείχνουν εμπιστοσύνη στην επι
στήμη, τότε ποιος; Ομως η χώρα 
βρίσκεται σε εξαιρετικά κρίσιμο 
σημείο για να έχει την πολυτέλεια 
να αναλύσει κοινωνιολογικά το 
φαινόμενο των αρνητών στον το
μέα της Υγείας. Οφείλεται στην 
έλλειψη παντελούς γνώσης ή 
στην ημιμάθεια; Είναι μεταδοτι
κή συνωμοσιολογία ή αδιαφορία; 
Οποια και αν είναι η ερώτηση, π 
προστασία του ασθενή πρέπει να 
είναι η απάντηση.

ΔΥΣΤΥΧΩΣ, π αντίσταση μεγά
λου μέρους των υγειονομικών -με 
εξαίρεση τους γιατρούς που έχουν 
υψηλά ποσοστά εμβολιασμών- 
απέναντι στον εμβολιασμό δεν 
είναι μόνο ελληνικό πρόβλημα. 
Στην Αγγλία, για παράδειγμα, τα 
βρετανικά Μέσα κατακεραυνώ
νουν το φαινόμενο, ζητώντας επι
τακτικά να ληφθούν μέτρα. Είναι 
χαρακτηριστικό ότι στο Λονδίνο 
μόνο το 50% των εργαζομένων σε 
δομές προστασίας ηλικιωμένων 
έχει εμβολιαστεί, ενώ συνολικά,

εκτιμάται ότι το 1 /3 του προσω
πικού νοσοκομείων και δομών 
παραμένει ανεμβολίαστο. Ολοι 
αναρωτιούνται τι μπορεί να γίνει.

ΜΙΑ από τις μεγαλύτερες επι
χειρήσεις ιδιωτικής περίθαλψης 
στην Αγγλία, με περισσότερες από 
120 δομές προστασίας, ανακοί
νωσε πολιτική «no jab, no job» 
(χωρίς εμβόλιο, χωρίς δουλειά), 
θέτοντας ως προαπαιτούμενο 
στους νεοεισερχόμενους στην 
εργασία να είναι εμβολιασμένοι. 
Ενας πρώην επικεφαλής βρετα
νικού νοσοκομείου πρότεινε να 
φορούν οι υγειονομικοί ταμπελά- 
κι στο οποίο να αναγράφεται αν 
έκαναν ή όχι το εμβόλιο. Αλλοι 
υποστηρίζουν να αποσπαστούν 
οι αρνητές σε άλλες θέσεις, από 
όπου δεν θα έρχονται σε επαφή 
με ασθενείς. Ομως, τα Συστήματα 
Υγείας είναι τόσο πιεσμένα πα
ντού που αποτελεί απαγορευτι
κή πολυτέλεια να κάνεις επιλογή 
προσωπικού. Ολα αυτά δείχνουν 
ότι όλοι έχουν από μία πρόταση, 
αλλά κανένας δεν έχει τη λύση. 
Αυτή βρίσκεται στα χέρια και το 
μυαλό των υγειονομικών.
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1  Ανικανότητα στη διαχείριση της πανδημίας και
πλιάτσικο με τσουνάμι απευθείας αναθέσεων

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2301.8 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανι κανοτητα
στη διαχείριση της πανδημίας

και πλιάτσι κο
μετσουνάμι απευθείας, | τ 
αναθέσεων
Δριμύ κατηγορώ Τσίπρα κατά 
της κυβέρνησης σιη Βουλή για Υγεία, 
εμβολιασμούς σιη ζούλα γαλάζιων 
στελεχών, οικονομία και όργιο λοβιτούρας 
υπέρ ημετέρων και συμφερόντων
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1  Ανικανότητα στη διαχείριση της πανδημίας και πλιάτσικο με τσουνάμι
απευθείας αναθέσεων

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021
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Τσίπρας: Είστε και 
αποτυχημένοι και ανήθικοι
Το κοκτέιλ ιης τριπλής καταστροφής (υγεία, οικονομία, αίσθημα ασφάλειας
του πολίτη), οι μαζικοί γαλάζιοι εμβολιασμοί, οι ιδιωτικές κλινικές που η κυβέρνηση δεν τις βάζει
στη μάχη και τα φάρμακα που δεν αξιοποιούνται ήταν οι άξονες της κριτικής του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ

«Κάτι δεν 
κάνουμε καλά, 

κάτι δεν πάει 
καλά. Δεν 
μπορεί να 

συνεχίζετε 
διαρκώς να 

δίνετε 
συγχαρητήρια 

στον εαυτό σας 
και να 

αυτοεπαινείστε 
ότι τα έχετε πάει 
περίφημα, ενώ 

έχει
καταστραφεί και 
η δημόσια υγεία 

και το αίσθημα 
ασφάλειας των 
πολιτών σε ό,τι 

αφορά την 
αποτελεσματικό 

τητα του 
συστήματος 

δημόσιας 
Υγείας»

Του
ΚΩΣΤΑ ΠΟΥΛΑΚΙΔΑ

Τ
ο μαρτύριο ίου Σίσυφου 
περνά η Ελλάδα, καθώς, 
όπως είπε χθες στη Βουλή 
ο Αλέξης Τσίπρας, βρισκό
μαστε «ξανά στο σημείο μηδέν». Ο 
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ επισήμανε 

«νοοτροπία οίησης, αλαζονείας, κυ
νισμού και ανηθικότητας» στην κυ
βέρνηση, ενώ έδωσε έμφαση στην 
αναποτελεσματικότητά της. «Μια 
κρύο, μια ζέστη, μια κρύο, μια ζέστη» 
ανέφερε χαρακτηριστικά και υπεν
θύμισε ότι ο Κ. Μητσοτάκης την πε
ρασμένη εβδομάδα έδινε την αίσθη
ση ότι τελειώνουμε με το lockdown, 
ενώ σήμερα «τα νοσοκομεία στην 
Αττική είναι σε χειρότερη μοίρα απ’ 
ό,τι ήταν τα νοσοκομεία στη Θεσσα
λονίκη στα τέλη Οκτωβρίου».

«Πουθενά οτην Ευρώπη δεν 
έχουν πέντε συνεχόμενους μήνες 
lockdown, τέσσερις μήνες συνεχό
μενους κλειστά τα σχολεία και το λια
νεμπόριο και έξι συνεχόμενους μή
νες κλειστή την εστίαση» υπογράμ
μισε ο Αλ. Τσίπρας κατηγορώντας 
την κυβέρνηση ότι επί ένα χρόνο δεν 
πήρε κανένα ουσιαστικό μέτρο στή
ριξης του δημόσιου συστήματος 
Υγείας και προστασίας των πολιτών.

«Πόσο κοστίζει να γίνεται έγκαιρη 
διάγνωση και εγκαίρως οι νοσού- 
ντες συμπολίτες να έχουν τη δυνα
τότητα πρόσβασης σε ιατρικές συμ
βουλές και, εάν χρειαστεί, εγκαίρως 
να νοσηλευτούν;» αναρωτήθηκε ο 
Αλ. Τσίπρας και συνέχισε: «Τι άλλο 
πρέπει να γίνει επιτέλους για να πά
ρετε μέτρα για τον συνωστισμό στα 
μέσα μαζικής μεταφοράς, όπου κάθε 
μέρα στοιβάζονται σαν σαρδέλες οι 
πολίτες; Τι άλλο πρέπει να γίνει ώστε 
να υπάρξουν ουσιαστικά μέτρα για 
τους μεγάλους εργασιακούς χώ
ρους, που έχουν μετατραπεί σε υγει
ονομικές βόμβες; Τι άλλο έπρεπε να 
κάνουμε εμείς, να προτείνουμε, και 
τι άλλο έπρεπε να γίνει στη χώρα για 
να συνειδητοποιήσετε πόσο μεγάλη 
αξία έχει όχι μόνο να κλείνεις και να 
ανοίγεις -αυτό είναι το εύκολο- αλλά 
η ενίσχυση και η προετοιμασία του 
Εθνικού Συστήματος Υγείας, η ενί
σχυση της πρωτοβάθμιας φροντί
δας, ώστε να αποσυμφορούνται τα 
νοσοκομεία που έχουν για άλλη μία 
φορά μετατραπεί σε νοσοκομεία 
μιας νόσου;».

«Κάτι δεν κάνουμε καλά, κάτι δεν 
πάει καλά. Δεν μπορεί να συνεχίζε
τε διαρκώς να δίνετε συγχαρητήρια 
στον εαυτό σας και να αυτοεπαινεί- 
στε ότι τα έχετε πάει περίφημα, ενώ

έχει καταστραφεί και η δημόσια 
υγεία και το αίσθημα ασφάλειας των 
πολιτών σε ό,τι αφορά την αποτελε
σματικότατα του συστήματος δημό
σιας Υγείας.Έχει καταστραφεί και η 
οικονομία» τόνισε ο πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ και αναρωτήθηκε: «Τέσσε
ρις μήνες σερί με sms για τις μετακι
νήσεις, με απαγορεύσεις κυκλοφο
ρίας, με κλειστή την οικονομία, κλει
στό το λιανεμπόριο, κλειστή την 
εστίαση, κλειστά τα σχολεία, και τι 
έχουμε καταφέρει; Τα νοσοκομεία

μας να είναι στο κόκκινο για τρίτη 
συνεχόμενη φορά!».

Ανέγγιχτες οι ιδιωτικές κλινικές
«Να αγγίξετε, έστω και μία φορά, 

τους ιδιώτες, βρε παιδιά, έστω και μία 
φορά! Οι ιδιωτικές κλινικές ανέγγι- 
χτες. Covid free. Ανέγγιχτες, μην τυ
χόν και λερωθούν» είπε χαρακτηρι
στικά ο Αλ. Τσίπρας και πρότεινε ενό- 
ψει του δύσκολου εικοσαήμερου που 
ακολουθεί να κληθούν ιδιώτες για
τροί επ’ αμοιβή στο ΕΣΥ και έθεσε το

Ψέματα Οικονόμου 
για την Ικαρία
Ψέματα στη Βουλή είπε ο υφυπουργός Προστασίας του 
Πολίτη Λευτέρης Οικονόμου προκειμένου να καλύψει το 
κορωνοτσιμπούσι Μητσοτάκη στην Ικαρία. «Λέτε διαρκώς 
ψέματα για να καλύψετε αυτά που δεν καλύπτονται» τόνισε ο 
Αλέξης Τσίπρας.

Όπως δημοσίευσε χθες η ΑΥΓΗ, ο Λ. Οικονόμου ισχυρίστηκε, 
σε απάντησή του σε βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, ότι δεν υπήρχε 
διάταξη που να απαγορεύει τις επισκέψεις σε σπίτια.Όμως ο 
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε στη Βουλή το ΦΕΚ «που έχει 
ρητή αναφορά σε δημόσιες συναθροίσεις ή κοινωνικές 
εκδηλώσεις, ανεξαρτήτως χώρου, ιδιωτικού ή δημόσιου, 
εσωτερικού ή εξωτερικού».
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1  Ανικανότητα στη διαχείριση της πανδημίας και πλιάτσικο με τσουνάμι
απευθείας αναθέσεων

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

«Να αγγίξετε, έστω 
και μία φορά, τους 
ιδιώτες, βρε 
παιδιά, έστω και 
μία φορά! Οι 
ιδιωτικές κλινικές 
ανέγγιχτες. Covid 
free. Ανέγγιχτες, 
μην τυχόν και 
λερωθούν» είπε 
χαρακτηριστικά ο 
Αλ,Τσίπρας

ζήτημα του φαρμάκου. «Γιατίοιπει- 
ραματικές φαρμακευτικές αγωγές 
δεν είναι διαδεδομένες σε όλα τα νο
σοκομεία, που σώζουν συνανθρώ
πους μας, μονοκλωνικά αντισώμα
τα, πλάσματα και άλλες;» ρώτησε.

Εμβολιασμοί γαλάζιων
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ανα

φέρθηκε και στους προνομιακούς 
εμβολιασμούς γαλάζιων στελεχών 
που έχουν πάρει τη μορφή χιονο
στιβάδας (Θεσσαλονίκη, Δωδεκά
νησα, Κέρκυρα, Καλλιθέα, Παλαιό 
Φάληρο) χωρίς να έχει υπάρξει κα
μία παραίτηση. Μάλιστα αναφέρ
θηκε στην περίπτωση της Βίκυς 
Νάκου στο Κέντρο Κοινωνικής 
Πρόνοιας Μακεδονίας, που είναι 
πρόσωπο κοντά στον πρωθυπουρ
γό, και του περιφερειάρχη Νότιου 
Αιγαίου Γιώργου Χατζημάρκου 
επισημαίνοντας ότι η Ν.Δ. δεν εξέ
δωσε ούτε καν μία ανακοίνωση.

«Μη νομίζετε ότι αυτά ο ελληνι
κός λαός δεν τα παίρνει χαμπάρι» 
σχολίασε και πρόσθεσε: «Είναι 
άλλο κανείς να αποτύχει γιατί δεν 
μπόρεσε, είναι άλλο κανείς να κάνει 
λάθη στην προσπάθεια, είναι άλλο, 
όμως, να επιδεικνύει αυτού του εί
δους την ανηθικότητα. Και γι’ αυτό 
θα κριθείτε πάρα πολύ σύντομα».

Απευθείας αναθέσεις

Οι μπίζνες της κ. Νικολάου
στη ΓΓ Ανιεγκληματικής Πολιτικής
«Θα βάλειε φρένο σε αυτή την κυρία; Έχετε φάει και ία πόμολα πια!» τόνισε ο Αλέξπς Τσίπρας 
επισημαίνοντας ότι οι εταιρείες στις οποίες δόθηκαν οι απευθείας αναθέσεις από τη Σοφία Νικολάου «είτε 
ιδρύθηκαν αιφνιδίως την τελευταία στιγμή είτε δεν είχαν καμία σχέση με το συγκεκριμένο αντικείμενο»

Του
ΚΩΣΤΑ ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΗ

Τ
α πεπραγμένα της Σοφίας Νικολάου, 
που ως γενική γραμματέας Αντεγκλη- 
ματικής Πολιτικής «έχει προκαλέσει το 
κοινό περί δικαίου αίσθημα με σωρεία 
απευθείας αναθέσεων», ανέλυσε ο Αλέξης Τσί
πρας καταθέτοντας τα σχετικά στοιχεία στα πρα

κτικά της Βουλής.
«Θα βάλετε φρένο σε αυτή την κυρία; Έχετε 

φάει και τα πόμολα πια!» τόνισε ο πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ επισημαίνοντας ότι οι εταιρείες στις 
οποίες δόθηκαν οι απευθείας αναθέσεις από τη Σ. 
Νικολάου «είτε ιδρύθηκαν αιφνιδίως την τελευ
ταία στιγμή είτε δεν είχαν καμία σχέση με το συ
γκεκριμένο αντικείμενο».

Επισήμανε ακόμη ότι η Σ. Νικολάου έδωσε
500.000 ευρώ για υπηρεσίες καθαρισμού με ανά
θεση σε εταιρεία που «διαχρονικά ασχολείται με 
τη διοργάνωση συνεδρίων, αλλά όλως τυχαίως 
μια μόλις μέρα πριν από την ανάθεση καταχωρή- 
θηκε η ενασχόλησή της με τον τομέα της απολύ
μανσης στο ΓΕΜΗ».

Πρόσθεσε δε ότι η Σ. Νικολάου προχώρησε σε

αγορά μέσων ατομικής προστασίας με ανάθεση 
από εταιρεία που «συστήνεται στις 29 Μαρτίου 
του 2020, καταθέτει προσφορά στις 30 Μαρτίου 
του 2020 και αναλαμβάνει αμέσως την επόμενη 
μέρα την προμήθεια Ελληνικού Δημοσίου για
232.000 ευρώ».

Η Σ. Νικολάου έδωσε επίσης με απευθείας 
ανάθεση 300.000 ευρώ για την κάλυψη αναγκών 
των καταστημάτων κράτησης σε εταιρεία που 
εμπορεύεται τρόφιμα και ποτά, 47.000 ευρώ 
απευθείας ανάθεση προμήθειας υγειονομικού 
υλικού για τη ν κάλυψη αναγκών όλων των κατα
στημάτων κράτησης σε εταιρεία που κατασκευά
ζει αμορτισέρ αυτοκινήτων και απευθείας ανάθε
ση 229.000 ευρώ σε επιχείρηση που εμπορεύεται 
εποχικά είδη διακόσμησης σπιτιού και καρναβα- 
λικές στολές.

«Έφτιαχναν καρναβαλικές μάσκες, θα φτιάξουν 
την επόμενη μέρα και μάσκες προστασίας από τον 
κορωνοϊό» σχολίασε δηκτικά ο Αλ. Τσίπρας.

Τέλος, επισήμανε ότι η Σ. Νικολάου έδωσε
147.000 ευρώ για προμήθεια γαντιών νιτριλίου 
για τις ανάγκες των καταστημάτων κράτησης με 
τιμή μονάδας 17,5 ευρώ, ενώ την ίδια περίοδο άλ
λες υπηρεσίες του υπουργείου Προστασίας του

Πολίτη προμηθεύονταν το ίδιο ακριβώς προϊόν με 
8,85 ευρώ. «Με 8,85 ευρώ άλλες υπηρεσίες, 17,50 
ευρώ η απευθείας ανάθεση της κυρίας Νικολάου. 
Εις υγείαν των κορόιδων!» υπογράμμισε ο Αλ. 
Τσίπρας.

Στο στόχαστρο 
και ο Μηταράκης

Ο Αλ. Τσίπρας έβαλε στο στόχαστρο και τον 
Νότη Μηταράκη, καθώς το υπουργείο Μετανά
στευσης προχώρησε με διαδικασίες εξπρές σε 
ανάθεση ύψους 6,2 εκατ. ευρώ για την παροχή 
συμβουλευτικών υπηρεσιώνγια συμβάσεις κατα
σκευής δομών.

«Δηλαδή ιδιωτική εταιρεία θα συμβουλεύει 
τους ιδιώτες μετακλητούς που έχετε βάλει στο 
υπουργείο αντί μόνιμων δημοσίων υπαλλήλων 
και θα παίρνει 6,2 εκατομμύρια ευρώ για συμβου
λές» τόνισε ο Αλ. Τσίπρας θυμίζοντας παράλληλα 
κι ότι ο μετακλητός διευθυντής της Τεχνικής Υπη
ρεσίας του υπουργείου κ. Ματιάτος, που διορί
στηκε από τον Ν. Μηταράκη, ανέθεσε την κατα
σκευή εγκατάστασης προσφύγων στη Μαλακάσα, 
ύψους 4,5 εκατ. ευρώ, «χωρίς προκήρυξη και με 
τη μέθοδο της διαπραγμάτευσης».

Ο Παιούλης με απευθείας ανάθεση αγόρασε rapid tests 
σε υπερδιπλάσια πμή απ’ ό,η ο Τζπζικώστας
«Σιη Βόρειο Ελλάδα είναι πιο φτηνά τα rapid tests από ό,τι στην Περιφέρεια Αττικής; Υπάρχει 
‘σπατόσημο’, ‘αττικόσημο’ και ανεβαίνει η τιμή;» αναρωτήθηκε δηκτικά ο Αλέξης Τσίπρας

Α
πό τη σκληρή κριτική του Αλέξη Τσίπρα 
για τη σωρεία απευθείας αναθέσεων από 
γαλάζια στελέχη δεν ξέφυγε ούτε ο περι
φερειάρχης Αττικής Γιώργος Πατούλης. 
«Αν το ένα δέκατο από αυτά τα είχε κάνει άλλος πε

ριφερειάρχης, θα ήταν κρεμασμένος στα τσιγκέλια» 
σχολίασε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, επικαλούμενος 
μάλιστα αποκαλύψεις του ΣΚΑΪ για τα πεπραγμέ
να του Γ. Πατούλη που προμηθεύτηκε rapid tests 
για τον κορωνοϊό συνολικού προϋπολογισμού 1 
εκατ. ευρώ, σε υπερδιπλάσιο κόστος από την τιμή 
που υπάρχει στην αγορά.

Ο Αλ. Τσίπρας κατέθεσε στα πρακτικά της Βουλής 
τις σχετικές συμβάσεις που «αποδεικνύουν ότι ενώ 
ο κ. Πατούλης αγοράζει τα rapid tests με 9,26 ευρώ 
τη μονάδα, την ίδια στιγμή ένας άλλος περιφερειάρ
χης σας, ο κ. Τζιτζικώστας, τα ίδια rapid tests τα αγο
ράζει με 3,85 ευρώ» κάνοντας αναφορά στον περι

φερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας. «Στη Βόρειο 
Ελλάδα είναι πιο φτηνά τα rapid tests από ό,τι στην 
Περιφέρεια Αττικής; Υπάρχει σπατόσημο’, ‘αττικό
σημο’ και ανεβαίνει η τιμή;» αναρωτήθηκε δηκτικά 
ο Αλ. Τσίπρας σημειώνοντας ότι ο προμηθευτής 
rapid tests και των δύο Περιφερειών ήταν ο κ. Κα- 
ρυπίδης. Παράλληλα, ο Αλ. Τσίπρας αναφέρθηκε 
και σε άλλα περιστατικά «προκλητικών αναθέσε
ων», όπως της διοίκησης των ΕΛ.ΤΑ. που έδωσε με 
απευθείας ανάθεση σε εταιρεία που συστάθηκε την 
προηγούμενη μέρα έργο 250.000 ευρώ για κατα
σκευή ηλεκτρονικής αγοράς. «Η κυβέρνηση της 
Ν.Δ. έχει αξιοποιήσει αυτή την πανδημική κρίση ως 
ευκαιρία για να δημιουργήσει ένα πλιάτσικο στο δη
μόσιο χρήμα. Χωρίς υπερβολή, σε όλο το φάσμα της 
Δημόσιας Διοίκησης επικρατεί ένα τσουνάμι απευ
θείας αναθέσεων» επισήμανε.

Κ.Π.
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1  Εμβολιαστικό success story για το επιτελικό
αλαλούμ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

914.63 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμβολιαστικό success story 
για το επιτελικό αλαλούμ
«Ξεπερνάμε ιον συμβολικό αριθμό των 1.000.000 δόσεων» υποστήριξε χθες, μετά ίο νέο κύμα σπασμωδικών μέτρων, 
ο πρωθυπουργός αποκρύπτοντας ότι και οι δύο δόσεις έχουν χορηγηθεί μόλις σε 360.000 πολίτες

Του
ΚΩΣΤΑ ΣΑΒΒΟΠΟΥΛΟΥ

Κ
αταφύγιο» στο επίπλαστο αφήγημα 
του εμβολιασπκού «success story» 
αναζητεί η κυβέρνηση ώστε να επι
σκιάσει τη νέα ομολογία αποτυχίας 
στο πεδίο της πανδημίας μετά το τελευταίο 
κύμα αποσπασματικών μέτρων. «Επιτελική» 

σύγχυση διαπιστώθηκε μάλιστα χθες αναφορι
κά με την εφαρμογή του νέου περιοριστικού 
πλαισίου.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης, με διθυραμβικό 
τηλεοπτικό μήνυμα, υποστήριξε ότι «ξεπερνά
με τον συμβολικό αριθμό των 1.000.000 δόσε
ων, που σημαίνει ότι κάθε εβδομάδα που περ
νάει χτίζουμε το τείχος ανοσίας που θα μας επι
τρέψει να αφήσουμε πίσω αυτή την περιπέτεια». 
Τα πρωθυπουργικά μαθηματικά παραλείπουν 
ωστόσο ότι και οι δύο δόσεις έχουν χορηγηθεί 
μόλις σε 356.980 πολίτες, ενώ οι υπόλοιποι 
668.699 έχουν λάβει την πρώτη δόση!

Κατά την επίσκεψή του αργότερα, μάλιστα, 
στο Κέντρο Υγείας Πατησίων αξίωσε από τους 
εργαζόμενους να τηρούν το χρονοδιάγραμμα 
του εμβολιασμού και να εξυπηρετούν τους πο
λίτες «μεχαμόγελο, αλλά και με συνέπεια». Αρ- 
κέστηκε δε σε ένα «ευχαριστώ» προς το πρό
σωπό τους, χωρίς να κάνει νύξη στο καθολικό 
αίτημα για ουσιαστική στήριξη του ΕΣΥ.

Συνεχάρη τον εαυτό του
Εμμένοντας στην τακτική της αποποίησης

των ευθυνών απέδωσε ξανά «στις μεταλλάξεις, 
και πρωτίστως στη βρετανική, την «αύξηση των 
κρουσμάτων και την πολιορκία του ΕΣΥ», συγ
χαίροντας μάλιστα τον εαυτό του για «το γεγο
νός ότι πήραμε νωρίς περιοριστικά μέτρα, κάτι 
που κάνει την κατάσταση, παρά τις δυσκολίες, 
διαχειρίσιμη. Αλλιώς θα είχαμε γίνει Πορτογα
λία ή Τσεχία»...

Η ευθύνη στους πολίτες
Ο Κ. Μητσοτάκης έθεσε δε ξανά μονομερώς 

τους πολίτες προ των ευθυνών τους για την 
άρση του lockdown! «Όλοι θέλουμε να λει
τουργήσουν ξανά σύντομα το λιανεμπόριο και 
τα σχολεία. Αυτό, όμως, θα συμβεί τόσο γρήγο
ρα αύριο όσο συνεπείς φανούμε σήμερα» ση
μείωσε χαρακτηριστικά. Θεωρεί, παράλληλα, 
ως μόνα όπλα, «μέχρι η ασπίδα των εμβολίων 
να καλύψει ολόκληρη τη χώρα», τη μάσκα και 
την αποφυγή των επαφών και των μετακινήσε

ων, χωρίς να αναφερθεί στην αναγκαιότητα 
ελέγχων στις παραγωγικές μονάδες και στα 
μέσα μαζικής μεταφοράς.

«Περιμένουμε την ΚΥΑ»
Επιτομή της κυβερνητικής προχειρότητας 

αποτελεί ωστόσο το γεγονός ότι ο εκπρόσωπος 
Τύπου της ΕΛ.ΑΣ. Θ. Χρονόπουλος ανέφερε 
χθες το πρωί σε τηλεοπτικό παράθυρο ότι και η 
αστυνομία περιμένει το κείμενο της Κοινής 
Υπουργικής Απόφαση για να «δούμε τις λεπτο
μέρειες, να αναλύσουμε τα μέτρα, αλλά και να 
δώσουμε οδηγίες στους συναδέλφους για τη 
διενέργεια των ελέγχων»!

Αναφορικά δε με τη χρήση του κωδικού 4 
που χρησιμοποιείται για την παροχή βοήθει
ας, σημείωσε ότι «μένει να διευκρινιστεί το τι 
δικαιολογητικά θα μας δείχνουν οι πολίτες», 
καθώς «πρόκειται για δύσκολη εξίσωση, είναι 
κάτι άμεσης ανάγκης και μας φέρνει σε πολύ

δύσκολη θέση και είναι άδικο για εκείνους 
που πραγματικά μετακινούνται για λόγους 
ανάγκης».

Θολό τοπίο για επανεκκίνηση 
λιανεμπορίου

Επιπλέον η κυβερνητική εκπρόσωπος, κατά 
την ενημέρωση των πολιτικών συντακτών, απέ
φυγε να διευκρινίσει τους λόγους των περιορι
σμών στις μετακινήσεις (κωδικός 6) από τη 
στιγμή που ο Νίκος Χαρδαλιάς δήλωνε ότι ένα 
τέτοιο μέτρο θα αποτελούσε ταξική επιλογή εις 
βάρος των πολιτών που ζουν σε πυκνοκατοι- 
κημένες ή λιγότερο προνομιούχες περιοχές. 
Παράλληλα δεν απάντησε για την προοπτική 
στις 16 Μαρτίου να επαναλειτουργήσει το λια
νεμπόριο.

«Σε ό,τι αφορά τους εργασιακούς χώρους, 
έχουν γίνει από τις αρχές του χρόνου περισσό
τεροι από 72.000 έλεγχοι για να διαπιστωθεί αν 
τηρούνται τα μέτρα και έχουν επιβληθεί πρό
στιμα 1.650.000 ευρώ περίπου» ισχυρίστηκε η 
κ. Πελώνη έπειτα από σχετική ερώτηση της 
ΑΥΓΗΣ.

Σημειώνεται ωστόσο ότι η Πανελλήνια Ομο
σπονδία Συλλόγων Επιθεωρητών Εργασίας 
εγκαλεί με επιστολή την πολιτική ηγεσία του 
υπουργείου ότι «δεν κατάφερε να εκπονήσει 
ένα συνολικό στρατηγικό σχέδιο ελέγχων για 
την αντιμετώπιση της Covid-19, με βασικό πυ
λώνα και προτεραιότητα την προστασία των θε
μελιωδών εργασιακών δικαιωμάτων και της 
ασφάλειας των εργαζομένων».

Όταν τρολάριζε ο Στ. Πέτσας
Το μήνυμα του Στέλιου Πέτσα προς τους πολίτες «να μην τρολάρουν τα νέα 
μέτρα» σχολίασε με καυστική ανάρτησή του στο Facebook ο εκπρόσωπος Τύπου 
του ΣΥΡΙΖΑ. 0 Νάσος Ηλιόπουλος ανέσυρε την παλαιότερη δήλωση του 
υφυπουργού, μέσω της οποίας υποστήριζε ότι «αν είχαμε ακούσει τον ΣΥΡΙΖΑ για 
τις ΜΕΘ, θα είχαμε πετάξει δεκάδες εκατομμύρια». Υπ’ αυτό το πρίσμα σχολίασε: 
«0 Στέλιος Πέτσας κάνει έκκληση στους πολίτες να ‘μην τρολάρουν τα μέτρα’. 0 
ίδιος που ως κυβερνητικός εκπρόσωπος τρόλαρε ολόκληρη την κοινωνία».
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